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نقش سلبریتیسم اینستاگرامی در سبک زندگی 
کودکان ایران

محمدمهدی سیدناصری، مدرس دانشگاه و پژوهشــگر حقوق بین الملل 
کودکان امروزه دنیای انسان ها متفاوت از گذشته و تحت تأثیرِ شگفت انگیز 
فناوری و پیشــرفت اداره می شــود. باید گفت این تکنولوژیست که به صورت 
کلان روایتِ دنیای ما، با پیشرفت های شگرف ، زندگی بشری را دچار تغییرات 
فوق العاده کرده است. امروزه بیشتر افراد به شبکه های مجازی دسترسی دارند 
و از محتوای ساخته شــده در آن ها نیز مطلع هســتند و بخش زیادی از وقت 

روزانه خود را در این محیط سپری می کنند. 

یادداشت

ور خنثی خواهد شد  توطئه آمریکا به مر

صفحه 2

روابط عمومی شرکت برق منطقه ای غرب

  آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای  آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای
 با ارزیابی ساده  با ارزیابی ساده 

شماره ستاد شماره ستاد ۲۰۰۳۰۰۱۱۳۲۰۰۰۰۵۴۲۰۰۳۰۰۱۱۳۲۰۰۰۰۵۴))۴۰۳۱/۵۵۴۰۳۱/۵۵( ( 
 شرکت سهامی برق منطقه ای غرب در نظر دارد مناقصه عمومی یک مرحله ای 
با موضوع خرید ۹۵ تن نبشی  را  ارزیابی ساده شماره ستاد ۲۰۰۳۰۰۱۱۳۲۰۰۰۰۵۴  با 
گالوانیزه ۶ متری سایز ۷،۶،۵ میلیمتری مطابق با شرایط مندرج در اسناد مناقصه  و با رعایت 
استانداردهای ملی _بین الملی و وزارت نیرو را از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری از دریافت و بارگذاری اسناد استعلام کیفی و 
اسناد مناقصه تا انجام سایر مراحل مناقصه ابلاغ برنده و انعقاد قرارداد از طریق درگاه سامانه 

تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد .
لازم است مناقصه گران شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در ستاد نسبت به ثبت 
نام دریافت گواهی امضای الکترونیکی )بصورت برخط ( برای کلیه صاحبان امضاء مجاز و مهر 

سازمانی اقدام لازم به عمل آورند.
الزامات:

دارا بودن و بارگذاری گواهی نامه معتبر مطابقت با استانداردها تولید کالای تخصصی برق اخذ 
شده از شرکت توانیر یا نتایج تایپ تست معتبر در ستاد الزامی است .

۱_مبلغ بر آورد مناقصه: ۶۱،۸۹۳،۹۲۵،۰۰۰)شصت و یک میلیارد و هشتصد و نود و سه 
میلیون و نهصد و بیست و پنج هزار ( ریال 

۲_مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار: ۳،۰۹۴،۶۹۶،۲۵۰ )سه میلیارد و نود و 
چهار میلیون و ششصد و نود و شش هزار و دویست و پنجاه (ریال  مطابق با انواع تضمین 
های قابل قبول مندرج در آیین نامه معاملات دولتی ، شماره ۱۲۳۴۰۲/ت ۰۵۰۶۵۹ مورخ 

۹۴/۹/۲۲ هیئت  محترم وزیران 
۳_تاریخ انتشار آگهی فراخوان مناقصه از طریق درگاه ستاد: روز چهار شنبه تاریخ 

۱۴۰۳/۰۸/۰۲
روز  ساعت ۱۰  از  درگاه ستاد:  از طریق  مناقصه  اسناد  دریافت  زمانی  ۴_مهلت 

چهارشنبه تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۲ تا ساعت ۱۳ روز یک شنبه تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۶ 
۵_ آخرین مهلت زمانی بارگذاری پیشنهاد های مناقصه گران از طریق درگاه 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(: تا ساعت ۱۵ روز شنبه  تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۱۹ 
۶_  آخرین مهلت تحویل ضمانت نامه شرکت در فرآیند ارجاع کار به صورت 

فیزیکی : تا ساعت ۱۳ روز شنبه تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۱۹
۷_ زمان گشایش پاکت های مناقصه گران از طریق درگاه ستاد توسط مناقصه 

گزار: ساعت ۸:۳۰ روز یک شنبه تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۲۰
۸_ اعتبار پیشنهاد قیمت: ۱۸۰ روز از تاریخ آخرین مهلت  بارگذاری پیشنهاد قیمت 

در ستاد 
۹_ سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج است .

۱۰_ به پیشنهادهای فاقد سپرده ، سپرده های مخدوش ، سپرده های کمتر از میزان مقرر 
، چک شخصی و نظایر آن و پیشنهاد های مالی فاقد امضاء ، مشروط ،مخدوش ترتیب اثر 

داده نخواهد شد .
اطلاعات تماس مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر:

مناقصه گران میتوانند جهت دریافت اطلاعات بیشتر با مناقصه گزار به نشانی شرکت برق 
منطقه ای غرب - کرمانشاه - ۲۲ بهمن - میدان گلایول - طبقه دوم - اداره قراردادها - شماره 
تلفن۵- ۳۸۲۳۲۰۰۱ -۰۸۳ داخلی ۲۲۴۰ و تلفن مستقیم اداره قراردادها ۸۳-۳۸۲۲۷۲۴۹ 

و واحد فنی )دفتر فنی انتقال ۲۰۰۵ تماس حاصل نمایند.
اطلاعات تماس جهت انجام مراحل عضویت در ستاد و پاسخگویی به سوالات سامانه ای : 

۱۴۵۶ )بدون پیش شماره( دفاتر ثبت نام استانها 
، ) WWW.setadiran.ir( بخش » ثبت نام پروفایل تامین کننده / مناقصه گر

تاریخ انتشا نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۸/۰۲ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۸/۰۵

شناسه آگهی: 1813080

نوبت دوم

م الف: 3237

وزارت نیرو شرکت برق منطقه ای غرب 

  آگهی مناقصه و تجدید مناقصه عمومی   آگهی مناقصه و تجدید مناقصه عمومی 
یک مرحله ای ) نوبت اول(یک مرحله ای ) نوبت اول(

محسن حمیدی - شهردار اسلامشهر

 شهرداری اسلامشهر در نظر دارد به استناد بودجه سال ۱۴۰۳ مصوب شورای محترم اسلامی شهر نسبت به واگذاری پروژه های ذیل از 
طریق برگزاری مناقصه و تجدید مناقصه عمومی اقدام نماید. بدینوسیله از شرکتهای واجد شرایط دعوت میگردد جهت دریافت اسناد مناقصه 
از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir اقدام و جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره ۰۲۱۵۶۳۶۳۰۹۰ 

تماس حاصل نمایند. 
۱- مشخصات موضوع مناقصه و تجدید مناقصه عمومی:

موضوع مناقصه و تجدید ردیف
مبلغ سپرده شرکت در مبلغ اعتبار )ریال(صلاحیت و مدارک مورد نیازردیف بودجهمناقصه عمومی

مناقصه عمومی )ریال(

1

پروژه خرید اقلام و مصالح 
جهت امور امانی مناطق 

)قیر، شن و ماسه، گازوئیل، 
آسفالت و ....( - فاز 1 

)تجدید مناقصه(

اساسنامه مرتبط، روزنامه رسمی ۵۰۳۰۲۲۷
آخرین تغییرات مدارک شناسایی 

اعضای هیئت مدیره
1۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰

۲

بهینه سازی و مناسب سازی 
اماکن و معابر و فضاهای 

شهری در راستای ابلاغ سند 
راهبردی و برنامه عملیاتی 

تحقق محیط دوستدار 
سالمندان و حمایت از 

معلولین )مناقصه عمومی(

۳۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰1/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰رتبه ۵ ابنیه با رتبه ۵ راه و باند1۰۲۰۳۰۶

۳
بهسازی املاک شهرداری در 
پاساژ نگین و پشت بام پاساز 

)مناقصه عمومی(
4۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰۲/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰رتبه ۵ ابنیه۶۰۶۰۲۰۸

4

طراحی، ساخت و نصب 
تمثال شهدا در سطح شهر 
)از شاطره تا میدان قائم( 

)مناقصه عمومی(

۶۰۵۰1۰1

*شرکت: اساسنامه مرتبط ، روزنامه 
رسمی، آخرین تغییرات مدارک 

شناسایی اعضای هیئت مدیره، دارای 
مجوز رسمی از وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی با صنوف مرتبط در زمینه سازه 
های تبلیغاتی با امور تبلیغاتی همراه با 

مجوز فعالیت
*موسسه: دارای مجوز رسمی از وزارت 

فرهنگ و ارشاد اسلامی با صنوف 
مرتبط در زمینه سازه های تبلیغاتی 
با امور تبلیغاتی همراه با مجوز فعالیت 

کارت شناسایی
صاحب امضای موسسه

۳۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰1/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰

۲- به پیشنهادات مشروط، مخدوش ، فاقد سپرده و پیشنهاداتی که پس از مهلت اعلام شده ارائه شوند ترتیب اثر داده نخواهد شد
 ۳- برندگان اول و دوم مناقصه و تجدید مناقصه عمومی هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به ترتیب به نفع شهرداری ضبط 

خواهد شد. 
۴- بدیهی است کلیه فرآیند برگزاری مناقصه و تجدید مناقصه عمومی، الکترونیکی و از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد.

۵- سایر شرایط در اسناد مناقصه و تجدید مناقصه عمومی درج گردیده است. 
چاپ اول: ۱۴۰۳/۰۸/۰۵ 
چاپ دوم: ۱۴۰۳/۰۸/۱۲

خریــدار   در لایحه بودجــه ۱۴۰۴ پیش بینی 
شده معادن فاقد شرایط ایمنی لازم به مدت ۳ ماه 
تعطیل و کارگران آنها تحت پوشش بیمه بیکاری 
قرار گیرنــد و وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
موظف شــده دوره آموزش ایمنــی را برای کلیه 

کارگران معادن ذغال سنگ به اجرا درآورد.
 بخش معــدن یکــی از عمده تریــن و مهم ترین 
بخش های تامین کننده مواد اولیه صنایع به شمار 
می رود که با داشــتن ذخایر غنی مواد معدنی به 
عنوان یک امکان بالقوه، نقش موثری در توســعه 
صنعتی کشــور دارد و راهگشــای بســیاری از 

معضلات خودکفایی صنعتی کشور است.
امروزه فعالیت اقتصادی اســتخراج معادن درحال 
بهره برداری، به عنوان یکی از زیربخش های عمده 
 اقتصادی در کشور محسوب می شــود که با توجه 
به ماهیت آن در زمره فعالیت های اقتصادی پرخطر 
قرار دارد.به موجب لایحه بودجــه ۱۴۰۴ معادن 
فاقد ایمنی به مدت ۳ ماه تعطیل شــده و کارگران 
آن تحت پوشــش بیمه  بیکاری قرار مــی گیرند.
همچنیــن وزارت کار موظف شــده دوره آموزش 
ایمنی برای کلیــه کارگران معادن ذغال ســنگ 
را به اجرا درآورد.ســالیانه ۱۲۰۰ نفر در کشور در 
اثر حوادث ناشــی از کار جان می سپارند که خطر 
از دســت دادن جان در معادن ذغال سنگ از همه 

کارگاه هــای اقتصادی بیشــتر اســت.به اعتقاد 
کارشناســان عــدم یکپارچگــی نظــام ایمنی و 
بازرســی، یکی از علل اصلی حوادث ناشــی از کار 
اســت.درحال حاضر بررســی بخشــی از مسائل 
ایمنــی کارگاه هــا توســط وزارت کار صــورت 
می گیرد، بخشی برعهده ســازمان ملی استاندارد 
اســت و بخشــی دیگر از وظایــف وزارت صمت و 
سازمان نظام مهندسی معدن است.۳۱ شهریور ماه 
امســال حادثه ای تلخ در معدن ذغال سنگ طبس 
رخ داد که منجر به جانباختــن ۵۲ نفر از کارگران 
معدن شد.این حادثه بر اثر نشت گاز متان در یکی 
از تونل های معدن شرکت معدنجو به قوع پیوست؛ 
در همان زمان کارشناســان بر لزوم رعایت نکات 
ایمنی در کارگاه هــا تاکید کردنــد و ایجاد مراکز 
ایمنــی و بهداشــت کار در مجموعه های صنعتی 
را به جهت آموزش کارگران خواســتار شــدند.به 
اعتقاد آنها ســرمایه گذاری در کارگاه های صنعتی 
و هزینه کرد کارفرما و پیمانکار در خصوص مسایل 
ایمنی و بهداشت کار امری ضروری است.در طول 
سالهای گذشته وزارت کار تلاش کرده با مجموعه 
اقدامات صــورت گرفته،کمیته های حفاظت فنی 
در واحدها افزایش یابد بــه نحوی که تا امروز تعداد 
این کمیته ها رشــد ۱۳۳ درصدی داشته است.در 
روزهای اخیر گزارش مشــترک کمیســیون های 

صنایع و معادن، اجتماعی و اصــل ۹۰ مجلس در 
خصوص حادثه انفجار معدن ذغال سنگ طبس در 
صحن مجلس قرائت شد و ســخنگوی کمیسیون 
صنایع و معــادن در این گزارش،فقــدان نظارت 
بر نقشــه های تهویه معدن معدنجــو، عدم انجام 
عملیات گاززدایــی پیش از اســتخراج معدنجو، 
عدم نظارت موثــر و اتخاذ ســاز و کار رفع قطعی 
ایرادات توسط بازرسان کار و کارشناسان بهداشت 
حرفه ای، عدم توجه به هشدار کارگران، ضعف نظام 
نظارتی وزارت صنعت، معــدن و تجارت در حوزه 
معــادن و صنایع معدنی و عــدم ارائه آموزش های 
ایمنی لازم بــه کارگران معدن را بــه عنوان موارد 
تخلف، ســوء مدیریت و عدم اجرای وظایف قانونی 
محوله در حادثه انفجار معــدن معدنجوی طبس 

عنوان کرد.
در همین راســتا، احمد میدری - وزیر تعاون،کار و 
رفاه اجتماعی سه شنبه اول آبان ماه به منظور ارائه 
گزارش در خصوص حادثه معدن طبس در مجلس 
حضور یافت.وی با تاکید بــر اینکه همه تجهیزات 
وارداتی معادن کشــور فاقد اســتاندارد هستند، 
گفت:ما هنوز اســتاندارد تجهیزات و ماشین آلات 
معــادن ذغال ســنگ و ســایر معــادن را تعریف 
نکرده ایم و یکــی از عوامل ایجــاد حادثه می تواند 

همین تجهیزات باشد.

تعطیلی معادن فاقد ایمنی و پرداخت بیمه بیکاری به کارگران

صفحه 3



در پی شهادت دو ایرانی در لبنان
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در پی شهادت »یحیی سنوار« صورت گرفت
 حضور فرزندان رهبر انقلاب در دفتر حماس 

در تهران
 به منظور ابلاغ پیام تسلیت رهبر انقلاب اسلامی در پی شهادت مجاهد 
قهرمان شــهید یحیی الســنوار، فرزندان حضرت آیــت الله خامنه ای 
در دفتر جنبش مقاومت اســلامی فلســطین حماس در تهران حضور 

یافتند.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی رهبر معظم انقــلاب، فرزندان حضرت 
آیت الله خامنه ای به منظور ابلاغ پیام تســلیت رهبر انقلاب اســلامی 
در پی شــهادت مجاهد قهرمان شهید یحیی ســنوار، در دفتر جنبش 

مقاومت اسلامی فلسطین حماس در تهران حضور یافتند.
یحیی سنوار )متولد ۱۹۶۲، در اردوگاه آوارگان فلسطینی خان یونس( 
مجاهد، مبارز، نویســنده، رمان نویس و مترجم فلسطینی است که ۲۲ 

سال از زندگی خود را در زندان های رژیم صهیونیستی، اسیر بود.
پس از شــهادت اســماعیل هنیه رئیس دفتر جنبش حماس به دست 
رژیم صهیونیستی، »سنوار« به عنوان جانشــین هنیه انتخاب شد اما 
رژیم صهیونیستی پنجشــنبه ۲۶ مهر ۱۴۰۳ با صدور بیانیه ای رسمی 
اعلام کرد که یحیی ســنوار را در جریان بمبــاران منطقه ای در غزه به 
شهادت رسانده اســت.رهبر معظم انقلاب پس از شهادت این مجاهد 
قهرمان در پیامی خطاب به ملت های مســلمان و جوانان غیور منطقه 
با تجلیل از مجاهــد قهرمان، فرمانده »یحیی الســنوار« تأکید کردند: 
جبهه مقاومت همانگونه که قبلًا با شهادت برجستگان خود از پیشروی 
باز نماند، با شهادت ســنوار هم کمترین توقفی نخواهد داشت باذن الله. 

حماس زنده است و زنده خواهد ماند.
مسعود پزشکیان رئیس جمهور کشورمان نیز سه شنبه هفته جاری ـ ۱ 
آبان ـ در دفتر جنبش مقاومت فلسطین در تهران جهت عرض تسلیت 
شــهادت یحیی ســنوار رهبر حماس حضور پیدا کرد و با خالد قدومی 

نماینده جنبش حماس در ایران دیدار و گفت وگو انجام داد.

پزشکیان پس از شرکت و سخنرانی در اجلاس بریکس:
ور خنثی    توطئه آمریکا به مر

خواهد شد
رئیس جمهور هنــگام ورود به تهران پس از شــرکت و ســخنرانی در 
اجلاس ســران بریکس گفت: اگر چیــزی که در اجلاس بازگو شــد و 
گفتگوهایی که با مقامات کشورها داشتیم عملیاتی شود توطئه آمریکا 
خنثی می شود.مسعود پزشکیان پس از شرکت و سخنرانی در اجلاس 
سران بریکس، بریکس پلاس و دیدار و گفتگو با ۱۰ تن از سران کشورها 

در کازان روسیه، برنامه ها و اقدامات این سفر را تشریح کرد.
رئیس جمهور ضمن ابــراز رضایت از ماحصل دیدارهــا و گفتگوهای 
انجام شده با سران کشورهای عضو بریکس اظهار کرد: این اولین دوره 
از اجلاس گروه بریکس بــود که ما به عنوان عضــو اصلی در آن حضور 
داشــتیم و آنچه در این سفر و در جریان شــرکت در این اجلاس اتفاق 

افتاد دستاورد خوبی بود.

وی در ادامه پرداختن به مســائل امنیتی، اقتصادی و اجتماعی را ســه 
رسالت و پایه اصلی برگزاری اجلاس بریکس در روسیه برشمرد و افزود: 
در حــوزه اقتصادی تلاش بریکس بر این اســت که بــا یکجانبه گرایی 
آمریکا، ســلطه دلار بر اقتصاد جهان و تحریم های ظالمانه و ناپســند 
علیه کشــورهای مختلف مقابله کند.پزشــکیان با بیان اینکه سازمان 
بریکس در بدو تأسیس تنها ۵ عضو داشت اما امروز علاوه بر تعداد بالای 
کشــورهای عضو بیش از ۳۰ کشــور داوطلب عضویت در آن هستند و 
روسای ۶ ســازمان بین المللی از جمله دبیر کل سازمان ملل هم در آن 
حضور دارند، تصریح کرد: یکی از بحث های مهم در این اجلاس این بود 
که با توجه به سلطه سیاست های آمریکا بر صندوق بین المللی پول، یک 
صندوق جداگانه ایجاد شــود تا از طریق آن کشورها بتوانند به یکدیگر 

کمک کنند و تحریم های آمریکا را خنثی کنند.
رئیس جمهور همچنین دیدار و گفتگو با رؤســای جمهور کشورهای 
عضو از جمله چین، روســیه، آفریقای جنوبی و نخســت وزیر هند در 
حاشیه این اجلاس اشاره کرد و گفت: بیانیه پایانی اجلاس بریکس نیز 
به ویژه در تقبیح و محکوم کردن جنایت گری اسرائیل در غزه و لبنان و 
همچنین تاکید بر توســعه ارتباطات پولی، اقتصادی، فرهنگی، علمی، 

کارشناسی و امنیتی کشورهای عضو، مهم و قابل توجه بود.
وی با بیان اینکه اجلاس بریکس با ســطح بســیار بالای خود به دنبال 
تثبیت جایگاه و موقعیت جهانــی خود در مقابله بــا یکجانبه گرایی با 
توسعه ارتباطات میان کشورهای عضو است، تصریح کرد: این اجلاس 
همچنین فرصت بســیار خوبی برای ما ایجاد کرد تا بتوانیم با رؤســای 
جمهور کشــورهای مختلف دیدار و گفتگوی دوجانبه و سازنده داشته 
باشــیم، در واقع حضور ما در این اجلاس و دیدار با ســران ۱۰ کشــور 

جهان معادل ۱۰ سفر خارجی بود.
پزشکیان در ادامه با اشاره به استقبال سران کشورهای عضو بریکس از 
مواضع جمهوری اسلامی ایران، تصریح کرد: برخی از سران کشورهای 
این سازمان از جمله مصر می گفتند ســفرای کشورهای اروپایی وقتی 
پیش مــا می آیند تصویری از شــما ارائــه می دهند که بــا آنچه که ما 
می بینیم بسیار تفاوت دارد، شما باید ارتباطات تان با کشورهای منطقه 
را بیشتر کنید، از طرفی امیر امارات نیز به شدت از سفر به ایران استقبال 
می کرد و معتقد بود کــه ما باید خودمان مشــکلات مان را حل کنیم و 

اجازه ندهیم دیگران در مسائل ما دخالت کنند.

اردوغان: 
وریسم و حمایت از فلسطین  ترکیه به مبارزه با تر

متعهد است
 رجب طیب اردوغــان رئیس جمهوری ترکیه تاکید کــرد که آنکارا به 

مبارزه با تروریسم و حمایت از حقوق فلسطینی ها ادامه می دهد.
رجب طیــب اردوغــان رئیس جمهوری ترکیه در مســیر بازگشــت 
از روســیه به کشــورش در گفت وگو با خبرنگاران بر عزم کشورش در 
مبارزه با تروریسم و حمایت از حقوق فلسطینی ها تاکید و انتقاداتی به 

حمایت های غرب از اسرائیل وارد کرد.
وی گفت: ترکیه در راستای منافع ملی خود به همکاری با گروه بریکس 
ادامه خواهد داد و بر افزایش روابط اقتصادی با کشورهای عضو این گروه 
تاکید دارد. اردوغان همچنین از آمادگی ترکیه بــرای تجارت با دیگر 
کشورها به ارزهای ملی خود نیز خبر داد.رئیس جمهوری ترکیه درباره 
حمله تروریستی در آنکارا، تاکید کرد که شاخه سوری حزب کارگران 
کردستان )P.K.K( محکوم به ترک ترکیه و انزوا است.وی همچنین به 
حمایت ایالات متحده از این گروه به نفع خود اشاره کرد و گفت که این 
کشور در نهایت آن ها را رها می کند.اردوغان تاکید کرد که ترکیه هرگز 

در مبارزه با تروریسم سازش نخواهد کرد.

تریبون

رهبر انقــلاب در پیامی بــا تجلیل از شــخصیت جناب 
»سیّدهاشــم صفی الدین« تأکید کردند: حزب الله زنده و 

روینده است و نقش تاریخی خود را ایفا می کند.
 حضرت آیــت الله خامنــه ای رهبــر انقلاب اســلامی 
در پیامــی خطاب بــه جوانان عزیــز جبهــه مقاومت با 
تجلیل از شــخصیت جناب »سیّدهاشــم صفی الدین« 
رضوان الله علیه رئیس شــورای اجرایی حــزب الله لبنان 
تأکید کردند: امروز هم حــزب الله قوی ترین مدافع لبنان 
و مستحکم ترین ســپر در برابر طمع ورزی رژیم صهیونی 
اســت که از دیرباز تجزیه ی لبنان را هــدف گرفته بوده 

است.
متن پیام رهبر انقلاب به این شرح است:

بسم الله الرّحمن الرّحیم
جوانان عزیز جبهه ی مقاومت

سید مجاهد رشــید و فداکار، جناب ســید هاشم صفی 
الدین رضوان الله علیه به صف شــهیدان مقاومت پیوست 
و ستاره ی درخشان دیگری، آســمان جهاد در راه قدس 
شــریف را مزین کرد. او از برجســته ترین شخصیت های 
بزرگ حزب الله و یار و همراه همیشگی جناب سید حسن 
نصرالله بود. حزب الله با تدبیر و شــجاعت رهبرانی چون او 
بود که باز هم توانســت لبنان را از خطر تجزیه و فروپاشی 
مصون دارد و تهدید رژیم غاصب را که ارتش شقی و ظالم 
آن، گاه تا بیروت را لگد مال می کرد خنثی سازد. شهامت 
و فداکاری او و دیگر فرماندهان و مجاهدان محور نصرالله 

بود که خطر غصب و اشــغال جنوب لیطانی و صور و دیگر 
شــهرهای آن ناحیه و انضمام آن به فلسطین مغصوب و 
اشغال شده را از ســر لبنان رفع کرد و جان و مال و آبروی 
ارزشمند حزب الله را در راه حفظ تمامیت ارضی آن کشور 
به میدان آورد، و رژیم صهیونی متجاوز و جنایتکار را ناکام 

گذاشت.
امروز رهبرانــی چون نصــرالله و صفی الدیــن به ظاهر 
در این نشــئه حضور ندارند ولی روح و رهبــری آنان در 
میدان حاضر اســت و از لبنان و مردم بی دفــاع آن دفاع 
می کند. امروز هم حــزب الله قوی ترین مدافــع لبنان و 
مستحکم ترین ســپر در برابر طمع ورزی رژیم صهیونی 
اســت که از دیرباز تجزیه ی لبنان را هــدف گرفته بوده 

است. دشمن کوشش می کند نقش فداکارانه ی حزب الله 
برای لبنــان را انکار کند. دلســوزان لبنــان نگذارند این 

سخن باطل از حنجره ی آنان شنیده شود.
حزب الله زنده و روینده اســت و نقش تاریخی خود را ایفا 
می کند. جمهوری اسلامی نیز مانند همیشه به مجاهدان 
قــدس و مقاومــت کننــدگان در برابر اشــغالگری باند 

جنایتکار غاصب فلسطین کمک خواهد کرد باذن الله.
اینجانب شــهادت ســید عزیزمان جناب صفــی الدین 
را به خانــواده ی گرامی و بســتگان و همرزمانش در همه 

جبهه ی مقاومت تبریک و تسلیت عرض می کنم.
و السلام علی عباد الله الصالحین

سیّدعلی خامنه ای

رهبری

خریدار  ســفیر و نماینده دائــم ایران در 
ســازمان ملل در پی شــهادت دو ایرانی در 
بیروت از سوی رژیم اســرائیل، در نامه ای به 
شورای امنیت گفت: شورای امنیت اقدامات 
قاطعانه  برای پاســخگویی رژیم اســرائیل 

اتخاذ کند.
 امیرســعید ایروانی ســفیر و نماینــده دائم 
ایران در ســازمان ملل روز پنجشنبه به وقت 
محلی در نامه بــه دبیرکل ســازمان ملل و 
رئیس شورای امنیت درباره شهادت معصومه 
کرباســی و همسر لبنانی ایشــان در منطقه 
پرجمعیــت جونیِه بیروت و علــی حیدری، 
پزشــک و امدادگر ایرانی در بیروت نوشت: 
این جنایات نه تنها نقض آشــکار حاکمیت 
و تمامیــت ارضی لبنان اســت، بلکه تهاجم 
مســتقیم به تلاش های جامعــه بین المللی 
بــرای حمایــت از اصــول اساســی حقوق 

بشردوستانه بین المللی به شمار می آید.
سفیر ایران در سازمان ملل افزود: جمهوری 
اسلامی ایران از شــورای امنیت می خواهد 
که این اعمال شــنیع را به طور قاطع محکوم 
کند و طبق منشــور ســازمان ملــل متحد، 
اقدامات قاطعانه ای را برای پاســخگو کردن 

رژیم صهیونیستی در قبال نقض های مداوم 
منشــور و حقوق بین الملل، از جمله حقوق 

بشردوستانه بین المللی، اتخاذ کند.
این جنایات نه تنها نقض آشــکار حاکمیت 
و تمامیــت ارضی لبنان اســت، بلکه تهاجم 
مســتقیم به تلاش های جامعــه بین المللی 
بــرای حمایــت از اصــول اساســی حقوق 

بشردوستانه بین المللی به شمار می آید.
متن کامل نامه امیر ســعید ایروانی، سفیر و 
نماینده دائــم جمهوری اســلامی ایران نزد 
سازمان ملل متحد، به رئیس شورای امنیت و 
دبیر کل سازمان ملل متحد پیرامون شهادت 
معصومه کرباســی و همســر لبنانی ایشان 
در منطقه پرجمعیت جونیِــه بیروت و علی 
حیدری، پزشــک و امدادگر ایرانی در بیروت 

توسط رژیم صهیونیستی به شرح زیر است:
بسم الله الرحمن الرحیم

به دستور دولت متبوعم، با ارسال این مکاتبه 
توجه جنابعالی و شــورای امنیــت را به یکی 
دیگر از اقدامات وقیحانه و تروریســتی رژیم 
صهیونیســتی جلب می کنم. رژیم اسرائیل 
این بار دو تــن از اتبــاع ایرانــی را در لبنان 
هدف قرار داده و مرکتب نقض آشکار حقوق 

بین الملــل، به ویــژه حقوق بشردوســتانه 
بین المللی، شده است.

در تاریــخ ۱۹ اکتبــر ۲۰۲۴، پهپــاد رژیم 
صهیونیستی یک حمله موشکی به خودروی 
شــخصی یک شــهروند ایرانی به نــام خانم 
معصومه کرباسی و همســر لبنانی ایشان در 
منطقــه پرجمعیت جونیِــه در بیروت انجام 
داد. پس از اینکــه این زوج از موشــک اول 
جان ســالم به در بردند، به کنار خیابان پناه 
بردند، امــا لحظاتی بعد هدف موشــک دوم 
قرار گرفتند که منجر به شــهادت ایشان شد. 
این حمله وحشــیانه که توسط دوربین های 

مداربســته ثبت و از طریق رســانه ها منتشر 
شــد، بی اعتنایی فاحش این رژیــم به جان 
غیرنظامیان و اصــول حقــوق بین الملل را 
آشــکار می کند.در جنایتی دیگر و به همان 
اندازه شــنیع، در تاریــخ ۲۲ اکتبر ۲۰۲۴، 
رژیم صهیونیســتی بــه صــورت عمدی و 
برنامه ریزی شده دکتر علی حیدری، پزشک 
و امدادگر ایرانی، را در بیروت ترور کرد. دکتر 
حیدری در حال انجــام وظایف خود از جمله 
نجات جان انســان ها و ارائــه مراقبت های 
پزشــکی حیاتی به مجروحــان و کمک به 
افراد نیازمند بود. ترور ایشــان نه تنها عملی 
خشــونت آمیز و نفرت انگیز است، بلکه نقض 
آشکار کنوانسیون های ژنو ۱۹۴۹ محسوب 
می شود که به صراحت حمله به بیمارستان ها 
و پرسنل پزشــکی را ممنوع کرده است. این 
اقدام بر اســاس حقوق بین الملــل جنایت 

جنگی محسوب می شود.
این جنایات نه تنها نقض آشــکار حاکمیت 
و تمامیت ارضی لبنان اســت، بلکه تهاجم 
مســتقیم به تلاش های جامعه بین المللی 
بــرای حمایــت از اصول اساســی حقوق 
بشردوستانه بین المللی به شمار می آید. از 

زمان آغاز حملات نسل کشی در غزه و پس 
از آن تجاوزات و جنایــات جنگی بی وقفه 
علیه لبنان، رژیم صهیونیســتی بی رحمانه 
بیمارستان ها، تأسیسات پزشکی و پرسنل 
آن ها را هدف قرار داده اســت. علاوه بر این، 
صدها نفر از کادر درمان به دست این رژیم 

به صورت بی رحمانه به شهادت رسیده اند.
جمهوری اســلامی ایران از شــورای امنیت 
می خواهد که ایــن اعمال شــنیع را به طور 
قاطع محکوم کند و طبق منشــور ســازمان 
ملل متحــد، اقدامــات قاطعانــه ای را برای 
پاســخگو کردن رژیم صهیونیستی در قبال 
نقض های مداوم منشور و حقوق بین الملل، از 
جمله حقوق بشردوستانه بین المللی، اتخاذ 
کند. همچنین، جمهوری اســلامی ایران از 
دبیرکل ســازمان ملل متحد می خواهد که 
اطمینان حاصل کنــد که تمامی این نقض ها 
به طور کامل در گزارش های مربوط به مجمع 
عمومی، شورای امنیت و شورای حقوق بشر 

مستند می شود.
موجب امتنان خواهد بــود چنانچه مکاتبه 
حاضر به عنوان سند شــورای امنیت ثبت و 

توزیع گردد.

وینده است رهبر انقلاب در پیامی به مناسبت شهادت »سیّدهاشم صفی الدین«:حزب الله زنده و ر

خریدار   پنجمین ســفر خارجی رئیس  
دولتِ چهاردهم و نخســتین حضــور ایران 
به عنوان عضو اصلی بریکــس در حالی رقم 
خورد که پیام پزشــکیان برای این اجلاس 
وحدت در مقابل یکجانبه گرایی و همچنین 
برداشــتن گامی نو در جهت برپایی دنیایی 

بهتر با مناسباتی عادلانه تر بود.
 شــاید پس از کلید واژه »وفاقِ ملی« که به 
شــعار محوری دولــتِ چهاردهــم نیز بدل 
شده اســت، بتوان مهمترین و پرتکرارترین 
کلید واژه مســعود پزشــکیان را »وحدت و 
انسجام« دانســت که حتی پیش از برگزاری 
انتخابــات ریاســت  چهاردهمیــن دوره 
جمهــوری نیز بــر آن تاکید داشــت. کلید 
واژه ای کــه »وفــاقِ ملی« نیــز در ذیل آن 
تعریف می شــود؛ به عبــارت دیگر وحدت و 
انســجام در بعد داخلی در نهایت به »وفاق 
ملی« می انجامد.اما پزشــکیان همانطور که 
در بعــد داخلی، وحدت و انســجام را نه یک 
انتخاب بلکه نیاز مبرم حال و آینده کشــور 
می داند در بعد بین المللی نیــز بر آن تاکید 
دارد و شامگاه گذشته در هنگام ترک کازان، 
مهمترین دســتاورد شــانزدهمین اجلاس 
ســران بریکس را »وحدت کشورهای عضو 
در مقابل یکجانبه گرایــی« خواند و تصریح 
کرد: گفتگوها با هدف ایجاد وحدت و انسجام 
میان کشــورها در مقابــل تمامیت خواهی 
و یکجانبه گرایــی آمریــکا و کشــورهای 
همراهــش صــورت گرفــت و تلاش های 
هیأت ایرانی نیز در راســتای بــرون رفت از 

یکجانبه گرایی در جهان بود.
شــانزدهمین اجــلاس ســران بریکس در 
تاریخ یکم تا ســوم آبانماه ســال جاری در 
کازان روسیه برگزار شــد و در پنجمین سفر 
خارجی »مسعود پزشکیان« به عنوان رئیس  
جمهوری اســلامی ایران، نخستین حضور 

رسمی ایران به عنوان عضو اصلی را رقم زد.
دوم شــهریورماه ســال گذشــته بــود که 
»سیریل رامافوســا« رئیس جمهور آفریقای 
جنوبــی در آغاز نشســت »بریکس پلاس« 
موافقت ۵ عضو اصلی این گــروه با عضویت 
اصلی جمهوری اســلامی ایران، عربســتان 
سعودی، امارات متحده عربی، مصر، اتیوپی 
و آرژانتین را اعــلام کــرد و در ادامه رئیس 
جمهور برزیل، نخســت وزیــر هند، رئیس 
جمهور چیــن و رئیس جمهور روســیه که 
به شــکل ویدئوکنفرانس در این نشســت 
حضور داشت نیز در سخنانی با تاکید بر این 
موضــوع، ورود اعضای جدید بــه بریکس را 
باعث رونق بیشتر این گروه و توان اثرگذاری 

بیشتر آن در نظم جهانی دانستند.
اجلاس امسال ســران بریکس نیز با موضوع 
»تقویت چندجانبه گرایــی« با حضور اعضا 
و اجــلاس بریکس-پلاس با حضــور اعضا 
و حدود ۳۰ کشــور و همچنین ۶ ســازمان 
بین المللــی با عنــوان »بریکــس و جنوب 

جهان؛ ســاخت دنیایی بهتر« برگزار شــد؛ 
پزشکیان در سه نشســت اصلی بریکس به 
ایراد سخنرانی پرداخت و همچنین با سران 
و روسای ۱۰ کشور از جمله روسای جمهور 
کشــورهای روســیه، چین، مصر، آفریقای 
جنوبی، بلاروس، ونزوئــلا و بولیوی، رئیس 
دولت امارات و نخست وزیران هند و اتیوپی 

دیدار و گفت وگو کرد.

پنج پیشنهاد در اولین حضور رسمی
رئیس جمهور در نخســتین حضور رسمی 
ایران به عنــوان عضو اصلی، پنج پیشــنهاد 
مهم در راســتای تحقق اهداف تشکیل این 

نهاد بین المللی ارائه کرد:
اول- اولویت دادن به برنامه های اقتصادی-
مالی در عین عدم غفلت از دو رکن سیاسی-

امنیتی و فرهنگی-مردمی.
دوم- مقابله بــا تحریم هــای غیرقانونی که 
نیازمند اقدام گروهی و اجرای سازوکارهای 
مشترک است؛ و برداشــتن گام های عملی 
و حساب شــده برای اینکــه در آینده هیچ 
کشــوری جرأت و توان تحریــم دیگران را 

نداشته باشد.
سوم- مقابله با انحصارگرایی دلار و راه اندازی 
و اســتفاده از ارزهای دیجیتال و بسترسازی 
برای استفاده از ســازوکارها و فناوری های 
جدید مالی نظیر پیام رســان ها، در راستای 
اهداف اصلــی بریکس.چهارم- تشــریک 
مســاعی، مبادله اطلاعات و سرمایه گذاری 
مشــترک برای تجهیــز کشــورهای عضو 

بریکس به فناوری های نوین.
 )NDB(پنجم- تقویت بانک توســعه نوین
که یکی از نهادهای برآمده از بریکس به شمار 
می رود، پذیــرش اعضای جدیــد و افزایش 
ســرمایه در جهت توســعه زیرساخت های 

کشورهای عضو.

گامی نو برای برپایی مناسباتِ عادلانه؛ 
بیا دنیا بسازیم نه با دنیا بسازیم

رئیس جمهور در سخنرانی خود در بریکس 
پــلاس انتخابِ عنوان با مســما بــرای این 
اجلاس مبتنی بــر »ایده ســاخت دنیایی 
بهتر« را شایســته تقدیر خواند و تاکید کرد: 
امیدوارم گامی نو در جهــت برپایی نظامی 
بهتر و مناسباتی عادلانه تر بر مبنای رضایت 
جمعــی برداریم.پزشــکیان ســاختارها و 
سازوکارهای بین المللی نظیر شورای امنیت 
سازمان ملل متحد، صندوق بین المللی پول، 
نهادهای حقوق بشــری و ســایر مصادیق را 
فاقد کارایی موثر و سازنده دانست و با اشاره 
به جنایات روزافزون صهیونیســت ها در غزه 
و لبنان، تاکید کرد: باید دنیایی بســازیم که 
در آن نشانی از تحریم، تحمیل اراده، تجاوز، 
جنگ، کشورگشــایی و نسل کشی نباشد و 
چند جانبه گرایی بــه جای یک جانبه گرایی، 
اکثریــت به جــای اقلیت، برابــری به جای 
تبعیض، شفافیت به جای فریب، دمکراسی 
به جــای اقتدارگرایی و گفت وگــو به جای 
جنگ، حکــم فرما شــود.وی افــزود: این 
اجلاس تجلی بخش این واقعیت اســت که 
ســاخت دنیایی بهتر به تنهایی امکان پذیر 
نیســت و در دنیای به هم تنیــده کنونی، 
اراده و اقدام مشــترک لازم است؛ تغییری 
بنیادین که مســتلزم اصلاح نظام کنونی و 
ایجاد ســامانی نو از توازن قدرت بر مبنای 

عدالت و رضایت است.
رئیس جمهور تاکید کرد: استفاده از پول های 
ملی برای مبــادلات تجــاری، پلتفرم های 
جدید بانکی، ارزهای دیجیتال، تقویت بانک 
توســعه جدید )NDB( و ترتیبات ذخیره 
احتیاطــی )CRA( و اینگونــه اقدامات، 
خواهد توانست جهانی بهتر و با فرصت های 

برابر برای همه بسازد.

گفت وگو کافی نیست؛ تاکید پزشکیان 
بر لزوم ضمانت اجرایی برای تصمیمات

پزشــکیان که پیش از این نیز بارها بر لزوم 
شنیده شدن صدای بی صدایان تاکید کرده 
بود، در اولین نشســت ســران »بریکس با 
ترکیب گســترده« نیز با بیان اینکه بریکس 
باید به آرمان خود بــرای انعکاس صداهای 
شنیده نشــده در جامعه جهانــی با جدیت 
بیشــتری عمل کند، گفت: ما به آرمان های 
بریکس برای اصــلاح حکمرانــی جهانی، 
چندجانبه گرایی و رشــد اقتصادی فراگیر 
باور داریم و به ســهم خــود مصرانه تلاش 
می کنیم تا بریکس به دور از سیاست زدگی 
و منازعات ژئوپولیتیک آنها را با موفقیت به 

پیش ببرد.
رئیس جمهور شکل گیری، تداوم و گسترش 
بریکس در ۱۵ سال گذشته را فرصتی مغتنم 
بر شــمرد و تاکید کرد: نباید سرنوشت خود 
را صرفاً به خواســته ها و تمایلات قدرت های 
غربی گــره بزنیــم و بایــد راه هایــی برای 
مشــارکت گســترده تر تمامی قدرت های 
در حال ظهور در حکمرانــی اقتصاد جهانی 

فراهم کنیم.
پزشــکیان با تاکید بر اینکــه بریکس نباید 
فقط یــک باشــگاه گفتگو باشــد بلکه باید 
تصمیم های بریکس ضمانت اجرایی داشته 
باشــند، از تمام اعضای بریکس تقاضا کرد از 
همه ظرفیت های جمعی و فردی خود برای 
توقف جنــگ در غزه و لبنان، رســیدگی به 
آوارگان و کاهش تنش در منطقه بهره ببرند.

طرح موضع قاطعانه درباره
پاره تن ایران

رئیس جمهور همچنین روز چهارشنبه و در 
حاشیه نشست سران بریکس دیدار کوتاهی 
با »محمد بــن زاید بن ســلطان آل نهیان« 

رئیس دولت امارات متحده عربی داشــت.به 
گفته وزیــر امور خارجه کشــورمان، اگرچه 
این یک ملاقات رســمی و به شکل معمول 
نبوده اما ایران علاوه بر بحث درباره فلسطین 
و لزوم توقف جنایات رژیم صهیونیســتی در 
منطقه، از ایــن فرصت برای طــرح مواضع 
قاطع خود درباره جزایر ســه گانه ایرانی نیز 

استفاده کرده است.

بیانیه پایانی؛ بریکس یکصدا علیه 
جنایات رژیم صهیونیستی

در نهایــت رهبــران کشــورهای بریکس 
که برای شــانزدهمین نشست ســران این 
گروه در کازان روســیه گرد هــم آمده اند، با 
صدور بیانیه ای »حمله اســرائیل به اماکن 
دیپلماتیک جمهــوری اســلامی ایران در 
دمشق پایتخت ســوریه« در تاریخ ۱ آوریل 
۲۰۲۴ برابر ۱۳ فروردیــن ۱۴۰۳ را محکوم 
کردند.در این بیانیه تاکید شده است که این 
اقدام رژیم اشــغالگر »ناقص اصل اساســی 
مصونیت اماکن دیپلماتیک و کنســولی بر 
اساس کنوانسیون ۱۹۶۱ وین درباره روابط 
دیپلماتیــک و کنوانســیون ۱۹۶۳ وین در 

مورد روابط کنسولی است«.
رهبران بریکس با ابراز »نگرانی شــدید خود 
نســبت به وخامت اوضاع و بحران انسانی در 
ســرزمین های فلسطینی اشــغالی، به ویژه 
تشدید بی سابقه خشونت در نوار غزه و کرانه 
باختری« در پی جنایات رژیم صهیونیستی، 
خواســتار برقراری »یــک آتش بس فوری، 
جامع و دائمــی در نوار غــزه، آزادی فوری و 
بدون قید و شــرط همه گروگان ها ]اسرا[ و 

بازداشت شدگان از هر دو طرف« شدند.
کشورهای عضو بریکس همچنین »حمایت 
خــود از عضویت کامل دولت فلســطین در 
ســازمان ملل متحــد در چارچــوب تعهد 
تزلزل ناپذیر به راه حل دو دولتی بر اســاس 

قوانین بین المللی« را اعلام کردند.
اعضای بریکس همچنین خوســتار احیای 
»برنامه جامع اقــدام مشــترک« )برجام( 
دربــاره برنامه هســته ای ایران شــدند که 

آمریکا به طور یکجانبه از آن خارج شد.
در بخش دیگری از این بیانیه آمده اســت: ما 
عمیقا نگران تاثیر مخرب اقدامات زورگویانه، 
یکجانبه و نامشــروع از جملــه تحریم های 
غیرقانونــی، بر اقتصــاد جهانــی، تجارت 
بین المللی و دســتیابی به اهداف توســعه 
پایدار هســتیم. چنین اقداماتی، منشــور 
ملل متحد، نظام تجاری چندجانبه، توسعه 
پایدار و توافق های زیست محیطی را تضعیف 
می کند.رهبران بریکس همچنین »بر لزوم 
اصلاح ســاختار مالــی بین المللــی کنونی 
برای رویارویی با چالش های مالی جهانی از 
جمله حکمرانی اقتصادی جهانی به منظور 
جامع تــر و عادلانه ترکردن ســاختار مالی 

بین المللی« تاکید کردند.
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وزیر راه و  شهرسازی:

 دهک های یک  تا سه در اولویت
 خانه دار شدن هستند

وزیر راه و شهرســازی بر ضرورت بررسی انواع مدل های اقتصادی برای 
تامین مسکن محرومین تاکید کرد.

 فرزانه صادق وزیر راه و شهرســازی گفت: باید به ســمت تسهیلگری 
ســاخت مســکن محرومین پیش برویم و برای تأمین مالی آن، از همه 

ظرفیت های ممکن بهره مند شویم.
صادق با تاکید بر ضرورت محاســبات دقیق و همکاری بین بخش های 
مختلف در این موضوع، گفــت: وعده هــای دور از واقعیت دادن، نظام 
تصمیم گیری اجرایی ما را تحت تأثیر قــرار می دهد و برای حرکت در 
مسیر درســت ایفای تعهدات دولت؛ باید مستندسازی وضع موجود، 
شناســایی ظرفیت ها و تعامل با نهادهــای مرتبط و اقدام براســاس 

اولویت های مکانی در دستور کار باشد.
وزیر راه و شهرســازی افزود: انتظار دارم تعییــن مکان های در اولویت 
برای ســاخت پروژه هــای مســکن محرومین براســاس توجه دقیق 
به شــاخص های محرومیت باشــد، تصمیم گیری و اقدام مشــترک 
بخش هــای مختلف بــا روش همکاری هم افــزا برنامه ریزی شــود و 
همچنین پیگیری و پایش اجرای برنامه هــا و ارائه گزارش های نوبه ای 

دقیق در دستور کار این گروه تخصصی باشد.

توضیحات سازمان هواپیمایی کشوری درباره 
مقررات حمل آلات موسیقی در کابین هواپیما

 سخنگوی ســازمان هواپیمایی کشــوری گفت: حمل لوازم شخصی 
مســافر داخل کابین ) Carry-On Baggage ( تابع مقرراتی اســت 
که در ارتباط با ایمنی مسافر اســت. این مقررات شامل آلات موسیقی 
نیز می شود و باید  از شــرکت هواپیمایی و پیش از خرید بلیت هواپیما 
اســتعلام شــود. »جعفر یازرلو« دربــاره اقدام برخی شــرکت های 
هواپیمایی در نحوه حمل آلات موســیقی در توضیحاتی، افزود: حمل 
آلات موســیقی داخل کابین نیز از این مقررات مســتثنی نیست. هر 
مسافر طبق مقررات می تواند به شرط آنکه شرایط ابعاد و وزن بار داخل 

کابین را رعایت کند، با خود بار همراه داشته باشد.
وی توضیح داد: بار همراه از نظر وزنی در بین شــرکت های هواپیمایی 
محدود به هفــت کیلو و از نظر ابعــاد محدود به یک چمــدان با اندازه 
کوچک حداکثر به ابعاد ۵۶ در ۴۵ در ۱۰ ســانتی متر می شود که یا باید 

در فضای بالای سر مسافر یا زیر پای مسافر جای گیرد.

ســخنگوی ســازمان هواپیمایــی کشــوری ادامــه داد: در برخی از 
هواپیماهای موجود در کشور که ظرفیت حمل مسافر ۱۰۰ نفر و کمتر 
از آن را دارنــد مانند هواپیمای CRJ، این ابعاد هم امکان پذیر نیســت 
و جامه دانی در کابین پذیرفته نمی شــود و به داخل کابین بار هواپیما 
منتقل می شوند؛ بر این اساس پذیرفتن لوازم شخصی مسافر در داخل 
کابین هواپیما به عنوان بار مجاز رایگان، تابع نوع هواپیما است که باید 

از شرکت هواپیمایی و قبل از خرید بلیت هواپیما استعلام شود.
مدیر روابط عمومی ســازمان هواپیمایی کشــوری اضافه کرد: با توجه 
به اینکه آلات موســیقی ابعاد مختلفی دارند و بیشتر حجیم هستند تا 
سنگین، چنانچه در قسمت بالای سر مســافران  یا زیر پای مسافر جای 
نگیرند، در هنگام پرواز می تواند ایمنی مســافرین را به خطر اندازد که 
در این گونه موارد طبق مقررات یا باید در قسمت بار هواپیما نگهداری 
شــوند یا تحــت شــرایط extra seat for cabin baggage بر روی 

صندلی اضافه برای حمل کالا داخل کابین پذیرفته شود.
یازرلو در پایان یادآور شد: ســازمان هواپیمایی کشوری به عنوان نهاد 
حاکمیتی مقررات کلــی و لازم را بــه شــرکت های هواپیمایی ابلاغ 
می کند و شرکت ها نیز بر اســاس مقررات ابلاغی، رویه های عملیاتی و 
بازرگانی خود را تدوین و اجرا می کنند. چنانچه رویه های شرکت های 
هواپیمایی مغایر بــا مقررات کلی ابلاغی و یا خلاف قوانین تشــخیص 

داده شود سازمان هواپیمایی کشوری به موضوعات ورود خواهد کرد.

یک کارشناس بازار طلا خبرداد
روند نزولی قیمت سکه در پی افزایش 

واگذاری های بانک مرکزی
 کارشــناس بازار طلا روند نزولی قیمت سکه و حباب آن در بازار داخلی 
را ناشــی از اقدام اخیر بانک مرکزی در راســتای افزایــش واگذاری ها 
دانست و گفت: این در حالیست که انس جهانی طلا در طول یک هفته 

۱۷ دلار افزایش یافت.
محمد کشــتی آرای درباره تحولات بازار طلا در هفته ای که گذشــت، 
افزود: با توجه به شــرایط موجود سیاســی جهانی، بحران خاورمیانه، 
جنگ اوکراین، شــرایط اقتصادی امریکا و نزدیکی به انتخابات آمریکا 
قیمت انس جهانی طلا تحت تاثیر قرار گرفته اســت و به نظر می رسد 
فعلا شاهد رشد قیمت انس جهانی باشــیم.وی اظهار داشت: در هفته 
گذشــته طبق معمول چند ماه اخیر، قیمت طــلا در بازارهای جهانی 
سیر صعودی داشــته و این هفته نیز به رکورد جدید قیمتی دست پیدا 
کرد به طوری که نــرخ هر انس طلا بــه ۲ هزار و ۷۴۵ دلار رســید که 
تاکنون بی سابقه بوده است.کشتی آرای تصریح کرد: روز پنجشنبه نرخ 
هر انس جهانی طــلا ۲ هزار و ۷۳۸ دلار بود که نســبت به ابتدای هفته 
۱۷ دلار افزایش داشــت و امروز جمعه این نرخ به ۲ هــزار و ۷۲۸ دلار 
رســید که ۱۰ دلار کاهش قیمت را نشان می دهد.وی خاطرنشان کرد: 
همچنین در یکســال اخیر قیمت طلا در بازارهــای جهانی حدود ۳۸ 
درصد افزایش قیمت داشته که یک رکورد به شمار می رود.کشتی آرای 
با بیان اینکه همراه با ســیر صعودی قیمت انس جهانی طلا نرخ ســایر 
فلزات گران بها نیز افزایش یافته است، گفت: این روند در بازار داخلی نیز 
بی تاثیر نبوده تا جایی که در هفته گذشــته، اتفاقات جدیدی رخ داد و 

شاهد روزهای پرن وسان قیمت طلا و سکه بودیم.
وی افزود: در اواسط هفته ای که گذشت با توجه به افزایش شدید تقاضا 
و افزایش شدید حباب ســکه، بانک مرکزی اقدام به صدور اطلاعیه ای 
مبنی بر افزایش واگذاری ســکه از یک روز در هفته به سه روز در هفته 
و همچنین به جای ضرب سکه سال ۸۶، تصمیم بر این شد که از این به 
بعد سکه به تاریخ همان سال ضرب شــود، مجموع این عوامل موجب 
کاهش قیمت ســکه و حبــاب آن شد.کارشــناس بازار طــلا تصریح 
کرد: حباب سکه در هفته گذشته به رقم بی ســابقه ۱۴ میلیون تومان 
رســیده بود که با اطلاعیه بانک مرکزی به یک باره قیمت ســکه طرح 
جدید و حباب آن کاهشــی شــد و به کمتر از ۱۰ میلیون تومان رسید 
و همچنین موجب کاهش قیمت ســکه طرح جدید و دیگر انواع سکه 
دیگر شد.کشــتی آرای بر این باور اســت که با این اقدام به موقع بانک 
مرکزی تقاضا کاهش و عرضه افزایش می یابد، بنابراین به طور طبیعی 

نیاز بازار برآورده خواهد شد.

بازار

 وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیــان اینکه بریکس در 
آینده به یک قطب مهم اقتصادی سیاســی در جهان 
مبدل خواهد شــد، تاکید کرد: باید جایگاه ایران را در 

بریکس تقویت کنیم.
»عبدالناصــر همتی« در خصوص مســائل اقتصادی 
اجــلاس بریکس و دیدارهــای حاشــیه ای آن افزود: 
دیدارهای حاشــیه ای مهمی در اجــلاس بریکس به 
انجام رســید که از آن جمله با رئیس جمهور روســیه، 
رئیس جمهور چین، نخست وزیر هند و رئیس جمهور 
آفریقایی جنوبی بحث هــای مهمی در خصوص روابط 
اقتصادی داشتیم؛ این چهار کشور برای ما بسیار مهم 

هستند.
وی بیان داشــت: در این دیدارها قول های مساعدی از 

سوی سران کشورهای یاد شــده برای حل 
مشکلات و روابط اقتصادی انجام شد که آنها 

را بسیار مثبت ارزیابی می کنم.
همتــی ادامــه داد: هــر چهــار کشــور 
به خصــوص چیــن و روســیه درخصوص 
مســائل اقتصــادی از مباحث اســتقبال 
کردند؛ به طور مثال با کشور روسیه توازن 

تجاری نداریم و آقای پوتین قول داد که این مشــکل 
را پیگیری کند، همچنین با چیــن پروژه هایی تعریف 
کرده ایم که رئیس جمهور چین نیز قول مســاعد برای 

پیگیری داد.
وزیر امور اقتصادی و دارایی یادآور شــد: در خصوص 
بریکس اتفاقات مهمی در جهان در حال وقوع اســت 

و پس از ۶۰ ســال اتحــاد جنوبی هــا علیه 
شمالی ها در حال شکل گیری است.

وی اظهار داشت: بیش از ۳۰ رئیس جمهور 
و رهبر کشــورها در اجلاس بریکس شرکت 
کــرده بودنــد و همایشــی جدی بــود که 
همه ســران کشــورها از جنوب جهانی یاد 

می کردند.
همتی توضیح داد: در واقع این کشــورها می خواهند 
در مقابل ســلطه بانک جهانی، صنــدوق بین المللی 
پول و اقتدار دلار قدرت خود را نشــان دهند و فرق آن 
با ۶۰ ســال قبل این اســت که در بریکس دو قدرت از 
پنج قدرت اقتصادی بزرگ جهــان یعنی چین و هند 
و همچنین دو اقتصاد نوظهــور جهانی یعنی آفریقای 

جنوبــی و برزیل و دیگــر کشــورهای قدرتمند نظیر 
روسیه حضور دارند.

همتی تصریح کرد: به اعتقاد من بریکس به یک قطب 
مهم اقتصادی و سیاسی در جهان بدل خواهد شد.

وی اضافه کرد: در کشورمان فشار تحریم ها و همچنین 
اف ای تــی اف را داریم که بانک های مــا نمی توانند با 
دیگر بانک ها ارتباط برقرار کنند، در عین حال که این 
مسائل را دنبال می کنیم باید جایگاهمان را در بریکس 

تقویت کنیم.
این عضو کابینه دولت چهاردهم خاطرنشان کرد: باید 
زمینه و بستر لازم را فراهم کنیم تا ضمن حل مشکلات 
اســتفاده بهتری از این اجلاس جهانی داشته باشیم و 

این مهم برای کشورمان امکان پذیر است.

 معاون ارتقای کســب وکارهای بین المللی ســازمان 
توســعه تجارت ایران گفــت: توافق نامه هــا و تجارت 
آزاد ایران با کشــورهای عضو بریکس و اوراســیا روند 
توسعه ای داشته و همین مهم، موجبات رونق تجارت 

ایــران را فراهم کرده اســت.»محمدصادق قنادزاده« 
درباره تقویت و توسعه تجارت ایران اظهار داشت: ایران 
با کشورهای عضو اتحادیه اقتصادی اوراسیا و بریکس 
تعامــل خوبی دارد و با توســعه این روابط سیاســی و 

اقتصادی، شاهد رونق صادرات و واردات هستیم.
وی افرود: تجارت ایران با کشــورهای اوراســیا شامل 
نهاده ها و کالاهای اساسی و کالایی با ارزش افزوده بالا 
است.قنادزاده با بیان اینکه کشــورهای عضو اتحادیه 

اقتصادی اوراسیا ســالیانه ۴۰۰ میلیارد دلار واردات 
انجام می دهند، گفت: ایران می توانــد از این ظرفیت 
بازارها استفاده کند، کالاهای مورد نیاز این کشورها را 

تامین کند و مقاصد صادراتی را افزایش دهد.

وزیر

تجارت

خریدار  اســتاندار گیلان معتقد است که 
افزایش بودجــه مربوط به حــوزه دفاعی و 
نظامی کشــور با توجه بــه واقعیات موجود 
در منطقه و اقدامات جنــگ افروزانه رژیم 
صهیونیســتی، رویکردی اصولی اســت. 
به بــاور وی امــا مهمترین نکتــه بودجه 
پیشــنهادی دولت رویکرد ضد تورمی آن 

است.
 بودجه ۱۴۰۴ در شرایطی روانه مجلس شد 
که دولت چهاردهم کمتر از سه ماه است که 
سکان کشور را به دست گرفته اما قول داده 
بود در ابتدای آبان متن پیشــنهادی خود را 

روانه بهارستان کند.
علاوه بر وقت شناسی دولت، سازمان برنامه 
تلاش کرد در رویه ای متفاوت با چند ســال 
گذشته یک لایحه یکدست را آماده کند که 
همه تبصره ها را ذیل سند بودجه قرار دهد. 
یکدست نبودن بودجه ســالهای گذشته از 
جمله مهمترین دلایلی است که به تفاوتها 

در ارزیابی کسری بودجه منجر شده است.
هادی حق شــناس، کارشــناس اقتصادی 
درباره لایحــه پیشــنهادی بودجه ۱۴۰۴ 
گفت: »به باور مــن اولین نکتــه ای که در 
لایحه بودجه مشهود است، متناسب بودن 
لایحه تنظیم شده از سوی دولت چهاردهم 
با واقعیات موجود اقتصاد کشــورمان است. 
به طور مشــخص ما در بحــث درآمدهای 
دولت می توانیم ببینیم کــه دولت نگاهی 
واقع بینانه به مســائل دارد. به همین جهت 
می بینیم کــه جمع منابــع عمومی دولت 
در لایحه پیشنهادی ســال آینده تنها ۱۸ 
درصد نسبت به امسال رشد کرده است. این 
در حالی است که مرکز آمار ایران در آخرین 
گزارش خود نرخ تورم سالانه را بیش از ۳۴ 

درصد برآورد کرده است.«
وی افزود: »به این ترتیب می توانیم بگوییم 
که دولت در بخش درآمدها انبساطی عمل 
نکرده و حتی رویکردی انقباضی را در پیش 
گرفته است. این در حالی است که دولت از 

در پیش گرفتن رویکردهای پوپولیســتی 
که هزینه های اضافــی تحمیل می کند نیز 
خودداری کرده است. به طور مثال می بینیم 
که دولــت در پی ایــن نبوده که شــروع به 
یکســری کلنگ زنی ها کند تا دو ســه سال 
بعد به بهره برداری برسند و با این کارها برای 
خود »دستاوردتراشی« کند. به جای آن با 
رویکردی واقع بینانه پیش رفته اســت. به 
همین جهت بودجه عمرانــی به ۵۶۰ هزار 

میلیارد تومان رسیده است.«
استاندار گیلان با اشــاره به رقم دو میلیارد 
دلاری که دولت بــرای واردات خودروهای 
خارجی گرفتــه، تصریح کــرد: »اینجا ما با 
یک نگاه و فلسفه تازه در زمان بودجه ریزی 
مواجه هســتیم. به این معنا که اگر نرخ هر 
خودروی وارداتی طبقه متوســط ۲۰ هزار 
دلار باشــد، دولت برای واردات ۱۰۰ هزار 
خودرو منابعی در نظر گرفته اســت. گرچه 
این رقم بــرای نوســازی نــاوگان داخلی 

ناچیز اســت اما یک راهبرد تــازه در مقابل 
بحران بنزیــن را هم نشــان می دهد. این 
رویکرد در پی آن اســت که به جای تاکید 
صرف بر عرضه، تقاضای بنزین را با واردات 

خودروهای کم مصرف کاهش دهد.«
ایــن مــدرس دانشــگاه بــا اشــاره به 
رویکردهــای تاکنونی به مســاله ناترازی 
بنزین، رویکرد فعلــی دولت را در مجموع 

قابل قبول خواند.
حق شــناس عنوان کرد: »نکته دیگری که 
در صحبتهای رییس جمهــوری منعکس 
بــود، موضــوع بنزین اســت. ایشــان در 
صحبتهایشان به این اشــاره کردند که هر 
لیتر بنزین بدون احتســاب قیمت نفت آن، 
هشت هزار تومان هزینه تولید دارد. این امر 
می تواند به نحو مشهودی بر کسری بودجه 
بیافزاید و بــه همین جهت بایــد برای آن 
چاره جویی شود. البته مســئولان گفته اند 
که در پی راهکارهای قیمتی نیســتند. پس 

به همین دلیل بایــد از طریق کنترل تقاضا، 
به کاهش ناترازی بپرازند.«

نماینده دوره هفتم مجلس شورای اسلامی 
دربــاره نرخ نفــت در بودجه پیشــنهادی 
گفــت: »قیمــت ۵۷.۵ یورو یــا همان ۶۳ 
دلاری به ازای هر بشــکه قیمتی است که با 
واقعیات امروز خوانایــی دارد. فروش ۱.۷ 
میلیون بشــکه هم قطعا بر مبنــای میزان 
فروش ماههای اخیر کشور است. واقع بینی 
می تواند چالش هایی چون کسری بودجه را 

کنترل کند.«
وی افزود: »نکتــه دیگری کــه در بودجه 
پیشــنهادی به چشــم می خورد این است 
که درآمدهای حاصل از فروش اموال دولت 
با کاهش ۶۰ درصدی بــه ۲۵ هزار میلیارد 
تومان کاهش یافته که بــا توجه به عملکرد 
امســال در  این بخش، اقدامی درســت به 

حساب می آید.«
حق شــناس درباره حقوق کارمندان دولت 

و افزایش ۲۰ درصــدی آن گفت: »هر چند 
قدرت خرید واقعی مزدبگیران در ســالهای 
گذشــته کاهش یافته ولــی رویکرد دولت 
چهاردهم لزوما به معنــای تضعیف قدرت 
خرید آنها نخواهد بود. یکی از اقدامات موثر 
دولت افزایش معافیت مالیاتی مزدبگیران 
تا ۲۴ میلیون تومان اســت که خود به خود 
به افزایش قدرت مــزد و حقوق مزدبگیران 
منجر می شــود. هــر چند برای پــر کردن 
شکاف بزرگی که میان مزد و معیشت ایجاد 
شــده باید در میان مدت پاســخ مناسب را 

یافت.«
حق شــناس عنوان کرد: »به گمان من اگر 
دولــت از طریق این بودجه واقــع بینانه ای 
که تهیه کرده، بتواند بــه هدف خودش که 
کاهش نرخ تورم اســت نائل شود، موفقیت 
مهمی حاصل شــده اســت. به بــاور من 
نشــانه های این مهم را در لایحه می توانیم 
مشاهده کنیم. این راهبرد درستی است که 
امروز باید تورم را کاهش دهیم زیرا می تواند 
به افزایش سرمایه  اجتماعی دولت در حوزه 
اقتصاد هم منجر شــود و با کنترل نرخ تورم 
و مدیریت جهش های قیمتی، زمینه ثبات 

بیشتر را در بازارها فراهم کند.«
وی در رابطــه بــا بودجه دفاعــی و نظامی 
کشــور تاکید کــرد: »افزایــش تنش های 
منطقه ای و گسترش درگیری های نظامی 
یک واقعیت عینی هســتند و دولت هم باید 
هر طور که ممکن اســت امور را اداره کند. 
در این وضعیت عجیب نیســت که بودجه 
مربوط به بنیه دفاعی کشــور هم بالا برود. 
گرچه بودجه های نظامی کشــور در شرایط 
فعلی که »جنــگ اقتصادی« به محدودیت 
منابع دچار شده، سهمی قابل اعتنا از بودجه 
کشــور را به خود اختصــاص داده اند ولی 
بودجه نظامــی ایران در قیاس با بســیاری 
از کشــورها ناچیز اســت. در این مورد نیز 
می توانیم بگوییم راهبــرد دولت برای توان 

نظامی کشور درست و اصولی است.«

همتی: باید جایگاه مان را در بریکس تقویت کنیم

وند توسعه ای تجارت ایران با اعضای بریکس و اوراسیا ر

 ارزش پایه گمرکی پسته را خودروسازان خراب کرده اند

وسازان پسته ها گریان از صادرات خودر
خریدار  رئیس اتاق بازرگانی رفســنجان 
بیان کرد: متاسفانه خودروسازانی که پسته 
صادر می کنند، ارزش پایه گمرکی محصول 
پســته را نامعقول ارائه داده اند. آن ها قیمت 
پســته که بین ۶۵۰۰ تا ۷۵۰۰ دلار در هر 
تن است را خیلی بیشــتر در گمرک اظهار 
کرده اند، چرا که ارزی که بــرای رفع تعهد 

ارزی در گمرک می ماند، قابل توجه است. 
 حدود دو سال اســت که خودروسازان در 
حــال صــادرات پســته و واردات خودرو و 
قطعات خودرو در قبال آن هستند، اما صرفاً 
در چند ماه اخیر این موضوع رسانه ای شده 
است. خودورسازان به دلیل مشکلات ارزی 
که برای واردات قطعــات و خودرو دارند، به 
این بخــش ورود کرده اند. آن هــا با فروش 
پســته زیر قیمت، علاوه بــر دخالت در کار 
صادرکننــدگان تخصصی، بــرای آن ها در 
بازارهای هدف نیز مشــکل ایجاد کرده اند، 
چرا که خریداران حاضر به خرید پســته با 
قیمت واقعی نیستند و به دنبال پسته ارزان 

هستند.
چندی قبل مهــدی طبیــب زاده، رئیس 
اتــاق بازرگانــی کرمــان در گفت وگــو با 
اقتصادآنلاین از انعقــاد تفاهم نامه ای میان 
خودروســازان و انجمن پســته و اتحادیه 
خشــکبار خبر داد و گفت کــه از این به بعد 

صادرکنندگان تخصصی پسته این محصول 
را صادر می کننــد و ارز حاصــل از آن را در 
اختیار خودروســازان قرار می دهند، اما با 
این وجود به نظرمی رسد که این توافق هنوز 
اجرایی نشده اســت، چرا که روند صادرات 
پسته توســط خودروســازان تشدید شده 
اســت. در این بین گفته می شــود که یک 
خودروســاز مونتاژی بیشــترین صادرات 

پسته را انجام می دهد. 
در همیــن زمینــه مجید حجــت، رئیس 
اتاق بازرگانــی رفســنجان در گفت وگو با 
خبرنــگار اقتصادآنلاین بیان کــرد: آنقدر 
معضل در حوزه صادرات پســته ایجاد شده 
که صادرکنندگان دیگــر رغبتی برای کار 
ندارند. محصول پســته در شهر رفسنجان 
یک محصول اســتراتژیک و صادراتی است 
که متاســفانه در ســال های اخیر به دلیل 
بحــث تحریم ها و رفــع تعهــد ارزی، این 
محصول دســت رانت خوارها افتاده است و 
شرکت های خودروسازی و تعدادی صراف 

به بازار پسته ورود و معضل ایجاد کرده اند. 
حجــت افــزود: متاســفانه از زمانــی که 
خودروســازان به بحث صادرات محصولات 
کشــاورزی به ویــژه خرما و پســته ورود 
کرده انــد، برای صادرکننــدگان تخصصی 
مشــکل ایجاد کرده انــد. آن ها پســته را 

خریداری و با قیمت کمتر عرضه می کنند، 
چون با ارزی که از صادرات پســته به دست 
می آورند می توانند خودرو و قطعات خودرو 
وارد کنند که برای آن ها ســود قابل توجهی 

دارد. 
به گفته وی، یک نکته مهم دیگر بحث ارزش 
و پایه گمرکی است، متاسفانه خودروسازان 
به این موضــوع هــم ورود کرده اند و ارزش 
پایه گمرکــی محصول پســته را نامعقول 
ارائه داده اند. قیمت پســته که بین ۶۵۰۰ 
تا ۷۵۰۰ دلار در تن اســت را خیلی بیشتر 
در گمرک اظهار کرده انــد، چرا که ارزی که 
برای رفع تعهد ارزی در گمــرک می ماند، 
قابل توجه اســت. ارزش پایه گمرکی پسته 
را بالا برده اند که واقعی نیســت، تقاضای ما 
این است که گمرک ورود کند و این موضوع 
کارشناســی شــود و ارزش پایــه گمرکی 

معقول ارائه بدهند. 
رئیس اتاق بازرگانی رفسنجان گفت: بحث 
رفع تعهــد ارزی نیز به غیــر از این که رانت 
و فســاد ایجاد کرده، هیچ خروجی نداشته 
اســت. واقعا نمی دانــم چرا رئیــس بانک 

مرکزی روی این موضوع استمرار دارد. 
حجت ادامه داد: محصولات کشاورزی سه 
درصد از ارز کل کشــور را تامین می کنند و 
این عدد قابل توجهی نیســت که روی رفع 

تعهد ارزی صادرات محصولات کشــاورزی 
تمرکز کرده اند. رئیس کل بانک مرکزی باید 
نسبت به این موضوع با یک دید باز نگاه کند 
و محصولات کشاورزی را از بحث رفع تعهد 
ارزی معــاف کنند. بحث رفــع تعهد ارزی 
بســیاری از فعالان اقتصادی مــا را درگیر 
کرده و بســیاری از فعالان بخش کشاورزی 

و صادرکنندگان سرخورده شده اند.
وی توضیح داد: متاســفانه داســتان رفع 
تعهد ارزی باعث شده اســت که یک سری 
قاچاقچــی محصــولات کشــاورزی را به 
صورت قاچاق از کشــور خارج کنند و تمام 
شــرکت های بزرگ یکی پس از دیگری از 
چرخه صادرات خارج شــوند. با تداوم این 
وضعیت صــادرات محصولات کشــاورزی 
ما در اختیار افغانســتانی ها و پاکستانی ها و 
کسانی که خارجی هستند قرار می گیرد که 

مالیات هم نمی دهند. رئیس اتاق بازرگانی 
رفســنجان بیان کرد: علاوه بــر بحث رفع 
تحریم ها و رفــع تعهد ارزی کــه به مانعی 
برای صادرات تبدیل و باعث شــده تا مقدار 
زیادی از محصولات کشــاورزان در انبارها 
باقی بماند، قطع برق هم خسارت عمده ای 

به پسته کاران وارد کرده است.
وی گفت: بیــش از ۳۵ درصــد از محصول 
پســته را بخاطر قطع برق از دست دادیم و 
محصولاتمان خراب شــد، مقدار محصولی 
هم کــه باقی مانده درگیر بحــث رفع تعهد 
ارزی شده و انگیزه کشاورزان را برای تولید 

از بین برده است.  
حجــت در پایــان تاکیــد کــرد: از آقای 
پزشکیان که آخرین امید فعالان اقتصادی 
است عاجزانه تقاضا داریم به این بحث ورود 

کنند و مشکل را حل کنند.
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معاون شهردار تهران تاکید کرد
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زاکانی در مراسم بزرگداشت شهید سنوار:
ح  طوفان الاقصی عملیاتی موفق در شکست طر

خائنانه سازش مجدد بود
شــهردار تهران گفت: عملیات طوفان الاقصی یــک موفقیت بزرگ در 
شکست طرح خائنانه ســازش مجدد بود و در کنار آن هیمنه پوشالی 

رژیم صهیونیستی را شکست.
 علیرضا زاکانی، شهردار تهران در مراســم بزرگداشت شهید سنوار در 
مســجد امام صادق )ع( تهران گفت: ۷۶ سال جرم و جنایت توسط زاده 
روباه پیر انگلیس و شــیطان بزرگ آمریکا در غرب آسیا و شمال آفریقا 

خلق شد و برای ما جنایت هایش تازگی ندارد.
وی افزود: کسانی که در گذشته نام مســلمان را بر خود گذاشته بودند، 
اگر به وظیفه خــود عمل می کردند، این غده ســرطانی اصلًا شــکل 
نمی گرفت. خیانت هایی صورت گرفت که منجر به این جنایت ها شــد 

که ده ها سال منطقه را در آتش می سوزاند.
زاکانی تصریح کرد: طوفان الاقصی یک آغاز بود اما راهی برای یک پایان 
بود. پایان آن به فضل الهی نابودی صهیونیسم جنایتکار از غرب آسیا و 

فلسطین اشغالی خواهد بود؛ لذا یک افتخار بزرگ خلق شد.
شــهردار تهران گفت: این عملیــات یک موفقیت بزرگ در شکســت 
طرح خائنانه ســازش مجدد بــود و در کنار آن هیمنه پوشــالی رژیم 
صهیونیستی را شکســت.زاکانی گفت: لذا این ســگ هار که به تعبیر 
خودشــان صفت کاملًا مورد درخواست خودشان اســت امروز در آینه 
زمانه مرگ خودش را می بینــد. لذا طوفان الاقصــی کار بزرگی کرد و 

بزرگ تر از آن اتحاد مقاومت در سراسر منطقه بود.
وی افزود: بزرگی و عظمت این کار را ما به عنوان محور مقاومت باید در 
یاد خودمان بزرگ بشماریم و بدانیم این مسیر آغازی است که بی شک 
به لطف الهی نابــودی رژیم صهیونیســتی و اخراج آمریــکا از منطقه 

خواهد داشت.

وهای خوراکی دیابت بیمه هستند کدام دار
رئیس اداره اسناد ســرپایی اداره کل بیمه سلامت اســتان تهران، در 
خصوص وضعیت بیمه ای داروهای خوراکی بیمــاران مبتلا به دیابت، 

توضیحاتی داد.
محمدمهدی برجی، گفت: برخی از داروهای خوراکی دیابت از گذشته 
تحت پوشش بیمه بوده اند و اخیراً، ســه قلم داروی ترکیبی نیز که قبلًا 
آزاد محاسبه می شد، در قالب ســهم ارز قرار گرفته و هزینه آنها را بیمه 
پرداخت می کند.وی افزود: به دقیق بخواهم بگویم، ۷ قلم دارو در تعهد 

بیمه است و مابقی سهم سازمان و سهم ارز دارند.
برجی گفت: داروهایی که ســهم ارز دارند، ۷۰ درصــد هزینه را بیمه 

پوشش می دهد و قرار نیست بیمار از جیب پرداخت کند.
وی در ادامه اسامی داروهای دیابت که تحت پوشش بیمه سلامت قرار 

دارند، اعلام کرد.
متفورمین، گلــی بنکولامید، گلــی کلازید، ریپاگلیپتیــن، آکاربوز، 

پیوگلیتازون، سیتاگلیپتین، لیناگلیپتین، امپاگلسپتین
زیپتین، گلوریپا، گلورنتا، دیابزید

استاندار تهران خبر داد
کمبود ۱۳ هزار کلاس درس در پایتخت

استاندار تهران گفت: باید ۵.۲۸ سانتی متر فضا در اختیار هر دانش آموز 
باشد که به طور متوسط در استان ۵.۱۶ سانتی متر است.

 محمدصادق معتمدیان اســتاندار تهران با بیان اینکه خوشبختانه در 
ادوار مختلف اقدامات خوبی در ســطح اســتان تهران صورت گرفته، 
گفت: بر اساس مطالعات سازمان برنامه و بودجه در سال ۱۳۴۵، چشم 
انداز ۳۰ ســاله برای بارگذاری زیســتی تعریف کردند. بر اســاس این 
مطالعات تا ســال ۱۳۷۵ حداکثر ۴.۵ تا ۵ میلیون ظرفیت جمعیت در 
استان تهران بوده و اکنون ۱۵ میلیون نفر از آن عبور کرده است؛ یعنی 

عملًا ظرفیت بارگذاری جدید نداریم.
وی گفت: در حقیقت مشکلات اســتان تهران به ویژه شهر تهران ناشی 
از عدم برنامه هایی و نبود توسعه در بخش های مختلف اعم از حوزه های 

اقتصادی، عمرانی و ساخت و ساز است.

استاندار تهران، بحث عدالت در توزیع امکانات را یکی از رویکرد اساسی 
استانداری عنوان کرد که باید با قدرت ویژه دنبال شود، گفت: متأسفانه 
به دلیل عدم تناسب در توزیع امکانات سطح اســتان تهران و نابرابری 
در زیرساخت ها بین شهر تهران و سایر شهرســتان، قطعاً نگاه توسعه 
متوازن در سطح اســتان را دنبال خواهیم کرد. با توجه به اینکه استان 
تهران دارای ۱۶ شهرستان است، طبیعتاً امیدوارم با وجود پیاده سازی 
برنامه ریزی هــا در زمینه تکمیل زیرســاخت ها و امکانــات، بتوانیم 

پاسخگوی نیاز مردم در سطح استان تهران باشیم.
معتمدیان اظهار کرد: بیش از ۳۳ درصد کل درآمدهای کشور از طریق 
استان تهران محقق می شود. متأسفانه بسیاری از شاخص ها در استان 
تهران پایین تر از میانگین کشوری است. در جلسه که برای رأی اعتماد 
برگزار شد، دکتر پزشــکیان دســتور ویژه ای در خصوص بحث تأمین 
سرانه فضای آموزشــی صادر کردند. چراکه به ازای هر دانش آموز باید 
۵.۲۸ ســانتی متر فضا در اختیار دانش آموز باشــد که به طور متوسط 
در استان ۵.۱۶ سانتی متر است که متأسفانه برای رسیدن به میانگین 

کشوری با کمبود ۱۳۰۰۰ کلاس درس مواجه هستیم.
وی با بیان اینکه بحث عدالت توسعه متوازن مناطق شمالی و جنوبی در 
استان تهران را با جدیت دنبال خواهیم کرد، گفت: پیرو دستور رئیس 
جمهور، جلسه با وزیر آموزش و پرورش و مدیران مربوطه درباره نهضت 
مدرسه ســازی برگزار شــد تا بتوانیم از تمامی ظرفیت های مجموعه 
خیرین، مشارکت مردم، نهادهای حاکمیتی، بنیاد مستضعفان، ستاد 
اجرایی وزارت راه و شهرســازی در بحث بازآفرینی شهری، مسکن مهر 
و نهضت مســکن بهره مند شویم.اســتاندار تهران بیان کرد: حدود ۳ 
میلیون جمعیت اتباع بیگانه و بیش از ۲ میلیون جمعیت شناور روزانه 
از کل کشور به استان تهران تردد می کنند، با احتساب اتباع بالغ بر ۱۸ 

میلیون نفر جمعیت در تهران داریم که نیاز به مدیریت متمرکز دارد.
وی ادامه داد: متأســفانه به دلیل حضور دستگاه ها در پایتخت، تداخل 
و موازی کاری هایی بین دستگاه های استانی و دستگاه های ملی ایجاد 
می شــود، به طوری که حدود ۲۰۴ دستگاه در اســتان تهران مستقر 

هستند که به همین میزان دستگاه ملی وجود دارد.
معتمدیان بیان کرد: هشت دهم درصد کشور متعلق به استان تهران و 
بیش از حدود ۲۰ درصد از جمعیت کل کشور در استان تهران هستند. 
علاوه بر این، میانگین جمعیت در هر کیلومتر مربع در ســطح کشــور 
۴۹ نفر است اما در استان تهران ۹۵۷ نفر اســت؛ یعنی تقریباً ۱۹ برابر 
میانگین کشوری، تراکم جمعیتی در اســتان تهران وجود دارد. استان 
تهران به عنوان متراکم ترین استان کشور و همچنین مهاجرپذیرترین 

استان در سطح کشور محسوب می شود.

دیوار

شــهردار تهران دربــاره آخرین وضعیــت پروژه های 
مختلفی مانند مجموعه مسکونی آتش نشانان، تراموا 

و مجموعه خانواده توضیحاتی ارائه کرد.
علیرضــا زاکانی شــهردار تهران در بیســت و دومین 
رویداد قرار خدمت اظهار کرد: از صبح امروز برنامه قرار 
خدمت در منطقه ۲۱ شروع شــده و دیدار با جمعی از 
اهالی محل را داشــتیم و پروژه های سطح من   طقه را 

بازدید کردیم.
وی با یــادآوری آنکه بخشــی از پروژه هــای در حال 
ساخت در منطقه ۲۱، در حوزه اجتماعی قرار می گیرد 
به پروژه »شــهردخت« اشــاره و گفت: امیدواریم این 
پروژه تا نیمه سال آتی به بهره برداری برسد. هم چنین 
یک ســاختمان ویژه خانواده نیز در کنار آن ســاخته 
می شود و شــرایط فرهنگی و ورزشی مناسبی دارد که 
خانواده ها می توانند با بهترین کیفیت از آن اســتفاده 
کند. ایده احداث مجموعه خانواده، ایده جدیدی است 
که غیر از منطقه ۲۱، در منطقه ۲ نیز در حال ســاخت 

اســت. خانواده ها می توانند با مراجعه به این 
مراکز، از خدمات متنوع فرهنگی و ورزشــی 
بهره مند شوند.شــهردار تهران با بیان اینکه 
منطقه ۲۱ هم صنعتی است و هم سکونتی، 
افزود: دیگــر پروژه ای که مــورد بازدید قرار 
گرفت، پروژه های زیرســاختی مثل تقاطع 
غیرهم ســطح »فتح-باغســتان« بــود که 

بخشی از آن افتتاح شــده و ورودی سمت غرب آن نیز 
بزودی افتتاح می شود.

زاکانی به رکوردشــکنی در حوزه ترمیم آسفالت معابر 
اشاره و افزود: در ســال جاری )۱۴۰۳( بالغ بر ۹۰ هزار 
تنُ آسفالت در معابر منطقه ۲۱ ریخته شده که نصاب 
جدیدی تا این لحظه اســت و امیدواریم از نصاب سال 
گذشته پیشــی بگیریم. در کل شهر تهران سالی ۵۰۲ 
هزار تنُ آسفالت به صورت میانگین در دهه ۹۰ ریخته 
بودند. این در حالی اســت که سال گذشــته از نصاب 
یک میلیون و پانصد هزار تنُ عبور کردیم. امســال نیز 

تا این لحظه از یک میلیون و دویســت هزار 
تن آسفالت های توزیع شده در معابر مناطق 

مختلف عبور کرده است.
وی با بیان اینکه عمــده گلوگاه های پروژه ها 
منابع مالی اســت، ادامه داد: تلاش می کنیم 
تا با پشت ســر گذاشتن این مشــکلات، با 
همراهی پیمانــکاران پروژه های خدماتی را 

افتتاح کنیم تا زیرساخت ها توسعه یابد.
شــهردار تهــران در ادامه دربــاره پروژه مســکونی 
آتش نشانان واقع در منطقه ۲۱، توضیح داد: این پروژه 
بخشــی از آن ۲۰۰ هزار واحدی است که قبلًا عملیات 
عمرانی آنها آغاز شده بود. ظرف دو ماه گذشته موضوع 
خاک بــرداری انجــام شــده و بیــش از ۸۰۰۰ واحد 

مسکونی در آن ساخته می شود.
علیرضا زاکانی با اشــاره به آنکه موضوع مســکن یکی 
از مهم ترین مطالبات پرســنل شــریف آتش نشانی از 
گذشته بود، تأکید کرد: با ساخته شــدن این واحدها 

بیش از ۹۰ درصد از پرســنل شــریف آتش نشــانی 
صاحب خانه خواهند شد. زمان بندی پروژه نیز حدود ۲ 

سال به طول خواهد انجامید.
وی گفت: این مجموعه یک شــهرک الگو است و همه 
ســرانه های هفت گانه اعم از فضای ســبز و سرانه های 
تجاری و ورزشــی آن تأمین خواهد شد. هم چنین در 
این شهرک، ۲۵ هکتار فضای سبز جدید ایجاد خواهد 
شد که پرسنل شریف ما می توانند از آن استفاده کنند. 
هم چنین این بوســتان تازه تأسیس می تواند در آینده 
دسترســی به پارک چیتگر نیز داشته باشــد و مورد 

استفاده عموم شهروندان محترم قرار گیرد.
شهردار تهران در پایان خاطرنشــان کرد: دو دستگاه 
تراموا اهدایی از جانب چین نیز در حال حمل به سمت 
کشور اســت. امیدواریم با ورد این دستگاه به پایتخت، 
خط ۱ تراموا بزودی از میدان آزادی شــروع به فعالیت 
کند. البته در آینده نزدیک بهش تکمیلی آن از میدان 

آزادی به سمت تهرانسر نیز ادامه خواهد یافت.

شهردار

خریدار  معاون امور اجتماعی و فرهنگی 
شــهرداری تهــران گفت: مردمی ســازی 
حوزه فرهنگ تنها راهی اســت که در حوزه 
فرهنگی و اجتماعی بــرای تحقق اهداف و 
برنامه ها در پیش داریم و باید در این مســیر 

حرکت کنیم.
به نقــل از روابــط عمومی معاونــت امور 
اجتماعــی و فرهنگی شــهرداری تهران، 
محمد امین توکلی زاده در نشست مشترک 
مدیران ســتادی معاونت امــور اجتماعی 
و فرهنگــی شــهرداری تهران بــا مدیران 
اجتماعی و فرهنگی منطقه ۲۱ که در طرح 
»قرار خدمت« برگزار شد با بیان این مطلب 
اظهارداشت: مردمی ســازی در قالب طرح 
شــهید آرمان، قهرمان شــهر و موضوعات 
دیگر در حال دنبال شــدن اســت اما هنوز 
کارهای بزرگی در پیش داریم که باید انجام 

شود.
وی اضافه کرد: شــهرداری زیرساخت هایی 
دارد که این زیرساخت ها برای آن یک مزیت 
اســت اما این مزیت اکنــون تبدیل به یک 
مسئله برای شهرداری شــده است، چراکه 
به دلیل آماده بودن زیرســاخت ها منتظر 
هســتیم تا مردم به ما مراجعــه کنند. این 
نگاه تحرک و پویایی را از شــهرداری گرفته 
است. این زیرساخت ها باید با تکنولوژی که 
ایجاد می کنیم در اختیار مردم قرار بگیرد تا 

مردمی سازی محقق شود.
توکلی زاده با بیان اینکه در سه سال گذشته 
وارد عرصه خیابان شدیم تا کار فرهنگی در 
بطن جامعه جریان پیدا کند، اظهار داشت: 
نباید منتظر ماند تا مردم به ما مراجعه کنند. 
با این نگرش وارد خیابان شدیم و توانستیم 
با جریان های مردمی ارتباط برقرار کنیم و با 
کمک آنان برنامه های فرهنگی و اجتماعی 

را اجرا کنیم.
وی اضافــه کــرد: موانعــی در مســیر 
مردمی سازی امور در مدیریت شهری وجود 

دارد اما به رغم این موانع توانسته ایم با پیدا 
کردن راهکارهایی روند مردمی ســازی را 

سرعت ببخشیم.
 اکنون از محل درآمد سرای محله، در حال 
اجرای رخدادهای اجتماعــی و فرهنگی 
در مناطق و محله هســتیم و توانسته ایم 
ارتباط خود را با مسجد، تشکل های مردم 
نهاد، خیریه ها و… تقویــت کنیم که این 
موضــوع نشــان دهنده ظرفیــت بالای 
شــهرداری در اجرای برنامه ها به شــکل 

مردمی است.
معاون شــهردار تهران با بیان اینکه در نگاه 
نخست انجام کار به شــکل مردمی سخت 
و ناشــدنی اســت، ادامه داد: وقتی مردم و 
مجموعه های مردمی متوجــه عملکرد ما 
و رویکردهایی کــه در حــوزه اجتماعی و 
فرهنگــی دنبال می کنیم می شــوند، خود 
مشــتاق همکاری و تعامل خواهند شــد. 

در چنین شــرایطی می توانیــم از ظرفیت 
نخبگانی محله اســتفاده و بــا بکارگیری 
ایده های انــان ایــن ظرفیت را به شــکل 

حداکثری به کار بگیریم.
توکلی زاده با بیــان اینکه در همه برش های 
فرهنگی می توان مردمی ســازی را محقق 
کرد، گفت: بخش های فرهنگی در سه سال 
گذشته در مردمی ســازی برنامه های خود 
به دلیل علاقه شــهروندان بــه رویدادهای 
دینی و آئینی پیشروترین بخش اجتماعی 
و فرهنگی در شهر بوده است. لازم است این 
رویکرد و نگاه به سایر بخش های اجتماعی 

در مدیریت شهری نیز تسری یابد.

تصدی گری آفت حوزه فرهنگ است
معاون امور اجتماعی و فرهنگی شهرداری 
تهران، تصدی گری در حوزه فرهنگ را افت 
این عرصه دانســت و اظهار داشت: هر چه 

تصدی گری به دســت مردم باشد اقدامات 
مؤثرتــر و ماندگارتر خواهد بــود. نباید به 
داشــته های فرهنگــی و اجتماعــی خود 
اکتفا کنیم بلکه بایــد برنامه های خود را در 
عرصه هایی که مردم حضــور دارند منتقل 
کرده و اجرا کنیم تا مردم بتوانند با کمترین 
بروکراســی اداری و ســهل الوصول ترین 
روش ممکن در برنامه های مدیریت شهری 

حضور پیدا کنند.
توکلی زاده با بیــان اینکه باید خیمه خود را 
در محل تجمع مردم برقرار کنیم، ادامه داد: 
باید محله را با کمک مــردم، نقطه به نقطه 
ایمن سازی فرهنگی کنیم تا شهروندان به 
ما مراجعه کننــد و بتوانیم خدمات خوبی را 

به آنان ارائه کنیم.
معاون شــهردار تهران در بخش دیگری از 
ســخنان خود با قدردانی از اقدامات انجام 
شــده در حوزه اجتماعی و فرهنگی منطقه 

۲۱ گفت: فضای کار وتلاش در منطقه آغاز 
و ریل گذاری و سیاست ها به درستی انجام 
شده است. این موضوع سبب حرکت درست 
ســازمانی مدیریت شــهری منطقه برای 
رسیدن به اهداف کلان شــهرداری در این 

خطه از پایتخت شده است.
توکلی زاده بــا تاکید بر اینکه برای پاســخ 
به مطالبات مــردم در منطقه، مســئولان 
مدیریت شــهری بایــد نیازهــای محله و 
منطقــه را به خوبــی احصا کننــد، اظهار 
داشــت: بایــد محلــه و منطقــه را خوب 
بشناســیم و برای آســیب ها و مشــکلات 
آن برنامه داشته باشــیم تا رضایت مردم از 

اقدامات انجام شده جلب شود.
وی به ســند تحول منطقه اشــاره و با بیان 
اینکه ســند تحول منطقه یک ساله است و 
در راســتای آینده پژوهی باید سند تعالی 
منطقه نیز تدوین شــود، افزود: سند تعالی 
منطقه نشــانگر آینده منطقه اســت. این 
سند باید تدوین و نهایی شــود تا بتوانیم با 
پیش بینی موضوعات آینده برای آن راهکار 

داشته باشیم.
در پایان این نشســت، مدیران ســتادی و 
مدیران اجتماعی و فرهنگی منطقه به طرح 
موضوعات و دیدگاه های خود درباره مسائل 

منطقه پرداختند.
تأمین اعتبار ساخت ســالن های ورزشی 
بانوان، تقویت ارتباط صنعــت و خانه در 
راستای کارآفرینی با همکاری واحدهای 
صنعتــی، برگــزاری رویداد مشــترک با 
مدیران واحدهای صنعتی در کسب و کار 
و مســئولیت اجتماعی، طراحی فراهنگ 
در شــهرک های احداث شــده از ســوی 
ســازمان ها، تجهیز و آغاز بــه کار مدرن 
ترین مرکــز جامعــه پذیــری و صیانت 
منطقه، پیشــنهاد ســاخت شــهردخت، 
از جملــه موضوعات مطرح شــده در این 

نشست بود.

خریدار  دریافــت مســتمری متوفیان 
بیمه شــده تامین اجتماعی، حــق قانونی 
بازمانــدگان واجــد شــرایط اســت و هر 
کدام بر اســاس آنچه در قانون ذکر شده از 
آن برخوردار می شــوند. بر اســاس قانون 
و  حقــوق  پرداخــت  تأمین اجتماعــی، 
مســتمری بــه بازماندگان واجد شــرایط 
بیمه شده یا مســتمری بگیر بازنشسته یا از 
کار افتاده کلی فوت شــده، یکی از تعهدات 
بلندمدت این ســازمان اســت که به عنوان 
»برقراری مستمری بازماندگان« شناخته 
می شــود.در صورت فوت بیمه شــده قبل 
از بازنشســتگی در اثر حادثه ناشی از کار یا 
بیماری های حرفــه ای - بیماری هایی که 
به سبب شــرایط محیط کار برای بیمه شده 
پیش می آیــد - بازماندگان واجد شــرایط 
وی مشمول دریافت مستمری بازماندگان 

خواهند بود.
بر اســاس بند ۱۶ مــاده ۲ قانــون تامین 
اجتماعی، مســتمری وجهی است که طبق 
شــرایط مقرر در این قانــون )قانون تأمین 
اجتماعــی( به منظور جبــران قطع همه یا 
قســمتی از درآمد به بیمه شده و در صورت 
فوت او برای تامین معیشت بازماندگان وی 

به آنان پرداخت می شود.

ضوابط و نحوه تخصیص مستمری 
بازماندگان

رئیــس اداره امــور بازمانــدگان اداره کل 
مستمری های سازمان تامین اجتماعی در 
گفت وگو با خبرنگار ایرنــا در مورد ضوابط 
و نحوه تخصیــص مســتمری بازماندگان 
در ســازمان تامیــن اجتماعــی گفت: در 
صورت فوت بیمه شــده بازنشســته و یا از 
کار افتاده کلی مســتمری بگیر و همچنین 

اگر بیمه شــده در ۱۰ ســال آخــر حیات 
خــود حداقل حق بیمــه یک ســال کار را 
مشــروط بر اینکه ظرف آخرین سال حیات 
حــق بیمــه ۹۰ روز کار را پرداخــت کرده 
باشــد، بازماندگان می توانند از مســتمری 

بازماندگان بهره مند شوند.
رضا دهقان زاده افزود: بازماندگان بیمه شده 
یا مســتمری بگیر متوفی شامل پدر و مادر، 
فرزندان، همســر، فرزندخوانده و نوادگان 
اناث به شرط نداشتن شغل و شوهر و اثبات 
کفالت آنها توسط اجدادشــان و در صورت 
احراز شــرایط قانونی، مســتمری دریافت 

خواهند کرد.

همسر زن متوفی می تواند از مستمری 
استفاده کند

وی با بیان اینکه همســر دائم بیمه شده یا 
مستمری بگیر متوفی می تواند از مستمری 
استفاده کند، تاکید کرد: شوهر بیمه شده یا 
مستمری بگیر زن متوفی مشروط بر اینکه 
اولا تحت تکفل زن بوده و ثانیا ســن او از ۶۰ 
سال متجاوز باشد و یا طبق نظر کمیسیون 
پزشــکی موضوع مــاده ۹۱ قانــون تأمین 
اجتماعی از کار افتاده باشــد و مســتمری 
دریافت نکند، می تواند از مستمری همسر 

خود بهره مند شود.

چند شرط دریافت مستمری
 برای فرزندان

رئیــس اداره امــور بازمانــدگان اداره  کل 
مســتمری های ســازمان تأمین اجتماعی 
در مورد فرزندان بیمه شــده متوفی گفت: 
فرزندان )فرزند خوانده( پسر در صورتی که 
سن آنان کمتر از ۲۰ سال )حداکثر ۱۹ سال 
تمام( بوده و مشغول به تحصیل در دانشگاه 

باشد و یا به علت بیماری یا نقص عضو، طبق 
نظر کمیسیون های پزشــکی از کار افتاده 
نیازمند باشند، مشمول دریافت مستمری 
می شوند.دهقان زاده درباره فرزندان )فرزند 
خوانده( دختر مجرد و فاقد شغل نیز توضیح 
داد: این افراد مشــمول دریافت مستمری 
هستند و به شرط اینکه تحت تکفل متوفی 
بوده و دیگر اینکه سن پدر از ۶۰ سال و سن 
مادر از ۵۵ ســال تجاوز کرده باشد و یا آنکه 
به تشــخیص کمیسیون پزشــکی موضوع 
مــاده ۹۱ قانون تأمیــن اجتماعــی از کار 
افتاده باشند و در هر حال مستمری دریافت 

نکنند.

مستمری چگونه بین بازماندگان 
تقسیم می شود؟

رئیــس اداره امــور بازمانــدگان اداره کل 
مســتمری های ســازمان تأمین اجتماعی 
گفــت: ۱۰۰ درصــد ســهام مســتمری 
بیمه شده یا مســتمری بگیر متوفی به افراد 
تبعی واجد شرایط آنها )فارغ از تعداد افراد( 

پرداخت می شود.
وی ادامــه داد: در صورتــی کــه تعــداد 
مســتمری بگیران بازمانده واجد شــرایط 

بیشــتر از یــک نفر باشــد مســتمری، به 
نسبت سهام مقرر در ماده ۸۳ قانون تأمین 

اجتماعی بین بازماندگان تقسیم می شود.
وی در مورد نحوه تقســیم مســتمری بین 
بازماندگان گفت: همسر دائم ۵۰ درصد در 
صورتی که بیمه شده مرد دارای چند همسر 
دائم باشد مســتمری به تســاوی بین آنها 

تقسیم خواهد شد.
دهقان زاده افــزود: فرزنــد و فرزندخوانده 
متوفی واجد شرایط ۲۵ درصد و در صورتی 
که پدر و مادر آنها هر دو فوت شــده باشند 

سهام آنها ۵۰ درصد محاسبه خواهد شد.
وی ادامــه داد: همچنین پــدر و مادر واجد 
شرایط بیمه شده و مســتمری بگیر متوفی 
معادل ۲۰ درصد مســتمری اســتحقاقی 
و برای نوادگان اناث ۲۵ درصد مســتمری 

استحقاقی تقسیم خواهد شد.

ازدواج مجدد زوجه مانع دریافت 
مستمری نیست

رئیــس اداره امــور بازمانــدگان اداره کل 
تأمیــن   ســازمان  مســتمری های 
اجتماعــی گفت: مطابــق بند یــک ماده 
۴۸ قانــون حمایــت خانــواده مصــوب   
۱۳۹۱/۱۲/۱مجلس شورای اسلامی، زوجه 
دائم متوفی از حقوق وظیفه یا مستمری وی 
برخوردار می شود و ازدواج وی مانع دریافت 
حقوق مذکور نیست و در صورت فوت شوهر 
بعدی و تعلق حقــوق به زوجــه در اثر آن، 

بیشترین مستمری ملاک عمل است.

چگونگی برقراری مستمری 
بازماندگان بیمه شدگان شهید

دهقــان زاده گفت: چنانچه بیمه شــدگان 
متوفی مشــمولان قوانین مربوطــه در راه 

به ثمــر رســاندن انقلاب اســلامی، حفظ 
دســتاوردهای انقلاب اســلامی و شرکت 
در عملیات جنگــی به تشــخیص و تأیید 
بنیاد شــهید و امور ایثارگران رسیده باشد، 
میزان مستمری بازماندگان مشمول برابر با 
یک بیســت و چهارم جمع حقوق و مزایای 
مأخذ کسر حق بیمه ظرف آخرین دو سال 

پرداخت حق بیمه خواهد بود.
وی ادامه داد: در مواردی که سابقه پرداخت 
حق بیمه مشــمولان قبل از تاریخ شهادت 
کمتر از دو ســال باشــد، میزان مستمری 
قابل پرداخت عبــارت از جمع مزد یا حقوق 
و مزایای مأخذ کســر حق بیمه تقســیم بر 

روزهای کارکرد ضرب در ۳۰ خواهد بود.

طلاق هایی به قصد تقلب برای کسب 
مستمری بازماندگان

رئیــس اداره امــور بازمانــدگان اداره کل 
مســتمری های ســازمان تأمین  اجتماعی 
با اشــاره به اینکه در مواردی مشاهده شده  
اســت که فرزندان انــاث بیمه شــدگان و 
مســتمری بگیران متوفی، طلاق هایی را به 
قصد تقلب نســبت به قانون و برای دریافت 
تعهــدات بلندمدت بــه ســازمان تامین 
اجتماعی ارائه می دهنــد.وی افزود: در این 
موارد سازمان تامین اجتماعی ضمن انجام 
بررســی های میدانی، صحت نداشتن شغل 
و شــوهر این افراد را بررســی می کند و در 
صورت حصــول اطمینــان از زندگی فرزند 
اناث با همســر قبلی خود موارد به وی اطلاع 
و از پرداخت مســتمری که حق وی نیست، 
خودداری می شــود.دهقان زاده تاکید کرد: 
در صورت نداشتن شغل و شوهر )بند ۳ ماده 
۴۸ قانون حمایت خانواده( مســتمری این 

قبیل افراد مجددا به آنها پرداخت می شود.

وژه ۸۰۰۰ واحدی صاحب خانه می شوند پرسنل آتش نشانی با تکمیل پر
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نقش سلبریتیسم اینستاگرامی در سبک زندگی 
کودکان ایران

محمدمهدی ســیدناصری، مدرس دانشــگاه و پژوهشگر حقوق 
بین الملل کــودکان امروزه دنیای انســان ها متفاوت از گذشــته و 
تحت تأثیرِ شــگفت انگیز فناوری و پیشــرفت اداره می شود. باید گفت 
این تکنولوژیســت که به صورت کلان روایتِ دنیای ما، با پیشرفت های 
شگرف ، زندگی بشــری را دچار تغییرات فوق العاده کرده است. امروزه 
بیشتر افراد به شــبکه های مجازی دسترسی دارند و از محتوای ساخته 
شــده در آن ها نیز مطلع هســتند و بخش زیادی از وقت روزانه خود را 
در این محیط ســپری می کنند. همه گیری بیماری کرونا و استفاده ی 
بیشتر از فضای مجازی در تولید، انتشــار و انتقال اطلاعات آموزشی و 
ســرگرمی ، ســطح دسترســی بر محتوای برخط برای اقشار مختلف 
جامعه از جمله کودکان را افزایش داده اســت. این عوامل و بیش از آن 
سبب شده تا آدمی نظاره گر تولد نســلی باشد که از کودکی با پیشرفت 
اینترنت و فناوری در زندگی روبه روســت و در عین حال ، این شــرایط 
بســتری برای محدود شــدن یا نقض حقوق افراد از جمله کودکان را 

ایجاد کرده است.
کودکان که ســرمایه های یــک جامعه اند و بخش عمــده جمعیتی را 
تشکیل می دهند بسیار مهم اند که الگوهای شــخصیتی این کودکان 
باتوجه به کثرت و تنوع محتواهای تولید شــده توســط رســانه ها چه 
کســانی اند و از چه الگویی برای تعیین چشــم انداز آینده خود پیروی 
می کنند. در گذشــته نهاد خانواده بیشــترین نقش را در شکل گیری 
هویت کــودکان ایفا می کرد و آنــان نیز بخش زیــادی از وقت خود را 
همراه با خانواده ســپری می کردند، اما امروزه شــبکه های اجتماعی و 
رســانه ها، جایگزین والدین شــده اند و کودکان بخش وسیعی از زمان 
خود را درشبکه های مجازی از جمله اینستاگرام و تیک تاک و یوتیوب 
و آپارات صرف می کنند و هویت آن ها نیز بی تاثیر از شبکه های مجازی 

که دنبال می کنند نیست.
شــبکه مجازی اینســتاگرام که یکــی از محبوب ترین شــبکه های 
اجتماعی در ایران اســت، سلبریتی ها نیز بخشــی از بیشترین فعالیت 
کننده های اینســتاگرامی هستند که به طبع شــهرتی که دارند مورد 
توجه کودکان قــرار می گیرند و آنان بــا دیدن رفتارهــا و اعمالی که 
سلبریتی ها انجام می دهند ممکن است آن ها را به عنوان الگو برگزینند 
و در صدد عمل و تقلید از ســلبریتی ها برایند، ســلبریتی ها کســانی 
هستند که براســاس یک کار موفق در حوزه های مختلف هنری، رادیو، 
تلویزیون، ورزش، موســیقی و.... به شهرت دســت یافته اند و مشهور 
شــده اند و عده ی بســیار زیادی از مردم آن ها را می شناسند و در میان 
عموم مقبولیت دارنــد. در این میان کــودکان و نوجوانان نســل زِد و 
آلفا یکی از حساس ترین گروه های سنی بخش بســیاری از مخاطبان 
سلبریتی ها را تشــکیل می دهند. حال پرســش این است که آیا نقش 
نقش سلبریتی های فضای مجازی در سبک زندگی و هویت سازی برای 
کودکان و نوجوانان نسل زد و آلفا ایران به مثابه شمشیر دولبه )مثبت-

منفی( می توان متصور بود؟
تغییر نگرش به سمت نگرش انســانی منجر می شود که سلبریتی ها در 
جهت کمال انسانی و الهی حرکت و جامعه را نیز با خود هم مسیر کنند. 
کودکان و نوجوانان نسل زد و آلفا به تناسب ســنی که در آن قرار دارند 
با مسائلی همچون هویت و پاسخ به پرسش کیستی روبرو می شوند که 
برای پاسخ به این ســوالات متاثر از متغیرهای درونی و بیرونی هستند، 
از جمله این متغیرهــای بیرونــی )محیطی( شــبکه های اجتماعی 
همچون اینســتاگرام اســت و به خصوص فعالیت های سلبریتی ها در 
اینستاگرام که نوجوانان آن ها را به عنوان مرجع و الگویی برای خود قرار 
می دهند. در نتیجه ســلبریتی ها افرادی هستند که عمل آن ها بر روی 

کودکان به عنوان الگو تاثیرگذار است.

کمند امیرسلیمانی:
بازخوردم از آثار عمو پورنگ مثل »پدر سالار« بود

کمند امیرســلیمانی با اشاره به مقایسه پوشــش در تلویزیون و شبکه 
نمایش خانگی بیــان کرد که برخلاف آنچه فکــر می کنیم محدودیت 
پوشــش تاثیری در جذب مخاطب ندارد و قصــه و عوامل دیگر تعیین 
کننده هســتند.کمند امیرســلیمانی بازیگر ســینما و تلویزیون که 
در ســریال »چرخ گردون« تلویزیــون به ایفای نقش پرداخته اســت 
درباره این ســریال بیان کرد: فیلمنامه در فصل جدیــد تغییراتی پیدا 
کرد، نویسنده داستان پردازی بیشتری انجام داده و برخی شخصیت ها 
جایگزین شدند. در عین حال برخی نقاط ضعف کار در فصل جدید رفع 
شــد.وی اضافه کرد: پس از پخش فصل اول مشخص شد چه عواملی به 
کار لطمه می زنند و چه نقاط قوتی دارند. دســت انــدرکاران مجموعه 
سعی کردند نقاط قوت را برجســته تر و ضعف ها را رفع کنند. درنهایت 
فکر می کنم در این فصل ساختار و ریتم سریال تغییر کرده و داستان ها 

نیز تغییر کرده اند.

این بازیگر درباره اظهارات مردم در فضای مجازی عنوان کرد: بررســی 
فضای مجازی مهم اســت، اما فضای مجازی همیشــه واقعی نیست و 
نمی دانید فردی که نظر می دهد نظر واقعی اش را دارد یا از روی غرض 
صحبت می کند. خوشــحالم که مردم کار را می بینند و آن قدر درایت 
دارند که تشــخیص بدهند یک کار ضعف دارد یا نه. از طرف دیگر وقتی 
در اثری بازی می کنیم، این مسائل پیش می آید و ممکن است نظرات و 

انتقاداتی هم وجود داشته باشد.
امیرسلیمانی با اشــاره به واکنش های مخاطبان نســبت به حضور در 
آثار داریوش فرضیایی عنوان کرد: بازخوردی که بازی در کارهای عمو 
پورنگ برای من داشت مانند تاثیر سریال »پدرسالار« در دهه ۷۰ بود. 
مزیتی که بازی در مجموعه های عمو پورنگ یا داریوش فرضیایی برای 
من داشت ارتباط با مخاطب کودک اســت و من بابت این اتفاق خیلی 
خدا را شــکر می کنم. به هر حال مخاطبان مــن، معمولاً خانواده هایی 
با ســنین ۶۰، ۷۰، و ۸۰ سال هســتند که آن ســال ها »پدر سالار« را 
دیده اند یا کســانی که در بازپخش ها این مجموعه را تماشا کرده اند و 
حالا با قشر کودک نیز ارتباط برقرار کرده ام. نظرات بسیار خوبی از آنها 
دریافت می کنم و این برخلاف تصور معمول اســت که معتقد هستند 

کار کودک جذابیتی ندارد.
وی با اشــاره به بازخوردهایش از بچه ها اضافه کرد: تجربه کار کودک 
برای من فوق العاده بود. خوشحالم که بچه ها از طریق کار کودک با من 
آشنا شدند و حتماً تا ۳۰ ســال دیگر نیز من را به خاطر خواهند داشت. 
طبق نظرســنجی گروه، کاراکتــر خانم میو در مجموعــه »کلبه عمو 
پورنگ« بین دختر بچه ها بسیار محبوب بوده است. اکثر آنها از صبح تا 
شب لباس دراز پوشیده و کیف دســتی حمل می کردند و می خواستند 
شبیه خانم میو باشــند و این برای من که بیش از ۴۰ سال دارم و چنین 

کاراکتری را بازی کرده ام بسیار جذاب است.

یادداشت

قاب

مدیر مرکز فعالیت های ترویجی »امید« معتقد اســت 
به دلیل کم بودن تعداد اجراهای تئاتر در اســتان های 
مختلف شبکه مخاطبان نمایش شکل نمی گیرد و باید 
با تمهیداتی نظیر »تور تئاتر« این مشــکل را برطرف 

کرد.
 ســجاد عباســی مدیر مرکز فعالیت هــای ترویجی 
»امید« )حــوزه هنری کــودک و نوجــوان( درباره 
وضعیت نمایشــنامه یــا فیلمنامــه در بخش کودک 
و نوجوان گفت: متأســفانه در کشــور زنجیره سازی 
تولید هنری بســیار ضعیف است، مثلًا یک بوم نقاشی 
یا یک کتاب، تبدیل به کار اقتباســی در سینما یا تئاتر 
نمی شــود، یا درصد پایینی ممکن است اتفاق بیفتد. 
در حالی کــه وقتی خــوراک یا اثر هنــری خوبی در 
اختیارمان قرار می گیرد و ما تلاش می کنیم تا در یک 
زنجیره آن را به اثر هنــری دیگری تبدیل کنیم و آن را 
توسعه دهیم، اصطلاحاً زنجیره ارزش برای آن ایجاد و 

مطمئناً پیشرفت می کنیم.
وی با اشــاره به تجربه موفــق نمایش های 
»هیوا« و »فقط خــودم« در مرکز »امید«، 
اظهار کرد: تولید این ۲ اثر نمایشــی بســیار 
قابل توجه اســت و از این ۲ اقدام می توان به 
عنوان یک شــروع خوب در جهــت توجه به 

زنجیره سازی تولیدات هنری یاد کرد.
مدیر مرکــز فعالیت هــای ترویجی »امیــد« با بیان 
این نکته که توجــه به فعالیت هــای فراتهرانی انگیزه 
مضاعفی به هنرمندان دیگر استان ها در راستای تولید 
آثار نمایشــی می دهد، تصریح کرد: از همین گذرگاه، 
تولیدات حوزه هنری مراکز اســتان ها بــه تهران راه 
پیدا می کند، حــال آن که ماجرای فراتهــران یکی از 
رویکردهای تحولی حوزه هنــری در عرصه مدیریت 
جدید است که در این مســیر ما در ۲ قسم به فراتهران 
توجه کردیم. نخســت آن که ما با حوزه هنری استان 

تعامل داریــم و دوم این که اساســاً تولید را 
به اســتان محول کردیم تا پس از اتمام کار، 
محصــول و خروجی نهایی در اســتان به ما 
تحویل داده شــود و همین ۲ موضوع باعث 
شده اســت تا ما در فراتهران شــروع خوبی 

داشته باشیم.
عباسی با اذعان به این امر که مرکز »امید« به 
صورت متمرکز برنامه خاصی را در حوزه استعدادیابی 
در اســتان ها ندارد و رویکرد برنامه های این مرکز ملی 
است، یادآور شــد: ما بنا داریم تا با هدف گذاری خاص، 
از اســتعددهای موجود در اســتان ها برای پروژه های 

نمایشی ملی استفاده کنیم.
وی ضمن ابراز تأســف از این امر که امروز دسترســی 
گروه های نمایشــی بــه امکانــات روز و اســتفاده از 
فضاهای اســتاندارد در مراکز استان ها بسیار کم است 
و در مجموع اســتان ها هم ممکن است این دسترسی 

را نداشــته باشــند، تأکید کــرد: یکــی از مهم ترین 
راهکارهای رشــد تولید در شــبکه اســتانی، توسعه 

مخاطب و شبکه سازی است.
 ما معتقدیم که استان ها باید شبکه مخاطبان نمایش 
خویش را توسعه بدهند زیرا وقتی در استانی کار خوب 
تولید اما در بــازه زمانی کوتاه اجرا و شــبکه مخاطب 
پایدار ایجاد نشود، موجب می شود که عامه مخاطبان 
نتوانند به آن اثر دسترســی پیدا کننــد. در تهران این 
ماجرا کمتر اتفــاق می افتد و یک اثر تــا مدت ها اجرا 

می شود.
عباسی در پایان با اشــاره به این که باید تلاش شود تا 
در اســتان های دیگر نیــز چنین اتفاقاتــی رخ بدهد، 
گفت: مثلًا ما مفهومی با نام »تور تئاتر« را اصلًا نداشته 
و نداریم. باید با توجه بــه نیازها و این نــوع اتفاقات و 
راه اندازی »تور تئاتر« نگذاریم تــا با چند اجرای کوتاه 

ارتباط بین مخاطب و مولد قطع شود.

گزیده ای از فیلم های جنبش »ســینمای آزاد« همراه 
با جلســه گفتگو روز یکشــنبه ۶ آبان ماه ساعت ۱۵ با 
همکاری فیلمخانه ملی ایران در سالن سینما تک موزه 

هنرهای معاصر تهران به نمایش در می آید.
به نقل از روابط عمومی موزه هنرهــای معاصر تهران، 
گزیده ای از فیلم های جنبش »ســینمای آزاد« همراه 
با جلســه گفتگو با همکاری فیلمخانــه ملی ایران روز 
یکشنبه ۶ آبان ساعت ۱۵ در ســالن سینما تک موزه 

هنرهای معاصر تهران به نمایش در می آید.

در بخش نمایــش گزیــده ای از فیلم هــای جنبش 
»ســینمای آزاد« ســه فیلم »رود زهر« به کارگردانی 
کیانوش عیاری بــه مدت ۳۲ دقیقــه، »قاعده بازی« 
به کارگردانی داریــوش عیاری به مــدت ۲۸ دقیقه و 
»تعزیه« به کارگردانی طهماسب صلح جو به مدت ۱۵ 
دقیقه همراه با جلسه گفتگو در سالن سینماتک موزه 

هنرهای معاصر تهران، به نمایش در می آید.
همچنین بعد از نمایش فیلم ، کیانوش عیاری، داریوش 
عیاری، طهماســب صلح جو و هادی علی پناه منتقد و 

پژوهشگر در جلســه گفتگو درباره تاریخچه سینمای 
آزاد، فضــای فیلمســازی آن دوره و دســتاوردهای 
»ســینمای آزاد« حضــور خواهند داشــت.جنبش 
»ســینمای آزاد« حرکتی بود در مســیر ارج نهادن به 
فیلم کوتاه؛ بخشــی در واکنش به ســینمای تجاری 
وقت و بخشی در تلاش برای جستجوی سینمایی تازه. 
دراین حرکت جوانان فیلمســاز در شهرهای مختلف 
ایران شروع به ســاختن فیلم های کوتاه ۸ میلی متری 
با موضوعات و ســاختار متفاوت کردند و بسیاری از آنها 

بعد از پیروزی انقلاب وارد فضای حرفه ای سینما شدند.
جنبش »ســینمای آزاد« ضمن پایه گذاری نخستین 
جشــنواره های تخصصی فیلم کوتاه و انتشار کتاب ها و 
نشــریات متعدد به فیلم کوتاه هویت بخشید و به آن به 
عنوان مدیومی برای جست وجو و کشف سینمای بهتر، 
اندیشمند و حساس به جامعه خود پیشنهاد داد.علاقه 
مندان برای دیدن فیلم و حضور در جلسه نقد و بررسی 
می توانند یکشــنبه ۶ آبان ســاعت ۱۵، به سینماتک 

موزه هنرهای معاصر تهران، مراجعه کنند. 

صحنه

سینمای آزاد

خریدار  سیاوش چراغی پور با بیان اینکه 
جذابیت فیلمنامه  و متکــی بر بازیگر بودن 
آن در فیلم کوتــاه »طلوع ســرد« برایش 
اهمیت داشته اســت، بر به چالش کشیدن 

خود در این فیلم تاکید کرد.
سیاوش چراغی پور بازیگر ســینما، تئاتر و 
تلویزیون که در چهل و یکمین جشــنواره 
فیلم کوتاه تهران در چند فیلم کوتاه از جمله 
»طلوع ســرد« به کارگردانی محمدحسین 
رمضانی، نویســندگی علیرضــا صادقی و 
تهیه کنندگی حامــد مهربانی، ایفای نقش 
داشــت، درباره چالش های نقشش در این 
فیلم کوتاه توضیح داد: یکــی از دلایلی که 
پذیرفتــم در فیلــم »طلوع ســرد« ایفای 
نقش کنــم، جدا از خود ســوژه که ســوژه 
غافلگیرکننده ای بــود، جذابیت فیلمنامه  

متکی بر بازیگر برای من بود. 
البته برای منِ بازیگــر این خیلی خطرناک 
اســت، چون فرصت آزمــون و خطا برایش 
ندارم و کافی اســت از پســش برنیایم. در 
این مــدل فیلم هــا، بازیگر از ابتــدا تا انتها 
باری را مســتمر و مداوم به دوش می کشد 
و این قدرتی می خواهد کــه فیلم را از ریتم 
نینــدازد. این بــرای من یک چالــش بود. 
به نوعــی محکی بــود که بتوانــم خودم را 
بیازمایم. از این جهت خیلی برایم ارزشمند 

بود و تمام تلاشم را برای آن کردم.
وی دربــاره ایــده گرفتن در ایفــای نقش 
گفت: منِ بازیگر از همه چیز ایده می گیرم؛ 
از طراح گریــم و گریمی کــه روی صورتم 

می نشــیند، از کارگردانم و از فیلمنامه ایده 
می گیرم و این ها من را برای رســیدن به آن 

نقش رهنمون می کنند. 
در نهایت خــود من بــه عنــوان بازیگر و 
اجراکننده نقش باید تمام این حلقه ها را به 
هم پیوند بدهم. ایــن فیلمنامه هم به نظرم 
همین طــور بود؛ یعنی شــخصیت پردازی 
درســتی در بخش فیلمنامه شده بود. مثل 
فلش بک هایی که به گذشــته می خورد و به 
حال بازمی گشت. همه این فضای عجیب و 

غریب، متضاد، متفــاوت و پر از حال و هوای 
عجیــب را به نظــرم اگر نــگاه کارگردان و 
آرامشــی که برای مــن بازیگر بــه وجود 
مــی آورد، نبــود طبیعتاً کار خوبــی از آب 

درنمی آمد.
چراغی پور درباره تعامل بــا کارگردان این 
فیلم کوتاه بیان کرد: ما تقریباً هر جفت مان 
یکی شده بودیم! یعنی من و محمدحسین 
در آن ۴۸ ســاعت فیلمبرداری، به معنای 
واقعی کلمه ۴۸ ساعت با هم بودیم. از لحظه 

اول محمدحسین کنار من بود؛ ما با هم غذا 
می خوردیــم، حرف می زدیم، بــا هم گریه 
می کردیم، می خندیدیم، با هم درباره قصه 
حرف می زدیم و حتی در یک مکان مشترک 
شب را گذراندیم. یک شــب و دو روز زمان 
فیلمبرداری ما طول کشــید که ما شــب را 
به خانه هایمان برنگشــتیم و در لوکیشــن 

خوابیدیم.
 لوکیشــن فیلم هم جــای جذابــی برای 
سکونت و خواب نبود؛ ما در یک گورستان و 

جایی نزدیک به غسالخانه خوابیدیم!
وی درباره دیگر ویژگی های »طلوع سرد« 
که فیلمنامــه ملتهبی بــرای ایفای نقش 
دارد، توضیــح داد: مهم تریــن ویژگی اش 
برایم همین بود که فیلم، فیلــم بازیگر بود 
و می خواســتم خودم را به چالش بکشم. با 
آگاهی انتخاب کردم. چنــد بار فیلمنامه را 
خواندم و بعد جواب دادم تا مطمئن باشــم، 
انتخاب درســتی می کنم. تمــام لحظات 
فیلم، لحظه هــای غریبی بود، بــه ویژه آن 

چرخش پایانی فیلم. 
البته ما راجع به خیلی از لحظات فیلمنامه 
با هم صحبــت کردیم. حتــی پلان هایی 
در فیلمنامــه وجــود داشــت کــه حتی 
فیلمبــرداری هم کردیم امــا من اعتقادی 
به بــودن آن پلان هــا در فیلم نداشــتم و 
وقتی پیشــنهاد حذف شــدنش را دادم، 
خوشــبختانه کارگــردان پذیرفــت و آن 
ســکانس ها را حذف کرد. یعنــی فیلم ما 
عین به عین فیلمنامه نیســت و جاهایی با 

فیلمنامه متفاوت است.
چراغی پور در پایان گفــت: در کنار دلایل 
دیگری که برای حضور در فیلم کوتاه گفتم، 
یکی دیگر از دلایلم این اســت کــه به فیلم 
کوتاه به عنــوان یک مدیوم مســتقل نگاه 
می کنم مثــل فیلم بلند، تئاتــر، تلویزیون، 
شبکه نمایش خانگی. اگرچه منکر این هم 
نیستم که از دل فیلمســازان کوتاه امروز، 
فیلمسازان درجه یک آینده تحویل جامعه 

سینمای ایران داده خواهند شد.

ح کرد؛ »تور تئاتر« باید شکل بگیرد معاون حوزه هنری کودک و نوجوان مطر

چشم اندازی از »سینمای آزاد« در سینماتک موزه هنرهای معاصر تهران

در سینماتک خانه هنرمندان مطرح شد

وایت آل پاچینو از جنگ قدرت برای دانستن »در جستجوی ریچارد« ر
خریدار  بیســت و نهمین برنامه از سلسله 
جلســات نمایش فیلم تئاترهای مطرح به 
نمایش فیلم تئاتر »در جستجوی ریچارد« 

به کارگردانی آل پاچینو اختصاص داشت.
بیســت  و نهمین برنامه از سلسله جلسات 
نمایش فیلم تئاترهای شاخص با همکاری 
مشــترک انجمــن صنفــی منتقــدان، 
نویســندگان و پژوهشــگران خانه تئاتر و 
سینماتک خانه هنرمندان ایران، به نمایش 
فیلم تئاتر »در جستجوی ریچارد« )۱۹۹۶( 
به کارگردانی آل پاچینو اختصاص داشت. 
پس از نمایش این فیلم تئاتر نشســت نقد و 
بررسی آن با حضور عباس غفاری )میزبان( 
و رامتین شــهبازی )مدرس و منتقد تئاتر( 

برگزار شد.
این فیلــم تئاتــر مصاحبه هایی  اســت با 
بازیگران بریتانیایــی و توضیح آن ها درباره 
اینکه چرا بازیگران آمریکایی در اجرا کردن 
نقش های نمایشنامه های شکسپیر نسبت 
به انگلیســی ها دچار مشــکلات بیشتری 

می شوند.
عبــاس غفــاری در ایــن نشســت گفت: 
فیلمبراری این فیلم مــدت زیادی به طول 
انجامیده اســت. در زمان اکــران این اثر، 
بحث های زیادی مطرح شد. برخی آن را اثر 
خوبی توصیف کرده و برخی دیگر آن را فاقد 
ارزش معرفی کردند. با این همه لازم اســت 
بگویم که »ریچارد« یکــی از پیچیده ترین 

نمایشنامه های شکســپیر بوده که اجرای 
آن بسیار دشــوار اســت. به گفته برخی از 
منتقدان، »ریچارد« نمایشــنامه خونین و 
خشنی است؛ زیرا خون های بسیاری در آن 

ریخته می شود.
رامتین شهبازی در ادامه این نشست گفت: 
فیلمی کــه امروز دیدیم، اثر مهمی اســت. 
ما در این اثر با مقولــه تجربه نگاری مواجه 
هســتیم. اما شــاید بهتر بود که این اثر به 
صورت اثر تلویزیونی آماده می شد. دوربین 
متحرک که در فیلــم داریم، در بخش هایی 
در ذوق ما زده و مستندنمایی می کند و بهتر 
بود شــرایط بهتری برای آن در نظر گرفته 
می شد. درباره نمایشــنامه »ریچارد سوم« 
بحث های بســیاری وجود دارد که شــاید 
نتوان درباره همه آنها صحبت کرد اما سعی 
می کنیم که در این جلســه مواردی را بیان 

کنیم.
 در نســخه اخیری که از »مکبث« ساخته 
شــده، از صحنه خــواب ریچارد اســتفاده 
شــده اســت. این صحنه بینامتــن مهمی 
ایجاد می کند. خون ریزی در این اثر بیشتر 
از »مکبث« اســت اما شــباهت هایی بین 
این ۲ اثر وجــود دارد. ما در این اثر شــاهد 

قربانی شدن معصومیت هستیم.
وی افزود: همیشــه درباره وجــوه مهربان 
ارسطو صحبت شده اســت اما او در یکی از 
نظریاتش معتقد به حذف انســانی بوده که 

توازن نــدارد. این یک دیدگاه فاشیســتی 
است. کســی منکر این نبوده که آل پاچینو 
بازیگر خوبی اســت اما او کارگردانی خوبی 
نیســت. از همین رو ما در این اثــر با اتفاق 
کارگردانــی ویــژه ای مواجه نیســتیم. اما 
نکته مهم در این اثر این بوده که بســیاری 
از تصاویری کــه در این اثــر می بینید، در 
ســریال هایی چون »بازی تاج و تخت« نیز 
می بینیم. منظور این نیســت که آنها از این 
اثر کپی برداری کردنــد؛ در واقع می خواهم 
بگویم خشــونتی کــه در آثار شکســپیر 
می بینیم، به قدری همگانی اســت که الهام 
از آن در آثــاری بــه این شــکل نیز صورت 

می گیرد. 
شکســپیر جهان خود را به صورتی تصویر 
می کند که خشــونت در آن دیده می شود. 
البته این اتفاق اکنون در جهــان امروز نیز 

مشاهده می شــود. امروز کافی است به هر 
گوشه و کنار این جهان نگاه بیاندازیم تا آن 

را ببینیم.
این منتقد تئاتر در ادامه صحبت هایش بیان 
کرد: میل به قدرت موضوع دیگری در فیلم  
است که هم در نمایشنامه »ریچارد« وجود 
دارد و هم در گروه آل پاچینو دیده می شود. 
تکلیف ریچارد در نمایشنامه مشخص است؛ 
به صورتی که هرچه جلوتــر می رود و خون 
بیشتری می ریزد، بوی خون او را سرمست تر 
کرده و سبب شــده تا بیشــتر جلو رود. اما 
آنچه در بیرون و در گــروه رخ می دهد، میل 

به قدرت نمایی برای دانستن است. 
دانســتن به نوبه خود بد نبــوده و قابل نفی 
کردن نیســت. امــا وقتی گفتمــان دانش 
تبدیل بــه پارادایمــی برای ابــراز قدرت 
می شود، چالشی به وجود می آید و ندانستن 
را تبدیل به یک عامل برای دیگری ســازی 
می کنــد. در اینجا میل به دانســتن تبدیل 
به یک چالش می شــود. به صورتی که شما 
می بینیــد، در انتهای فیلم یا نمایشــنامه، 
زمانی که ریچارد می میــرد، انگار به صورت 
نمادین خود شــخصیت آل پاچینــو نیز از 
دســت می رود و او مردن را بازی می کند اما 
سپس بلند شده و شــروع به شوخی کردن 

می کند.
شــهبازی در ادامــه صحبت هایش گفت: 
تحلیلی کــه در این کار صــورت می گیرد، 

بیشــتر معطوف به تحلیل شخصیت است. 
یعنی روی ویژگی هــای روانکاوی متمرکز 

است.
 این رویکردی است که آل پاچینو برای این 
اثر در نظر گرفته اســت. اینجا اســت که در 
دکوپــاژ، پلان های کلوزآپ خیلــی به آنها 
کمک می کند. کلوزآپ هایــی که ۲ وجه از 
شخصیت آنها را به نمایش می گذارد. در این 
اثر یک دکوپاژ کلاسیک و یک دکوپاژ مدرن 
داریم که با یکدیگر تلفیق می شوند. در این 
اثر شاهدیم که همه شخصیت ها در وجهی 

تردیدگونه قرار گرفتند.
وی ادامه داد: در نمایش ایــن تردید وجود 
دارد که آیا ریچارد ســوم واقعا تا این اندازه 
آدم خون ریزی بوده است؟ یا اینکه تقدیر او 
خون ریز بودن است؟ اگر تقدیر من خون ریز 
بودن باشد، مقداری باید شک کرد در اینکه 
من در یک موقعیتی واقع شده ام یا اینکه آن 
ویژگی را به واقع دارم؟ اینجا اســت که این 
موضوع مطرح می شود که شــاید ما اینقدر 

مختار نباشم.
 در یک نگاه کلان تر میــل نبرد برای قدرت 
دانســتن در گروه و نبرد برای کسب قدرت 
پادشــاهی در نمایشــنامه، به ما می گوید، 
بحث ها فراتر از آن است که بخواهند چیزی 
درباره نمایشــنامه ریچارد ســوم بگویند. 
فیلم برای من اثر مهمی اســت اما نمی توان 

ضعف های کارگردانی چشم پوشی کرد.
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میدان

مهم ترین دغدغه ســرمربی پرســپولیس برای جدال 
شنبه شــب مقابل شــمس آذر، انتخاب مدافع راست 

تیمش است.
پرســپولیس بعد از پذیرش شکست یک گله در دوحه 
مقابل الســد و تداوم رونــد ناکامی هایــش در لیگ 
نخبگان آســیا، باید خود را برای جدال با شــمس آذر 
قزویــن در لیــگ برتر آمــاده کنــد و طبــق برنامه 
اعلام شــده، سرخ پوشان روز شــنبه پنجم آبان ماه از 
ساعت ۱۹:۱۵ در ورزشگاه شــهدای شهر قدس باید 
به مصاف حریــف قزوینی بروند؛ آن هــم در حالی که 
یشمی پوشــان به تازگــی روی نیمکت خــود تغییر 
و تحولاتی را اعمال کرده اند و قرار اســت شــمس آذر 
از جدال با پرســپولیس، با هدایت رضا مهاجری برابر 

رقبای خود به میدان برود.
خــوان کارلــوس گاریــدو از زمان پذیــرش هدایت 
پرســپولیس نشــان داده که به ثبات در ترکیب فعلًا 
اعتقادی نــدارد و بازخوانی ترکیب پرســپولیس در 
طول ۹ بازی اخیر داخلی و بین المللی نشــان می دهد 
که سرخ پوشان در هر مسابقه، با شمایلی متفاوت وارد 
زمین بازی شده اند. بعد از پذیرش شکست برابر السد، 
به نظر می آید کــه تغییرات در ترکیب پرســپولیس 

حتمی است و در این میان، مهم ترین چالش 
سرمربی اســپانیایی پرســپولیس، انتخاب 

مدافع راست برای جدال شنبه شب است.

)2+1( گزینه دور از دسترس گاریدو
سرخ پوشــان در حــال حاضــر، ۳ بازیکن 
کلیدی خود را به دلیل مصدومیت در اختیار 

ندارند که هر ۳ بازیکن در فاز دفاعی پرسپولیس حضور 
پیــدا می کردند. محمدحســین کنعانــی زادگان در 
کنار ایوب العملود و فرشــاد فرجــی، مصدومان فعلی 
پرســپولیس هســتند. العملود گزینــه اصلی حضور 
در سمت راســت خط دفاعی سرخ پوشــان در فصل 
جاری بوده که حالا به دلیــل مصدومیت برای دومین 
بازی پیاپی نمی تواند سرخ ها را همراهی کند و فرجی 
هم بعد از مصدومیت ایجاد شــده در جدال با السد، در 
طول ۲۰ روز آینده نمی تواند در ترکیب پرســپولیس 
قرار گیرد. محمدحســین کنعانی زادگان هم به عنوان 
یک گزینه آلترناتیو برای حضور در ســمت راست خط 
دفاعی سرخ پوشان، فعلًا مصدوم است تا دستِ گاریدو 
در ســمت راســت خط دفاعی تیمش خالی از بازیکن 

باتجربه باشد!

2 جوان، چشم انتظار اعتماد 
مرد اسپانیایی

گاریدو با توجه بــه اینکه العملــود، فرجی 
و البتــه کنعانــی زادگان را برای مســابقه 
شنبه شب در اختیار ندارد، به دنبال آن است 
تا با رصد دقیق شرایط مدافعان پرسپولیس، 
بهترین انتخاب را داشته باشد. در این میان، 
نگاهی به فهرســت بازیکنان زیر ۲۳ سال پرسپولیس 
نشــان می دهد که ســهیل صحرایی و یعقوب براجعه 
توانایی بازی در پست دفاع راست را دارند که صحرایی 
در بازی اخیر برابر السد جانشــین فرجی شد و براجعه 
هم تجربه حضــور در ترکیب سرخ پوشــان در فصل 
جاری را دارد؛ با این وجــود، هیچ کدام از این ۲ بازیکن 
جوان، هیچ گاه در ترکیب اولیه سرخ ها قرار نگرفته اند 
و امیدوارند کــه بتوانند توجه گاریــدو را به خود جلب 
کنند و در مسابقه شنبه شب برابر شمس آذر در ترکیب 

اصلی به میدان بروند.

 محتمل ترین گزینه؟ مدافع راست شدن
 دوباره میلاد!

میلاد محمدی در دیدار اخیر تیم ملی برابر قطر، تجربه 

جدیدی را به دســت آورد و در غیاب صالــح حردانیِ 
محروم، در نقش دفاع راست به میدان رفت که عملکرد 

قابل قبولی هم داشت. 
حــالا گفته می شــود با توجه بــه شــرایط بحرانی 
به وجــود آمده، محمــدی فعلًا جدی تریــن گزینه 
مدنظر گاریدو برای حضور در ســمت راســت خط 
دفاعی سرخ پوشــان برای جدال با شمس آذر است 
و اگر این اتفاق رخ بدهد، مجدداً وحید امیری دچار 
تغییر پست خواهد شــد و در سمت چپ خط دفاعی 

پرسپولیس باید به میدان برود. 
بعد از تجربه موفقیت آمیز حضور محمدی در سمت 
راســت خط دفاعی تیم ملی، باید دیــد این تجربه 
برای او در جدال با شــمس آذر تکرار خواهد شــد و 
یا گاریدو ریســک بزرگ تری را به جــان می خرد و 
به یک مدافع جــوان و کم تجربه بــرای رویارویی با 
حریف قزوینی میدان می دهد؛ به نظر می رســد که 
طی ۲۴ ســاعت آینده و بعد از انجام آخرین جلســه 
تمرینی پیــش از جدال با شــمس آذر، ســرمربی 
اسپانیایی سرخ پوشــان تصمیم نهایی خود را خواهد 
گرفت و در مسابقه شنبه شب از تصمیم خود رونمایی 

می کند.

پرسپولیس

خریدار  ســرمربی جدید تیــم فوتبال 
اســتقلال، گفت: قبــل از آمدن بــه ایران 
و قبــول هدایت اســتقلال، با چنــد نفر از 
جمله کارلوس کی روش مشــورت کرده و با 

شناخت کامل به تهران سفر کردم.
 پیتسو موسیمانه در مراسم معارفه اش که با 
حضور مسئولان باشگاه استقلال و برخی از 
پیشکسوتان این تیم در هتل آکادمی مرکز 
ملی فوتبال برگزار شد، اظهار داشت: قبل از 
حضورم در تهران با چند نفر مشورت کرده و 
با شناخت از فوتبال ایران و استقلال به این 
تیم آمدم. علاوه بر کی روش با آیاندا پاتوسی 
بازیکن سابق اســتقلال نیز صحبت کردم 
و تصمیم گرفتم بــه ایران بیایــم و خیلی 
خوشحالم اینجا هســتم. تاریخچه باشگاه 
استقلال را می دانم و از انتظارات از استقلال 

را هم می دانم.
ســرمربی جدید تیم فوتبال اسقلال یادآور 
شــد: امروز در ایران هســتم و از این بابت 
خوشــحالم، تاریخچه باشــگاه استقلال را 
می شناسم و می دانیم که هواداران از ما چه 
می خواهند و می خواهیم انتظاراتی که از ما 

می رود را برآورده کنیم.
وی تاکید کــرد: برای رســیدن به روزهای 
خوب باید تلاش کرد و ایــن نیازمند زمان 
است. باید مسیر خوبی را طی کنیم و برنده 
شــویم. صبح روز بازی با النصر عربستان به 
تیم ملحق شــدم و دیدم عملکرد بازیکنان 
خوب اســت. اســتقلال تیم قابل احترامی 
اســت اما برای رســیدن به روزهای خوب 
نیازمنــد کار، تــلاش و فرصت اســت تا به 

اهدافی که می خواهیم ، برسیم.
موســیمانه تصریح کرد: فردا یک بازی در 
لیگ برتر ایران داریم و این زمان کمی است 
که من در تیم هســتم. در این فرصت کوتاه 

نمی شود تمرینات خوب و خاصی داشت اما 
فردا برای برد وارد میدان می شــویم و باید 
برنده از زمین بازی خارج شــویم. بازیکنان 
من به این پیروزی نیاز دارنــد تا اعتماد ب 
نفس خود را بالا برده و در مسیر درست قرار 

بگیرند.
وی ادامه داد: ما نیاز به تفکر خوب و درست 
داریم و تیم بایــد بر اســاس تفکر گروهی 
پیش بــرود. در این تیم همه بایــد به برند،  
لوگو و نام باشــگاه احترام بگذارند و با تمام 
وجود برای این تیم بازی کنند. در استقلال 
تفکر فــردی نداریم و همه باید با انجســام 
تیمی و تفکر گروهی بازی کنند. اســتقلال 
باید در فــاز هجومی بهتر عمــل کند و در 
دفاع خوب باشــد.  به دنبال آن هســتیم تا 

بازی های خوبی را به نمایش بگذاریم.
سرمربی اســتقلال تهران تاکید کرد: نیاز 
داریم در زمین بازی تعــادل ایجاد کنیم و 
اگر این مســاله در تیم حل شود، بسیاری از 
مشکلات از بین می رود. باید در فاز هجومی 
و در دفاع این شــرایط ایجاد شود تا هم گل 
بزنیم و هم گلی دریافت نکنیم. این موضوع 

کمک می کند تا شرایط استقلال بهتر شود.
این مربی اهل آفریقای جنوبی، خاطرنشان 
کرد: یکی از مســائلی که بایــد در تیم حل 
شــود، جوانگرایی اســت. میانگین سنی 
اســتقلال بالاســت و این تیم نیــاز دارد تا 
بازیکنان جوانی را به خــود ببیند تا در کنار 
بازیکنان باتجربــه بتوانند بــه تیم کمک 
کنند. همانطور که گفتم اســتقلال باید در 

همه ابعاد تعادل داشته باشد و ما نیاز داریم 
در همه سطوح و در همه بخش ها خودمان 

را با شرایط بالانس کنیم.
وی ادامــه داد: من و همکارانم از کشــوری 
دیگر با فرهنگی متفاوت بــه ایران آمدیم و 
نیاز داریم تا دستیار ایرانی به ما کمک کند. 
نیاز داریم با فرهنگ شما بیشتر آشنا شویم 
تا بتوانیم بهترین عملکرد را داشــته باشیم. 
تفکر مشورت کردن خوب است و ما هم این 
کار را خواهیم کرد و می خواهیم در استقلال 
موفق عمل کنیم و همانطور که پیش از این 
در تیم های بزرگ کار کــرده ام، الان هم در 

استقلال باید خوب کار کنیم.
پیتسو موســیمانه در ادامه نشست خبری 
خود به زمــان انــدک و ایجــاد تغییرات 

اشــاره کرد و گفــت:  فرصت زیــادی برای 
این تغییــرات نداریم و باید هــر چه زودتر 
خودمــان را با شــرایط هماهنــگ کنیم. 
تغییرات نیازمند همکاری و کار تیمی است 
و به تنهایی نمی توانــم آن را انجام دهم. من 
سه ستاره در کارنامه کاری خود دارم و معنی 
دو ستاره روی پیراهن استقلال را به خوبی 
درک می کنــم. نیاز داریم بــا حمایت همه 
جانبه، برای موفقیت اســتقلال کار و تلاش 
کنیم و در ایــن راه حمایت همــه از جمله 

باشگاه و هواداران را می خواهیم.
وی گفت: برای آن که بهتــر  بتوانیم ماجرا 
را درک کنیــم، رئال مادرید را مثال می زنم. 
این تیم باکیفیت بوده و شرایط خوبی دارد 
اما برای بهتر شدن به دنبال جذب بازیکنان 
بهتر و باکیفیت تر اســت تــا بتواند همواره 
خود را در بهترین شرایط قرار دهد. من هم 
جادوگر نیستم اما در مدت فعالیت حرفه ای 
خودم نتایج خوبی گرفته و تصورم این است 

که می توانم به استقلال کمک کنم.
سرمربی اســتقلال تاکید کرد:  کار ما از فردا 
آغاز می شود و فراموش نکنید برای شروع، 
فقط یک روز وقت داشــتیم. وقتی استقلال 
در لیگ داخلــی ایران ســه گل می خورد 
امــا برابر تیم خــوب النصر تنهــا یک گل، 
یعنی این تیم یک تفکر دچار مشــکل است 
و باید این موضوع حل شــود. در بازی فردا 
منتظر هواداران اســتقلال هستیم و از آنها 

می خواهیم تیم را به خوبی حمایت کنند.
موســیمانه گفت: مربیان ایرانی در کنار ما 
خواهند بود چراکه نمی توانیــم بدون آنها 
موفق شویم. ما باید اطلاعات درست و دقیق 
را از آنها بگیریم و به افــرادی که در این تیم 
حضور داشــته اند نیاز داریم تــا به ما کمک 

کنند.

گاریدو و چالش انتخاب مدافع راست؛ جوان گرایی اجباری یا نسخه برداری از تصمیمِ قلعه نویی؟

سرمربی تیم ملی پاسخ داد

و دست نیافتنی شد؟ چرا قهرمانی کبدی بانوان در بازی های آسیایی هانگژ
خریدار  ماهرخ دانش گفت: از آنجایی که 
کبدی یک رشته تیمی است هرگز نمی توان 
یک شــخص و یا یک مورد را عامل شکست 
دانست؛ در بازی های آسیایی هانگژو سطح 

آمادگی بازیکنان پایین بود.
ماهرخ دانش ســرمربی تیــم ملی کبدی 
بانوان، در خصوص برنامه هــای تیم ملی 
برای نیمه دوم ســال اظهار کرد: ابتدا قرار 
بود بازی های داخل ســالن آسیا در آبان 
۱۴۰۳ به میزبانــی تایلند برگزار شــود، 
اما به درخواســت کشــور میزبــان، این 
مســابقات به تعویق افتــاد و اکنون قرار 
است در ســال ۲۰۲۶ و به میزبانی ریاض 
برگزار شود. همچنین، بر اساس برنامه ای 
که فدراســیون اعلام کــرده، دو رویداد 
دیگر شــامل مســابقات آســیای میانه و 
قهرمانی آســیا نیــز در دســت برگزاری 
اســت، اما تاریخ دقیق این مسابقات هنوز 

مشخص نشده است.
وی افزود: اصلی ترین هدف ما حضور موفق 
در بازی های آســیایی ۲۰۲۶ ناگویا اســت 
اما برای تحقــق اهدافمان در ایــن رویداد 
مهم آســیایی باید برنامه هــای دیگری را 
جهــت آماده ســازی ملی پوشــان در نظر 
داشته باشیم. در جلســه ای که با مسئولان 
فدراسیون داشــتیم تصمیم بر این شد که 
ابتدا برگزاری اردوهای مستمر را در دستور 
کارمان قــرار دهیم. بنابرایــن کمتر از یک 
ماه دیگر اســتارت اردوهای تیم ملی بانوان 

مجدداً زده خواهد شد.
دانش خاطر نشــان کــرد: در ادامه تصمیم 
داریم در پایان هر ۲ اردو یک بازی دوستانه 

هم برگــزار کنیــم. قاعدتاً هرچــه تعداد 
مســابقات تیم ملی بیشتر باشــد بازخورد 
بهتری هم خواهد داشت ولی از آنجایی که 
ما محدودیت اعزام و مســابقات بین المللی 
داریم قرار اســت این دیدارهای تدارکاتی 
بین ملی پوشــان و تیم های برتر اســتان ها 

برگزار شود.
ســرمربی تیم ملی کبدی بانــوان با بیان 
اینکه همیشــه ورزش بانوان کمتر مورد 
توجه واقع شــده اســت؛ گفت: تیم ملی 
مــردان مســابقات مختلفــی دارد کــه 
بازیکنــان کبدی بــه راحتــی می توانند 
آمادگی خود را با حضور در این رویدادها 
حفظ کننــد. امــا در بخش بانــوان ما با 
محدودیت هایی مواجه هســتیم که کار را 

برای ما سخت می کند. 
لیگ ســتارگان هند هــر ســاله برگزار 
می شــود تعداد زیــادی از ملی پوشــان 
ایران به همت فدراسیون در این رقابت ها 
حضور دارند ولــی در بخش بانــوان اگر 
مســابقات داخلــی لیگ و یــا بازی های 
آســیایی نباشــد عملًا تیم ملی مســابقه 
دیگری که به صــورت قطعــی در تقویم 

ثبت شده داشته باشد؛ ندارد.
او در پاســخ به این پرســش کــه آیا این 
روند باعث نشــده کــه انگیــزه بازیکنان 
کبدی کاهش پیدا کنــد؟ عنوان کرد: در 
ســال های اخیر، نه تنها بازیکنــان بلکه 
بســیاری از مربیان نیز انگیــزه خود را از 

دست دادند.
 با ایــن حال، عشــق و علاقــه ای که به 
کبــدی دارند، باعث می شــود همچنان 

بــه فعالیت های خــود ادامــه دهند و 
امیدواری در دلشــان زنده بماند. علاوه 
بر ایــن بحــث جوان گرایی هــم اتفاق 
مهمی را در کبدی بانوان رقم زده است 
که می توانیم در هــر دوره از بازی های 
آســیایی از نیروهای جوان و بــا انگیزه 

بهره ببریم.
دانــش تاکید کــرد: در حال حاضــر اکثر 
بازیکنان تیــم ملی، کبــدی کاران زیر ۲۳ 
سال هســتند که با انگیزه زیاد در تلاش اند 
جز بازیکنــان ثابت تیم باشــند. بازی های 
آســیایی ناگویــا فرصت خوبی اســت که 
بتوانیم مجــدداً قدرت کبدی ایــران را در 
آســیا به رخ بکشــیم. در همین راستا همه 
مصمم هســتیم تمرینات را با قدرت ادامه 
دهیم تا دوباره روی سکوی این رویداد مهم 

قرار بگیریم.
ســرمربی تیم ملی کبدی بانوان در پاسخ به 
این ســوال که چه انگیزه ای شــما را به این 
ســمت ســوق داد که هدایت تیم ملی را به 
عهده گرفتید؟ گفت: من سالهاست در این 
رشته فعالیت دارم و برای رســیدن به این 

موقعیت جنگیدم. 
حس کردم واقعاً زمان آن هم رســیده بود 
که فدراســیون بتواند به مــن اعتماد کند 
و هدایت تیــم ملی را به عهــده من بگذارد. 
خوشــحالم که در کنار تیم هستم و تلاشم 
این اســت که بتوانم کنــار بازیکنان نتایج 
خوبی را هم رقم بزنم تا به خوبی پاســخ این 

اعتماد را داده باشم.
وی اضافه کرد: ســرمربی تیــم ملی کبدی 
بانوان بــرای مدتی به عهــده مربی هندی 

بود اما معتقدم نیروهــای داخلی هم کم از 
مربیان هندی ندارند. همیشــه بخشــی از 
ســرمایه مالی مــا بخاطر حضــور مربیان 
خارجی که هــم طراز بــا مربیــان ایرانی 
هستند به هدر می رفت. در حالی که خیلی 
راحت می توان بخشــی از این سرمایه را در 
راه آماده ســازی تیم و اردوهای ملی پوشان 

هزینه کرد.
دانش با بیــان اینکه فرصــت خوبی برای 
آماده سازی تیم تا بازی های آسیایی ۲۰۲۶ 
ناگویا وجود دارد؛ گفــت: تیم ملی بانوان در 
جاکارتا مدال طلا و در هانگژو نیز مدال برنز 
بازی های آسیایی را به دست آورد. هدف ما 
این است که بتوانیم مجدداً به عنوان یکی از 
قدرت های برتر آسیا در ژاپن هم روی سکو 

باشیم.
ســرمربی تیم ملی کبدی بانوان در پاسخ به 

این سوال که چه عواملی مانع دفاع از عنوان 
قهرمانی در هانگژو شــد، توضیح داد: سوال 
سختی اســت چون کبدی یک رشته تیمی 
اســت و هرگز نمی توان یک شخص و یا یک 
مورد را عامل شکست دانست. اما از آنجایی 
که این بازی ها را دنبــال می کردم معتقدم 
ســطح آمادگی تیم به اندازه ســال ۲۰۱۸ 

نبود. 
بازیکنان همیشه در زمین هستند و تلاش 
می کنند، ســرمربی تیم هــم در کنار تیم 
حضور دارد و مســئولان فدراســیون هم 
همواره پیگیر روند آماده سازی و سایر موارد 
در جریان بازی ها هستند تا یک موفقیت به 

دست بیاید. 
بنابرایــن وقتــی کار تیمی اســت هرگز 
نمی تواند یک عامــل را چه برای یک نتیجه 

خوب و چه برای یک نتیجه بد معرفی کرد.

سرمربی تیم ملی کاراته :
مدعی کسب عنوان قهرمانی هستیم

ســرمربی تیم ملی کاراته گفت: با وجود حضور تیــم های قدرتمند در 
گروه ما در مرحله مقدماتی، کاراته ایران همیشــه به عنوان یک مدعی 

وارد مسابقات شده و فرقی نمی کند با چه حریفی مبارزه کنیم.
ســید شــهرام هروی در خصوص قرعه کشی مســابقات جام جهانی 
ضمن بیان مطلب فوق اظهار داشــت: در گروه نخست این مسابقات با 
تیم های ایتالیا، اســترالیا، کرواســی و مقدونیه هم گروه هستیم، همه 
تیم ها قابل احترام هستند و برای کســب موفقیت به این رقابت ها می 
آیند، ولی خوب ما تیم ایران با عقبه ای درخشان هستیم و به عنوان یک 
مدعی جدی وارد این پیکارها می شــویم.وی افزود: البته شرایط ایتالیا 
و کرواسی به لحاظ فنی متفاوت اســت، بخصوص ایتالیا که با قهرمانی 
در اروپا نشان داد که برای مسابقات جهانی اسپانیا برنامه دارد. اعضای 
کادر فنی در حال آنالیز سه تیم دیگر هســتند. نقشه راه ما برای صعود 
به فینال ترسیم شده اســت و برای هر دیدار و هر حریف برنامه خاصی 
خواهیم داشت.ســرمربی تیم ملی کاراته ادامه داد: معتقدم تیمی که 
با هدف قهرمانی وارد یک دوره مســابقه می شــود، نباید به حریف، نام 
و عناوین آن توجه ای داشــته باشد، ما باید در مســیر سخت قهرمانی 
هر حریفی را شکســت دهیم. با این توضیح باید عنــوان کنم که بدون 
برنامه وارد هیچ دیدار نخواهیم شد و استراتژی خاصی را برای رسیدن 
به موفقیت طراحی خواهیــم کرد.هروی به حضــور در تورنمنت بین 
المللی روسیه هم اشــاره کرد و گفت: باید پیش از حضور در رقابت های 
جهانی اعضای تیم را به صورت جدی محــک می زدیم، به همین دلیل 
این رقابت ها مد نظر قرار گرفت و فدراســیون هم موافقت کرد. در این 
مسابقات باید نفرات تیم خود را به خوبی آنالیز کنیم و آخرین ارزیابی را 
از کاراته کا داشته باشیم تا بتوانیم بعد از بازگشت به تهران ترکیب تیم 

اعزامی به مسابقات جام جهانی را معرفی کنیم.
وی در مورد حضور ســجاد گنج زاده در کادر فنی تیم ملی کاراته گفت: 
سجاد به پیشــنهاد خود من به کادر فنی اضافه شد. کاراته کاهایی مثل 
گنج زاده سرمایه های کاراته ایران هستند که سال هاست تاتامی بزرگ 
دنیا را تجربه کرده اند. باید از این تجربیات بهترین اســتفاده را ببریم. 

متقدم سجاد می تواند به تیم ملی در این مسابقات کمک کند.
ســرمربی تیم ملی کاراته در خصوص خداحافظی ذبیح الله پورشــیب 
گفت: مراسم بسیار خوبی بود، لحظه لحظه ســال ها و مسابقاتی را که 
با هم تجربه کردیم همانند یک فیلم ســریع از مقابل چشمانم گذشت، 
ذبی هم از سرمایه های کاراته ایران اســت که فدراسیون برای استفاده 
از او در بخش اجرایی بهترین برنامه را اجرا کرد. ان شاالله که برای سایر 

قهرمانان نیز شاهد برگزاری چنین برنامه هایی باشیم.
هروی در پایان با اشاره به حضور وزیر ورزش و جوانان در اردوی تیم ملی 
گفت: تیم ملی در تبریز اردو زده است و سفر دکتر دنیا مالی فرصتی شد 

تا تمرینات ما را از نزدیک مشاهده کنند. 

آگهی اختصاصی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر ماده 

۳ و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف
شناسه آگهی:1808227

برابر آراء صادره هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی تصرفات مالکانه بلا معارض خانم زهرا نوروز علی ترکمانی 
فرزند غلامعلی  از گرگان  بشماره ملی ۲۱۲۰۴۳۰۷۱۳ صادره  بشماره شناسنامه ۳۴۹ 
متقاضی پرونده ۱۴۰۲۱۱۱۴۴۱۲۰۰۱۰۰۱۰۵۱در ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده است به مساحت ۵۶.۴۱ متر مربع از پلاک ۲- اصلی واقع در اراضی اوزینه 
بخش ۳ حوزه ثبت ناحیه ۲ گرگان طبق رای صادره حکایت از تصرفات متقاضی دارد. لذا به 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله پانزده روز آگهی میشود از این رو اشخاصی 
که نسبت به رای صادره فوق الذکر اعتراض داشته باشند می توانند ازتاریخ انتشار اولین آگهی 
بمدت دو ماه اعتراض خود را با ذکر شماره پرونده به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به مرجع ثبتی دادخواست خود را به مرجع 

ذیصلاح قضائی تقدیم و گواهی تقدیم دادخواست را به این اداره ارائه نمایند.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱۴۰۳/۸/۵ تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۸/۲۱

حجت الله تجرى رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو 
گرگان  از طرف محمد فندرسکی

آگهی فقدان سند مالکیت
شناسه آگهی: 1813271

ششدانگ یکباب خانه تحت پلاک ۱ فرعی از ۸۰۷۸ اصلی واقع در بخش 
پنج تبریز در صفحه ۳۸۷ دفتر ۶۲ بنام علی اسلامی پیربازاری ثبت و سند به 
شماره چاپی ۸۳۱۸۱۴ الف ۸۹ صادر گردیده است. حال مالک با ارائه استشهاد 
محلی به شرح درخواست ۱٤٠٣٦٢٦۵۱۲۷۴۰۰۰۳۹۶ مورخ ۱۴۰۳/۰۷/۲۹ 
دفترخانه ۹۳ تبریز مدعی فقدان سند مالکیت مزبور بعلت سهل انگاری شده 
و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده است. مراتب در اجرای تبصره یک 
ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشود هر کس ادعانی 
نسبت به وجود ورقه مالکیت یا انجام هر گونه معامله را نزد خود دارد میتواند 
اعتراض خود را کتباً به مدت ده روز پس از انتشار آگهی به اداره ثبت تبریز 
تسلیم نماید بدیهی است پس از انقضای مدت قانونی نسبت به صدور سند 
مالكیت المثنى اقدام خواهد شد و به اعتراضات وارده در خارج از مدت ترتیب 

اثر داده نخواهد شد. تاریخ انتشار: ۱۴۰۳/۰۸/۰۵
علی علی پور رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه 
جنوب تبریز- از طرف میترا جلالی رومی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین 
نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره ۱۴۰۳۶۰۳۲۹۰۱۰۰۰۲۷۱۱ مورخ ٢٠ / ٠٤ / ١٤٠٣ هیات اول / دوم 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملك شاهرود تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای خانم زهرا 
بابانی فرزند فیروز بشمار شناسامه ۷۲۳ و کد ملی ۱۴۶۶۳۵۵۷۰۰ در ششدانگ یک باب 
انبار به مساحت ۱۰.۸۴ متر مربع قسمتی از پلاک ۷۷ اصلی واقع در بخش یک شاهرود 

خریداری از مالک رسمی محمد گندم کار محرر گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز اگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
طرف مدت یك ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : شنبه ۱۴۰۳/۰۸/۰۵ تاریخ انتشار نوبت دوم : یکشنبه ۱۴۰۳/۰۸/۲۰
حمید رضا حسین پور
 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان شاهرود



درآمد  مدیرکل  مومنی   اصفهان-مریم 
شهرداری اصفهان و مشاور شهردار در حوزه 
فروش  از  مردمی  مشارکت های  و  اقتصادی 
۱۹۰۰۰ میلیارد ریال اوراق مشارکت شهرداری 

اصفهان خبر داد.
برای  این خبر گفت:  اعلام  با  نادر آخوندی   
تکمیل فرایند فروش اوراق مشارکت شهرداری 
اصفهان از محل بودجه سال گذشته و نظر به 
تمام  وجود  با  کشور  اقتصادی  ویژه  شرایط 
مشکلات، اوراق مشارکت شهرداری اصفهان با 

موفقیت به فروش رسید.
حوزه  توانمند  کارکنان  تلاش  با  افزود:  وی 
معاونت مالی و اقتصادی شهرداری اصفهان، 
۱۹ هزار میلیارد ریال جذب منابع مالی از طریق 

فروش اوراق مشارکت اسلامی صورت گرفت.

مشاور  و  اصفهان  شهرداری  درآمد  مدیرکل 
مشارکت های  و  اقتصادی  حوزه  در  شهردار 
مردمی گفت: در پایان اسفندماه سال گذشته، 
فروش اولیه اوراق مذکور انجام شد و هم زمان 
با آغاز اردیبهشت سال جاری تلاش مضاعف 
به منظور تکمیل فرایند فروش این اوراق صورت 

گرفت.
وی ادامه داد: از وجوه تمایز انتشار اوراق در این 
دوره با سنوات قبل می توان به تلاش درباره قرار 
دادن اوراق مذکور )اوراق دولتی شهرداری( در 
حد نصاب دولتی اشاره کرد که این امر منجر به 

استقبال بهتر خریداران اوراق شهرداری ها شد.
آخوندی خاطرنشان کرد: با توجه به بالا بودن 
سطح تقاضای فروش اوراق در بازار سرمایه از 
ابتدا  فروش،  زمانی  محدودیت  و  طرف  یک 

شاهد افزایش نرخ های پیشنهادی بودیم، اما با 
توجه به پیگیری های شهردار و معاون مالی و 
اقتصادی و مذاکرات پیوسته و فشرده و تعاملات 
صورت گرفته با نمایندگان مردم اصفهان در 
مجلس شورای اسلامی، وزارت کشور، ریاست 
سازمان شهرداری ها و دهیاری های کل کشور 
و هم اندیشی با سایر شهرداری های متقاضی 
شکل  به  قراردادها  مشارکت،  اوراق  فروش 

مناسب و مطلوبی تنظیم شد.
وی با اشاره به تأکیدات شورای اسلامی شهر 
و شهردار اصفهان گفت: از تمام ظرفیت های 
موجود به منظور توسعه و گسترش حمل ونقل 
عمومی شهری از جمله خرید و توسعه ناوگان 
شهری  قطار  دو  خط  تکمیل  و  اتوبوسرانی 

استفاده شده است.

مدیرکل درآمد شهرداری خبر داد:

وش ۱۹۰۰۰ میلیارد ریال اوراق مشارکت شهرداری اصفهان فر

  تامین  آب شرب پایدار ۵۳۰ هزار نفر  
با اجرای ایستگاه پمپاژ »تپه توکلی«

کرمانشاه  منطقه ای  آب  شرکت  سرپرست  کرمانشاه-حسنافخارزاده  
از عملیات اجرائی ایستگاه پمپاژ »تپه توکلی« که موجب تأمین آب پایدار 
۵۳۰ هزار نفر از جمعیت جنوب شهر کرمانشاه می شود، بازدید کرد. مرتضی 
ساخت  محل  از  کرمانشاه  منطقه ای  آب  شرکت  سرپرست  حسن آبادی 
ایستگاه پمپاژ »تپه توکلی«، بازدید نمود. وی در حاشیه این بازدید، گفت: 
ایستگاه پمپاژ »تپه توکلی« در ناحیه جنوب کرمانشاه و به منظور انتقال آب 
سد گاوشان به مناطق جنوبی شهر کرمانشاه و تأمین آب شرب پایدار آن 
مناطق با اعتباری بالغ بر دوهزار و ۲۰۰ میلیارد ریال در دست احداث است. 
حسن آبادی خاطرنشان کرد: باتوجه به اینکه قرارداد بصورت طرح وساخت 
)EPC( با پیمانکار منعقد شده عملیات طراحی، خرید و اجراء همزمان توسط 
پیمانکار مربوطه در حال انجام است. وی تصریح کرد: با تکمیل این پروژه، 
بخش اعظم مشکلات تامین آب در مناطق فردوسی، خیام، سعدی، بهار و 
جمهوری و... مرتفع می شود و آب شرب جمعیتی حدود ۵۳۰ هزار نفر از جنوب 

شهر کرمانشاه پایدار خواهد شد.

شهردار خبرداد : 

تجهیز پارک های برازجان با مجموعه بازی پلی اتیلن 

بوشهر –رضا حیدری  شهردار برازجان از تجهیز و افزایش مجموعه بازی 
پلی اتیلن ۵ پارک در سطح شهر در مهرماه سال جاری خبر داد. به گزارش 
روابط عمومی شهرداری و شورای اسلامی شهر برازجان؛ مرتضی قدوسی 
تجهیز فضاهای بازی کودکان را ضروری دانست و در این خصوص اظهار کرد: 
رسیدگی به پارک ها و توسعه آن ها با وسایل بازی و رفاهی مطلوب در حال 
انجام است. قدوسی با اعلام اینکه مجموعه بازی پلی اتیلن با طرح و رنگ های 
متنوع جهت ایجاد نشاط برای تفریح کودکان در ۵ پارک شهر نصب شده است، 
ادامه داد: با توجه به استقبال بی سابقه شهروندان از مجموعه بازی موجود در 
پارک شهید کشتکار، مجموعه بازی دیگری نیز در این پارک نصب شد. وی با 
اشاره به تجهیز پارک غزه و بانوان به وسایل بازی جدید، افزود: پارک محله ای 
بهارستان ۳ و آزادی ۱۶ نیز به تجهیزات استاندارد و وسایل بازی کودکان مجهز 
شدند. شهردار برازجان با بیان اینکه این وسایل از جنس پلی اتیلن استاندارد و 
مناسب بازی کودکان هستند، ادامه داد: مکان نصب این مجموعه های بازی، 
پس از زیرسازی با کفپوشی که بافت اسفنجی و نرم دارد مجهز می شود تا از 

آسیب رساندن به کودکان در هنگام بازی جلوگیری شود.

 از سوی شهردار هشتگرد صورت گرفت؛

 اهدای کتاب تاریخ هشتگرد به تعدادی 
از شهرداران شهرهای مهم و تاریخی ایران

کرج-ترنم مظفری  با هدف ترویج فرهنگ و هویت بومی و پشتیبانی از آثار 
علمی و پژوهشی در شهر هشتگرد و معرفی تاریخ کهن این شهر - که جزئیات 
پر فراز و فرود آن در کتاب »تاریخ هشتگرد« نوشته دکتر حسین عسکری با 
نثری روان و رعایت روش تحقیق منتشر شده - نسخه هایی از این کتاب از 
سوی شهردار هشتگرد، به تعدادی از شهرداران مهم و تاریخی کشور ارسال 
گردید. مهندس علیرضا کیان شهردار هشتگرد طی نامه های جداگانه، این 
کتاب تاریخی را به شهرداران شهرهای تاریخی و مهم ایران همانند مشهد 
مقدس، اصفهان، شیراز، قزوین، تبریز، ساری، اهواز، تهران، قم، کرمان، زنجان، 
ماسوله، اردبیل، همدان، رشت، فومن، یزد، اصفهان، کرج، کرمانشاه و منطقه 
آزاد کیش و مسئولان استانی و گروهی از پژوهشگران و نویسندگان شناخته 
شده کشوری هدیه کرد. در بخشی از نامه پیوستی شهردار هشتگرد آمده 
است: »فرهنگ و مدنیت در شهر هشتگرد )مرکز شهرستان ساوجبلاغ(، 
دست کم قدمت ۲۲۰۰ ساله داشته و حضور تشیع دوازده امامی، پیشینه 
۱۰۰۰ ساله دارد. این کهن شهر همچنین میزبان کاروانسرای صفوی ینگی 
امام با دلالت های قابل توجه تاریخی و مذهبی است که توأمان در فهرست آثار 
ملی ایران و میراث فرهنگی جهانی یونسکو به ثبت رسیده است. گفتنی است 
کتاب تاریخ هشتگرد نوشته حسین عسکری با حمایت شهرداری هشتگرد در 
۸۶۰ صفحه و شمارگان ۱۰۰۰ نسخه توسط انتشارات سفیر اردهال چاپ و 

منتشر شده است.

 تقدیر امام جمعه و استاندار کرمانشاه 
وی برق استان از مدیرعامل شرکت توزیع نیر

استاندار  و  استان  در  فقیه  ولی  نماینده  کرمانشاه-حسنا فخارزاده  
کرمانشاه از مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان کرمانشاه تقدیر بعمل 
آوردند. حجت الاسلام والمسلمین حبیب الله غفوری نماینده ولی فقیه در 
استان وامام جمعه کرمانشاه و دکتر صحرایی استاندار از  خدمات و تلاش 
های مهندس مرادی مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان در ایام اربعین 

حسینی تقدیر و تشکر نمودند.
در این تقدیر نامه آمده است که؛ مرز خسروی به عنوان قدیمی ترین مسیر 
تشرف به عتبات عالیات، امسال نیز به برکت تلاش های خالصانه شما و همه 
خادمان ارجمند ،حسینی پرشکوه تر از همیشه به استقبال خیل عاشقان رفت 
از همین رو بر خود لازم میدانیم از همت بلند و کوشش بی دریغ شما به عنوان 
عضو محترم ثابت ستاد اربعین حسینی استان کرمانشاه که در رونق افزایی و 
شکوه بخشی به این رزمایش عظیم دینی و الهی تلاش نمودید و نقشی سترگ 

ایفا نمودید صمیمانه تقدیر و تشکر نمائیم امیدواریم.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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لرستان
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان خبرداد:

شناسایی ۵۱۱ فقره تخلف زیست محیطی در لرستان
حفاظـت  مدیـرکل  هداونـد   خرم آباد-فرزانـه 
محیط زیسـت لرسـتان گفـت: در شـش ماهه اول سـال 
اسـتان  در  زیسـت محیطی  تخلـف  فقـره   ۵۱۱ جـاری 

شناسـایی و کشـف شـده اسـت.
علی سـالاروند  با اشـاره بـه اینکـه در شـش ماهه اول سـال 
جـاری اظهـار کـرد: در شـش ماهه اول سـال جـاری ۹۳۵ 
قطعـه صیـد غیرمجـاز آبزیـان و ۹ قطعـه شـکار غیرمجـاز 

پرنـدگان شناسـایی شـده اسـت.
وی شـکار غیرمجـاز پسـتانداران را هـم ده رأس عنـوان 

کـرد و گفـت: در شـش ماهه اول سـال جـاری ۹۱ فقـره 
داشـته ایم. اسـتان  در  را  پرنـدگان  زنده گیـری 

بیـان کـرد:  لرسـتان  مدیـرکل حفاظـت محیط زیسـت 
در شـش ماهه اول سـال جـاری ۳۰ مـورد صیـد غیرمجـاز 
پرنـدگان و ۹ مـورد نگهـداری و خریدوفـروش حیات وحش 

زنـده و غیرزنـده را داشـته ایم.
سـالاروند گفـت: در شـش ماهه اول سـال جـاری ۶۶ فقـره 
سـلاح مجاز، ۵ فقـره سـلاح غیرمجـاز و یک اسـلحه جنگی 

از متخلفان کشـف شـده اسـت.

وی میـزان ادوات و وسـایل کشـف شـده از شـکارچیان و 
متخلفـان زیسـت محیطی را هـم ۶۵۲ فقـره عنـوان کـرد.

بـه گفتـه سـالاروند در شـش ماهه اول سـال جـاری ۴۹۹ 
فقره آتش سـوزی، ۸ هـزار و ۷۰۰ رأس تعلیـف غیرمجاز دام 

و ۲۹۰ هـزار مترمربـع تخریـب داشـته ایم.
مدیـرکل حفاظـت محیط زیسـت لرسـتان کل تخلفـات 
زیسـت محیطی را ۵۱۱ فقـره عنـوان کـرد و گفـت: در 
شـش ماهه اول سـال جـاری ۶۳۸ متخلـف زیسـت محیطی 

در اسـتان شناسـایی و دسـتگیر شـده اسـت.

خوزستان

کلریناتور و اجکتور شماره ۲ کلرزنی شیمی 
وگاه رامین اهواز راه اندازی شد نیر

اهواز-محمدمجـدم  کلریناتـور و اجکتـور شـماره دوم 
نیـروگاه رامیـن بـا تـلاش و همفکـری متخصصیـن بهـره 
بـرداری شـیمی و کارگاه هـای سـاخت قطعـات در نیـروگاه 

رامیـن مجـدد احیـا و بهـره بـرداری از آن آغـاز شـد.
داریوش بهتری نژاد سرپرسـت امور شـیمی نیـروگاه رامین 
اهواز گفـت: کلریناتـور و اجکتـور وظیفـه تزریـق گاز کلر به 
آب گردشـی مـورد نیـاز واحد هـا را بـر عهـده دارد کـه بیش 
از ۶ سـال بـود کـه بدلیـل عـدم تامیـن قطعـات خارجـی و 

داخلـی از مـدار بهره بـرداری خـارج شـده بود.

او افـزود: کلریناتـور و اجکتور  مشـکلاتی را در بهـره برداری 
از برج هـای خنـک کـن و کندانسـور ایجـاد کـرده بـود کـه 
بـا اقدامـات و یکسـری کار مشـترک مطالعاتـی، طراحـی و 
عملیاتی توسـط کارشناسـان بهره بـرداری و تعمیـرات این 
نیـروگاه، طـی ۱۵ روز اقدام به سـاخت قطعـات مـورد نیاز و 

بازسـازی قطعـات مسـتعمل نمودیم.
داریوش بهتـری نـژاد نتیجه اقدامـات متخصصیـن نیروگاه 
رامیـن در ایـن تجهیـز را افزایـش ۳ برابـری تزریـق کلـر و 

حـذف بیشـتر میکروارگانیسـم ها عنـوان نمـود.

سنندج-فاطمه ملایی   مدیرعامل شرکت گاز کردستان 
گفت: اولویت شرکت گاز استان کردستان تامین گاز طبیعی 
منازل مسکونی بوده و در این زمینه فرهنگ سازی مصرف 

بهینه امری بی بدیل است.
احمد فعله گری در جلسه کارگروه تامین سوخت زمستانی 
که در سالن جلسات شرکت گاز استان کردستان برگزار شد، 
اظهار کرد: شرکت گاز استان کردستان تمام سعی و کوشش 
را بر مبنای تامین گاز برای تمام بخش های مسکونی، تجاری 
و صنعتی متمرکز کرده ولی در صورت ناترازی بین تولید 

و مصرف گاز طبیعی اولویت شرکت گاز استان کردستان 
تامین گاز طبیعی منازل مسکونی است. 

فعله گری در مورد اهمیت اطلاع رسانی از طریق رسانه ها 
عنوان کرد: رسانه ها می توانند تاثیر بسیار مثبت و مطلوبی 
در بحث فرهنگ سازی مصرف بهینه و ایمن گاز طبیعی ایفا 
کنند و برای اثر بخش بودن فرهنگ سازی و تغییر رفتار در 
مصرف گاز طبیعی؛ صدا و سیمای مرکز کردستان با کمک 

رسانه ها این تاثیرپذیری را ارتقاء بخشد.
در ادامه احمد رضا قاسمی از اداره کل مدیریت بحران 

استانداری استان کردستان بیان کرد: دستگاه های اجرایی 
در هنگام بروز بحران بایستی همدیگر را یاری داده و از 
ظرفیت های موجود سازمان ها، حداکثر بهره وری و عملکرد 

مطلوب حاصل شود.
قاسمی در پایان سخنان خود گفت: دستگاه های اجرایی 
بایستی فرابخشی عمل کرده و آمادگی مقابله با هر بحرانی 
را داشته باشند که برای حفظ آمادگی می توان مانورهای 
متعدد برنامه ریزی و برگزار کرد که به اجرای مانورهای 

ساعت صفر اشاره کرد.

کردستان

مدیرعامل شرکت گاز استان:

تامین گاز طبیعی منازل مسکونی اولویت شرکت گاز کردستان است

مشهد-سـمیه باقـرزاده  مجـری طـرح مدیریـت 
بـار و هوشـمند پذیـری مشـترکان تجـاری شـرکت 
توزیـع برق خراسـان رضوی گفـت: ۷۱۱ کنتور هوشـمند 
کنترل پذیـر از ابتـدای تیرماه امسـال تاکنون معـادل ۵۱ 
درصـد از جامعـه آماری مشـترکان پـر مصرف شناسـایی 
شـده در این اسـتان، نصـب و جایگزیـن کنتور قبلی شـده 

اسـت.
مجتبـی زنـده دل  افـزود: در حـال حاضـر تعداد پاسـاژها 
و مجتمـع های تجـاری شهرسـتان های خراسـان رضوی 

۳۴ مـورد شـامل هزار و ۱۳۰ مشـترک اسـت.
وی بیـان کـرد: پیرو دسـتور کمیتـه عالـی مدیریـت بار و 
مصرف انـرژی در خصـوص مدیریت بـار مصارف پاسـاژها 
و مجتمـع هـای تجـاری، اقدامـات لازم بـرای مدیریـت 
بـار و بهینـه سـازی مصـرف انـرژی ایـن مشـترکان و 
هوشمندسـازی اشـتراک های عمومـی پاسـاژها انجـام 
گرفتـه و هوشمندسـازی مشـترکان پرمصرف پاسـاژها و 

مراکـز تجـاری در دسـت اقـدام اسـت.
مجری طـرح مدیریـت بـار و هوشـمند پذیری مشـترکی 
تجـاری شـرکت توزیع بـرق خراسـان رضـوی ادامـه داد: 
برگـزاری ۲۸۰ مـورد رزمایـش جمـع آوری لامپ هـای 
هـای  شهرسـتان  در  تجـاری  واحدهـای  پرمصـرف 
خراسـان رضـوی از دیگـر برنامـه هـای مدیریـت بـار 
مشـترکان تجـاری از ابتـدای تیرمـاه امسـال تـا نیمـه 
شـهریورماه بـود کـه جمـع آوری ۶۷۶ لامـپ پـر مصرف 

را در پـی داشـت.
تجـاری  مشـترک   ۵۴ بـرق  قطـع  گفـت:  دل  زنـده 
پرمصـرف، صـدور هـزار و ۷۷ اخطاریـه بـه مشـترکان 
تجاری پرمصـرف، گرفتـن ۲۱ مـورد اخذ مجوز و دسـتور 
دادسـتان بـرای قطـع موقـت بـرق مشـترکان تجـاری 
پرمصـرف با وجـود ابـلاغ اخطاریـه و اطـلاع رسـانی های 
قبلـی  از دیگـر برنامـه هـای مدیریـت بـار مشـترکان 

تجـاری در خراسـان رضـوی اسـت.

خراسان رضوی
مجری طرح مدیریت بار و هوشمند پذیری مشترکان تجاری شرکت توزیع برق استان : 

 ۷۱۱ مشترک پرمصرف تجاری 
خراسان رضوی به کنتور هوشمند مجهز شدند

گرگان-مهناز محمدزمانی  مدیرکل کمیته امداد 
استان گلستان از راه اندازی پویش جمع آوری ۲ هزار تخته 
پتو برای فرزندان یتیم و جنگ زده لبنان تا قبل از شروع 

سرما خبر داد.
عیسی بابائی مدیرکل کمیته امداد استان گلستان اظهار 
کرد: در پی حملات وحشیانه رژیم غاصب و کودک کش 
اسرائیل و آواره شدن بیش از ۱۲۰ هزار زن و کودک لبنانی، 
پویش جمع آوری ۲۰۰۰ تخته پتو برای این خانواده ها در 

سطح استان گلستان راه اندازی شد.
بابائی با اشاره به وجود بیش از ۱۷ هزار کودک در جمع 
آوارگان لبنان و فلسطین، ادامه داد: با توجه به فرا رسیدن 
فصل سرما در مناطق اشغالی، جمع آوری پتو برای مردم 
جنگ زده لبنان یک اقدام انسان دوستانه و ضروری است 
که می تواند به بهبود شرایط زندگی مردم مظلوم لبنان که 
تحت تاثیر جنگ و بحران های انسانی از سوی اسرائیل 

غاصب و صهیونیسم قرار گرفته اند، منجر شود.

وی با اشاره به راه اندازی این پویش در سراسر استان، افزود: 
پس از حکم مقام معظم رهبری)مدظله العالی( کمیته 
امداد در کنار ماموریت های اساسی خود در دستگیری از 
نیازمندان و براساس درخواست خیرین و مردم نوعدوست 
ملت  برای  مردمی  های  آوری کمک  پایگاه های جمع 
مظلوم لبنان و فلسطین را مستقر کرد و در ادامه نسبت به 
جمع آوری پتو بعنوان اساسی ترین نیاز مردم آواره اقدام 

می کند.
بابائی رعایت امانت داری بین نیکوکاران و افراد نیازمند 
را هدف غایی و مهم کمیته امداد بیان و اضافه کرد: ریالی 
از وجوهات کمیته امداد اعم از صدقه، زکات، اکرام ایتام 
که برای نیازمندان کشور جمع آوری می شود به سایر 
کشورها منتقل نمی شود و فقط در شرایط خاص و برابر 
اعلام قبلی به مردم و همچنین نیت خیرین و نیکوکاران 
امر  این  به  لبنان  مردم  به  و کمک  روز قدس  همانند 

اختصاص می یابد.

گلستان
مدیرکل کمیته امداد استان:

وشنائی پارک ها    تامین ر
پویش جمع آوری 2 هزار تخته پتو در گلستان راه اندازی شد

شهرسـتان قدس-کیایی  شـهردار قـدس با اشـاره به 
عملیات گسـترده مرمـت و بهسـازی آسـفالت معابر سـطح 
شـهر، از اجـرای زیرسـازی، لکـه گیـری و روکـش آسـفالت 

بیـش از ۴۰ کوچـه و خیابـان در ۲ ماه گذشـته خبـر داد.
بـه گـزارش روابـط عمومـی شـهرداری و شـورای اسـلامی 
شـهرقدس؛ سـعید شـهلی گفت: سـاماندهی معابـر اصلی و 
فرعـی شـهر از وظایف ذاتـی شـهرداری بـوده کـه مدیریت 
شـهری قـدس نیـز اهتمـام ویـژه ای در ایـن زمینـه داشـته 
اسـت. الحمـدلله سـال گذشـته اقـدام بزرگـی در ایـن 

حـوزه صـورت گرفـت و در بیـش از ۳۰۰ هـزار مترمربـع از 
معابـر کـه عمومـا بلوارهـای اصلـی و معابـر شـهرک های 

جدیدالاحـداث بـود آسـفالت ریزی انجـام شـد.
وی افـزود: در سـال جـاری نیـز عمومـا بـر لکه گیـری و 
بهسـازی معابـر فرعـی تمرکـز داریـم کـه از مطالبـات مهم 
شـهروندان عزیـز بـوده و اکیپ هـای عمرانـی شـهرداری 
در مناطـق سـه گانه نسـبت بـه سـاماندهی کوچه هـا و 

می کننـد.  اقـدام  خیابان هـا 
در این طـرح، عـلاوه بر سـاماندهی معابـر اصلی، شـهرداری 

از کوچه هـا و معابـر فرعی شـهر نیز غافـل نبوده و بـه صورت 
جهـادی نسـبت به مرمـت و بهسـازی آنهـا اقـدام می نماید.

طرح جامـع سـاماندهی معابـر همـواره در اولویـت اقدامات 
شـهرداری قـدس قـرار داشـته و کارشناسـان و عوامـل 
اجرایـی مربوطـه در مناطـق سـه گانه پـس از شناسـایی 
معابـر فرسـوده و نیازمنـد سـاماندهی از جملـه نوارهـای 
حفـاری ادارات خدمات رسـان، بـا اجـرای اقداماتـی از قبیل 
زیرسـازی اولیـه، لکه گیـری و روکـش آسـفالت، معابـر را 

می کننـد. بازسـازی 

استان تهران
در 2 ماه گذشته انجام شد؛

مرمت و بهسازی آسفالت بیش از 40 کوچه و خیابان در شهرقدس
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مدیرعامل توانیر خبر داد
وگاه ها با  برنامه ریزی برای تأمین سوخت نیر

هماهنگی وزارت نفت
 مدیرعامل شــرکت مدیریت تولید، انتقال و توزیع نیــروی برق ایران 
)توانیر( گفت: برنامه ریزی برای تأمین سوخت نیروگاه ها با هماهنگی 

وزارت نفت در جریان است.
 مصطفی رجبی مشهدی با اشاره به جلســه های مستمر با وزارت نفت 
برای تأمین ســوخت نیروگاه ها ادامه داد: افزایش ظرفیت نیروگاه های 
موجود و توســعه تولید برق با تکیه  بر نیروگاه هــای جدید همچنین 
بکارگیری مولدهای دیگر ســازمان ها، از مهم ترین برنامه های وزارت 

نیرو در قالب ۱۴ مگاپروژه به شمار می رود.
وی با بیان این که تأمین سوخت نیروگاه ها و اســتفاده از نیروگاه های 
برقابی یکــی از ۱۴ مگاپروژه وزارت نیرو برای کاهــش ناترازی تولید و 
مصرف اســت، از همکاری وزارت نفــت برای تأمین پایدار ســوخت 

نیروگاه ها برای تأمین پایدار برق خبر داد.
مدیرعامل توانیر افزود: به این منظور جلسه های مستمر با وزارت نفت 

برای تأمین سوخت نیروگاه ها در حال برگزاری است.
رجبی مشهدی در خصوص استفاده از ظرفیت ســایر سازمان ها برای 
افزایش تولید برق خاطرنشان کرد: در سال ۱۴۰۳ ظرفیت نیروگاه های 
وزارت صنعــت و وزارت نفت هم در تأمیــن برق مورداســتفاده قرار 
گرفتند و در ســال جدید نیز این برنامه به صورت گســترده تری اجرا 
خواهد شــد.وی از برنامه ریزی بــرای اتصال همــه واحدهای خارج از 
شبکه، به شبکه برق خبر داد و گفت: در نظر است با ایجاد جذابیت های 
قیمتی، بیشترین تولید نیروگاه های موجود کشور برای کاهش ناترازی 

به کار گرفته شوند.
مدیرعامل توانیر در خصوص نیروگاه های برق آبی نیز خاطرنشان کرد: 
برای تولید بــرق در نیروگاه های برقابی کشــور به گونه ای برنامه ریزی 
شــده که در ماه های تیر و مرداد و هماهنگ با برنامه پیش بینی شــده 
برای مصرف آب بخش کشــاورزی، بیشــترین انرژی از نیروگاه های 

برقابی گرفته شود.
 

مدیرعامل برق منطقه ای تهران:
نوسازی شبکه برق تهران نیازمند ۵۰ هزار 

میلیارد تومان اعتبار است
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای تهران با بیان اینکه حدود ۳۰ درصد 
شبکه انتقال و فوق توزیع در تهران فرسوده است، گفت: برای نوسازی 
این شــبکه نیازمند منابع مالی قابل توجهی هستیم که حدود ۵۰ هزار 

میلیارد تومان برآورد شده است.
 فرهاد شــبیهی در نشســت خبری در بیســت و چهارمین نمایشگاه 
بین المللی صنعت برق افزود: تاکنون نزدیــک به ۵ هزار میلیارد تومان 
منابع تأمین شده و تلاش می شــود منابع بیشتری جذب کنیم تا بتوان 
شبکه را اصلاح کرد.وی شبکه برق تهران را از فرسوده ترین شبکه های 
کشور دانســت و ادامه داد: ترانســفورماتورهایی با عمر ۵۰ تا ۶۰ سال 

داریم که نیاز به تعویض دارند.

مدیرعامل برق منطقه ای تهران خاطرنشــان کرد: امســال نخستین 
ترانســفورماتور یکپارچــه ۵۰۰ مگاولــت آمپر در تهران نصب شــد 
که در ایران ســاخته و منتقل شد.شــبیهی درباره سیســتم مدیریت 
کنترل پروژه ها گفت: این سیســتم ها تخصصی هســتند و هماهنگی 
با شهرداری ها و دســتگاه های مختلف پیچیدگی هایی ایجاد می کند. 
تلاش ما بر این است که با تأمین منابع مالی و هماهنگی بیشتر، توسعه 
زیرساخت ها را تســریع کنیم؛ چراکه حدود ۳۰ درصد شبکه انتقال و 

فوق توزیع در تهران فرسوده است و اصلاح آن زمان بر خواهد بود.

افزایش ظرفیت نیروگاه ها و تسریع و تسهیل
 ورود نیروگاه ها به مدار

وی با اشــاره به انجام برنامه ریزی هایی برای افزایش ظرفیت نیروگاه ها 
و تسریع و تســهیل ورود نیروگاه ها به مدار افزود: در تهران، قم و البرز 
برنامه هایی برای افزایش ظرفیت نیروگاهی داریم؛ اما در تهران، هدف 

ما افزایش ۱۴۰۰ مگاوات ظرفیت خازنی است.
مدیرعامل برق منطقه ای تهران خاطرنشــان کرد: پروژه های متعددی 
در تهران در دست اجراست، از جمله آنها پروژه سیاه بیشه که هدف آن 

افزایش ظرفیت نیروگاهی تا ۲۰۰۰ مگاوات ساعت است.
شبیهی ادامه داد: رشــد مصرف برق امسال بی ســابقه بوده و از مردم 

تقاضا داریم که مدیریت بار خود را بهبود بخشند.
وی درباره زیرزمینــی کردن خطوط انتقال برق گفت: با شــهرداری و 
دســتگاه های خدماتی برای ایجاد تونل های انرژی همکاری می کنیم. 
این اقدام باعث کاهش آسیب پذیری شبکه و بهبود ظرفیت ها می شود 
و برق مطمئن تری به مــردم ارائه می دهد.مدیرعامــل برق منطقه ای 
تهران درباره خودروهای برقی ادامــه داد: در زمینه خودروهای برقی، 
ایســتگاه های شــارژ در برنامه کلان کشــور قرار دارد. توسعه انرژی 
تجدیدپذیر نیز به همین منظور است.شبیهی افزود: ایستگاه های شارژ 
الکتریکی در تهران ایجاد خواهد شد تا فرهنگ استفاده از خودروهای 

الکتریکال ترویج یابد و آلودگی کاهش یابد.

تا پایان سال حدود 2500 مگاوات ظرفیت جدید اضافه 
خواهیم کرد

وی خاطرنشان کرد: البته نوسازی شــبکه برق نیز در دستور کار است. 
قصد داریم تا پایان ســال حدود ۲۵۰۰ مــگاوات ظرفیت جدید اضافه 
کنیم و پروژه هــای بزرگی برای اصلاح شــبکه فرســوده داریم. این 

اصلاحات به مرور انجام می شود تا شاخص های شبکه بهبود یابد.
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای تهران درباره اهداف ســال جاری 
گفــت: تمرکز ما بیشــتر بر بهینه ســازی مصرف انــرژی و کاهش بار 

روشنایی بوده است.
شــبیهی ادامه داد: این صرفه جویی در مصرف انرژی به معنای ذخیره 
آب بیشتر پشت ســد اســت که با افزایش بازدهی چراغ ها و استفاده از 

تجهیزات پربازده، نتایج ارزشمندی حاصل شده است.
وی گفت: صنایع بزرگ مانند فولاد و ســیمان موظف شدند بخشی از 
انرژی خود را به صورت خود تأمین تولید کنند. بسیاری از کارخانه های 

سیمان وارد این حوزه شده اند و تولیدات خود را آغاز کرده اند.
مدیرعامل برق منطقه ای تهران افزود: در تهران، صنایع اصلی شــامل 
فولاد و سیمان هســتند که تلاش می کنند ظرفیت های خود را به کار 
گیرند.شبیهی ادامه داد: همچنین با پالایشــگاه تهران همکاری هایی 
داشــتیم تا از ظرفیت تولیــد آن برای شــبکه بهره ببریــم البته که 
شرکت های ســیمانی مانند فراز فیروزکوه و ســیمان قم توانسته اند 

بخشی از نیازهای خود را تأمین کنند.
وی خاطرنشان کرد: با شــهرک های صنعتی نیز همکاری هایی انجام 

شده تا ظرفیت ها وارد مدار شوند.

رئیس شورای فقهی بانک مرکزی:
شورای فقهی طی شش سال گذشته ۱۷ مصوبه 

راهگشا داشته است
رئیس شــورای فقهی بانک مرکزی با بیان اینکه این شــورا طی شش 
سال گذشته ۱۷ مصوبه راهگشا داشته است از تاثیرات مثبت اقدامات 

شورای فقهی بانک مرکزی بر کاهش نرخ تورم خبر داد.
 به نقل از بانک مرکزی، آیت الله غلامرضا مصباحی مقدم در گفت وگو با 
خبرنگاران گفت: از جمله مصوبات شورای فقهی بانک مرکزی می توان 
به مواردی همچون نحوه تخصیص منابع به مشــتریان شــبکه بانکی، 
تعیین مبنای محاسبه وجه التزام در قراردادهای بین بانک و مشتریان، 
نحوه انعقــاد قراردادهای بانکی طبق عقود مشــارکتی، محاســبه و 
شناســایی درآمد تســهیلات اعطایی قراردادهای مبتنــی بر دین و 
همچنین استفاده از عقد خرید دین به عنوان یکی از عقود پرکاربرد در 

شبکه بانکی اشاره کرد.

تأثیرات مثبت اقدامات شورای فقهی بانک مرکزی
 بر کاهش نرخ تورم

رئیس شورای فقهی بانک مرکزی با بیان اینکه یکی از اوراقی که توسط 
شورای فقهی این بانک طراحی شــده، اوراق ودیعه بانک مرکزی است، 
افزود: این اوراق در ســال گذشــته مورد اســتفاده قرار گرفت و بانک 
مرکزی با اســتفاده از این اوراق توانست نرخ رشد نقدینگی را به زیر ۲۵ 

درصد کاهش دهد که نقش مستقیم بر نرخ تورم داشت.
وی با اشــاره به مصوبه شورای فقهی در زمینه شــیوه شرعی و درست 
امهال برای بانک ها افزود: مطالباتی که بانک ها از مشتریان خود دارند، 
گاهی معوقه می شود و مشــتریان تقاضای امهال دارند. روش هایی که 
درگذشــته بانک ها برای امهال اســتفاده می کردند، اشکال داشت، اما 
اکنون شیوه شرعی و درست امهال برای بانک ها تصویب شده و از طریق 
بخشنامه های مختلف به شبکه بانکی اعلام شده است. همچنین برخی 
از بانک ها فرآیند امهال را از طریق نرم افــزار طراحی کرده اند که امکان 

تخلف را نمی دهد.

اوراق گام، استقراض بانک ها از بانک مرکزی را مشروع کرد
آیت الله مصباحی مقدم با اشــاره به دیگر مصوبات شورای فقهی بانک 
مرکزی در خصوص انتشــار اوراق بهادار خاطرنشــان کــرد: بانک ها 
نیازمند به استقراض از بانک مرکزی هســتند، در همین راستا شورای 
فقهی با طراحی اوراقی بســتری را فراهم کرد تا اســتقراض بانک ها از 
بانک مرکزی برای رفع کســری و تأمین مالی آنها مشروع باشد. یکی از 
این موارد اوراق گام )گواهی اعتبار مولد( است که در حال حاضر از این 

اوراق در شبکه بانکی به صورت گسترده استفاده می شود.
وی در ادامه تصریح کرد: اوراق گام مانند اســناد تجاری است که میان 
تولیدکنندگان رد و بدل می شــود. تولیدکنندگان می توانند اســناد 
تجاری با مبالغ بالای خود را به بانک آورده و به اوراق مالی با مبالغ کمتر 
تبدیل کنند و از این اوراق در زنجیره تولید، اســتفاده کنند. همچنین 
خرید و فروش ایــن اوراق میان تولیدکننده و فروشــنده مــواد اولیه 
می تواند به صورت اوراق گام باشد و هر شرکتی می تواند از طریق اوراق 
با سررســید مشــخص بدهی خود را به دیگری پرداخت کند. البته هر 
زمان هر کدام از بنگاه های دارنده اوراق گام نیاز به نقدینگی پیدا کنند، 

می توانند آن را در بازار سرمایه تنزیل کنند.
رئیس شــورای فقهی بانک مرکزی انتشــار اوراق خریــد دین مبتنی بر 
مطالبات بانک ها و مؤسسات اعتباری غیربانکی را از دیگر اقدامات شورای 
فقهی عنوان کرد و گفت: براساس این مصوبه بانک ها می توانند مطالبات 
خود را تبدیل به اوراق و اوراق را در بازار سرمایه تنزیل و آن را به نقدینگی 
تبدیل کنند. این امر هم یک روش برای پیشــگیری از مراجعه بانک ها به 
بانک مرکزی برای اســتقراض و افزایش نقدینگی آنها است. همچنین از 
این اوراق می توان برای پرداخت مطالبات دولت و شــرکت های دولتی به 

بانک ها و مؤسسات اعتباری غیربانکی استفاده کرد.

عملیات بازار باز بانک مرکزی با استفاده از اوراق ریپو
وی با اشــاره به مصوبه شــورای فقهی در زمینه سیاســت های پولی و 
عملیات بــازار باز افزود: ریپــو در دنیا مبتنی بر نرخ بهره اســت، اما در 
ایران ســازوکاری تهیه طراحی شــد که توافق بازخریــد و منطبق بر 
شریعت باشد. عملیات بازار باز بانک مرکزی با استفاده از اوراق ریپو در 
حال حاضر در جریان اســت و اوراق ودیعه نیز در عملیات بازار باز قابل 

استفاده است.

اصلاح شیوه حسابرسی بانک ها برای انطباق
 با بانکداری اسلامی

آیت الله مصباحی مقدم با تأکید بر لزوم بازنگری بر شــیوه حسابرسی 
بانک ها منطبق بر بانکداری اســلامی این اقدام را یکــی از برنامه های 
شورای فقهی عنوان کرد و گفت: اصولاً چگونگی تقسیم سود تسهیلات 
از بانک به بنگاه ها به نحوه حسابداری و حسابرسی بانک ها بازمی گردد 
و در این راستا باید روش های محاسباتی از نظر فقهی تعیین و نرخ سود 

تحقق یافته اعطا شود.
وی همچنین در رابطه با موضوع فروش پیش از موعد اوراق با نرخ کمتر 
گفت: سوالی که برخی مواقع مطرح می شود به موضوع فروش پیش از 
موعد اوراق قرضه با نرخ کمتر از تاریخ تعهد ایــن اوراق بازمی گردد. از 
دیدگاه شــرعی فروش اوراق قبل از موعد سررســید به عبارتی تنزیل 
دین اوراق از لحاظ شــرعی و فقهــی منعی نداد، چرا که افزایشــی در 
مبلغ سررسید اوراق صورت نگرفته است و تنها تنزیل است که صورت 

می گیرد.

رئیس شورای فقهی بانک مرکزی هیچ توصیه ای درباره 
استفاده از طلا و ارز در قرض نداشته است

رئیس شورای فقهی بانک مرکزی در ادامه با اشــاره به برخی ابهامات 
مطرح شده در اظهار نظر ایشــان در زمینه اســتفاده از طلا و ارز برای 
قرض دادن خاطرنشان کرد: چند روز پیش بنده در پاسخ به یک سوال 
شخصی بیان کردم که استفاده از طلا و ارز در قرض اشکال شرعی ندارد 
و با اینکه این سوال به صورت شخصی پرسیده شــده بود اما در یکی از 

رسانه ها بازتاب داده شد.
 این مســئله ربطی به شــورای فقهی بانک مرکزی نداشت. حکمی که 
مورد اجماع همه فقهاســت این اســت که فردی چیزی را قرض دهد، 
وظیفه دارد همــان را به همان میــزان مطالبه کند و حــق ندارد چیز 
دیگری را از فرد قرض گیرنده بخواهد. این مسئله در مصاحبه با یکی از 
رسانه ها به صورت دیگری بازتاب داده شده بود.آیت الله مصباحی مقدم 
تصریح کرد: بنده هیچ توصیه ای درباره اســتفاده از طلا و ارز در قرض 
ندارم، بلکه قطعاً توجه دارم به اینکه باید تا می توان از پول ملی استفاده 
کرد. پول ملی باید مبنای معاملات باشد و تضعیف پول ملی مورد قبول 
نیست. باید تا حدی که می توانیم، کاری کنیم که پول ملی تقویت شود.
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 سامانه خودنویس تنها دوای درد نیست

وکراسی در بازار مسکن گسترش بر

زهره آقاجانی  بررسی ها نشان می دهد سامانه 
خودنویــس در کاهش دلالی و شفاف ســازی در 
بازار مسکن تاثیر بسزایی داشــته اما این سامانه 
به تنهایــی دوای درد مشــکلات حقوقی در بازار 

مسکن نیست.
سامانه خودنویس در راســتای کنترل و نظارت 
بر بازار مســکن و از طریق حذف واسطه ها، امکان 
برقراری ارتباط مستقیم میان مالک و مستأجر را 
به صورت رایگان در بســتر اینترنت فراهم کرده 

است.
بــا ایــن ســامانه فرآیند اجــاره مســکن برای 
مســتأجران و مالکان تســهیل شــده و با حذف 
هزینه های غیرضروری توســط این ســازوکار، 
هزینه هــا در این بخش برای طرفیــن معامله در 

بازار مسکن کاهش چشمگیری یافته است.

سامانه خودنویس به تنهایی دوای درد بازار 
مسکن نیست

در همین راســتا، فرهــاد بیضایی کارشــناس 
ارشــد بازار مســکن در گفتگو با خبرنگار مهر با 
اشاره به اینکه در بازار مســکن به جای پیشرفت، 
شاهد یک عقب گرد جدی بودیم، گفت: زمانیکه 
سامانه خودنویس راه اندازی شد، بنا بود جایگزین 
سامانه مشــاورین املاک شــود اما عده زیادی از 
کارشناســان مختلف در این حوزه با مشــاورین 

املاک مخالفت های جدی داشتند.
کارشــناس بازار مســکن یادآور شــد: سامانه 
خودنویس مشــکلات حقوقی در بازار مسکن را 
نیز گســترش می دهد، زیرا پیش از این ســامانه 
واسطه ای بین موجر و مســتأجر وجود داشت که 
اگر معضلی بیــن معامله گــران رخ داد، رفع کند 
اما هم اکنون توسط سامانه خودنویس واسطه گر 
حذف شده و واســطه ای برای رفع چالش های دو 
طرف وجود ندارد؛ البته در هیچ کدام از کشــورها 
ارتباط مستأجر و صاحب خانه به صورت مستقیم 

نیست.
وی ادامه داد: طی ســال های اخیر متولیان قانون 
گذار مسکن باید ســطح معاملات بازار مسکن را 
توسعه می دادند اما در سیاســت گذاری اجاره با 
راه اندازی سامانه خودنویس شاهد یک عَقَب گرد 
جدی بودیم و بــا حذف واســطه ای بین موجر و 

مســتأجر مشــکلات حقوقی در بازار مسکن را 
گسترش دادیم که البته این معضل تنها به وزارت 
راه و شهرسازی باز نخواهد گشت، زیرا بسیاری از 

نهادها و ارگان های دیگر را درگیر خود می کند.

سامانه خودنویس؛ گام مؤثر در کاهش 
انحصار مشاورین املاک

البتــه از ســویی دیگــر علیرضــا نویــن عضو 
کمیسیون عمران مجلس شــورای اسلامی در 
گفتگو بــا خبرنگار مهر دربــاره اهمیت فعالیت 
سامانه خودنویس در بازار مســکن و اجاره بها و 
کنترل دلالی و واســطه گری در این بازار گفت: 
این ســامانه می تواند به مستأجران کمک کند تا 
خودشــان معاملات را ثبت کنند و بدین ترتیب 
از انحصار مشــاورین املاک جلوگیری به عمل 
آید. دلالی و واســطه گری در بازار مسکن یکی 
از معضــلات اصلی اســت که بایــد از بین برود. 
تا به امروز، این ســامانه باعــث صرفه جویی در 
هزینه های مردم شــده و توانسته حدود ۶۵۰۰ 

معامله را ثبت کند.
وی افزود: معاملات امــلاک به خصوص در حوزه 
مسکن بسیار حســاس و مهم هستند. بسیاری از 
دعاوی در دادگاه ها به دلیل معاملات مســکن و 
خودرو به وقوع می پیوندد. در این راســتا، وجود 
یک سامانه که امکان شناسایی دو طرف معامله را 

فراهم کند، ضروری است.
نوین در ادامه تصریح کرد: اگر این ســامانه بتواند 
اهلیت طرفین معامله را شناســایی کند و سوابق 
آنها را ثبت نمایــد، این یک اقــدام مؤثر خواهد 
بود. زیرا در حال حاضر، وجود مشــاوران املاک 
و سیستم های ســنتی می تواند مشــکلاتی را به 

همراه داشته باشد.
این نماینده مجلس به ضرورت جلب اعتماد مردم 
به سامانه خودنویس اشاره کرد و گفت: دولت باید 
در این زمینه اقدامــات لازم را انجام دهد و از نظر 
مالیات گیری و شفاف سازی، سامانه را به گونه ای 
مدیریت کند که اعتماد مردم جلب شــود. بدین 
ترتیب، مردم می توانند با خیال راحت تری اقدام 

به معامله کنند.
وی همچنیــن به مشــکلات موجود در مســیر 
اجرای ســامانه خودنویس اشــاره کرد و گفت: 

بروکراسی های اداری و مشکلات مختلفی که در 
حال حاضر وجود دارد، ممکن است مانع از تحقق 
اهداف این سامانه شــود. باید تدابیری اندیشیده 

شود تا این موانع برطرف گردد.
نویــن به اهمیــت مالیــات گیــری از معاملات 
اشــاره کرد و گفت: در صورتی که این ســامانه به 
درســتی پیاده سازی شــود، می تواند در کاهش 
کلاهبرداری های ملکی و همچنین جلوگیری از 
زمین خواری مؤثر باشــد. اگر دولت و مجلس به 
صورت جدی به این موضــوع بپردازند، می توانیم 
به یک بازار مسکن شــفاف تر و با کمترین دلالی 

امیدوار باشیم.

سامانه خودنویس بازار اجاره بها را 
ساماندهی می کند؟

گفتنی اســت که بازار مسکن از اســفندماه سال 
گذشته با افزایش قیمت رو به رو شده است و رشد 
مجدد قیمت مســکن در ابتدای امسال همراه با 
نزدیک شدن به فصل جا به جایی موجب تشدید 
کابوس کرایه نشین ها شــد. تداوم این روند تا به 
امروز موجب دلسرد شدن بسیاری از مستأجران 
شــده چراکه با تــداوم افزایش قیمت مســکن 
نرخ های پیشــنهادی اجاره بها بــا میزان قدرت 

پرداختی مردم، فاصله محسوسی گرفته است.
نکته قابل تأمل آنکه با کاهش قدرت خرید مصرف 
کننده نهایــی و افزایش قیمت مســکن، انتظار 
خروج از رکود در کوتاه مــدت و خرید خانه برای 
قشر مستأجر جامعه تبدیل به رؤیا خواهد شد و از 
سوی دیگر در آینده نزدیک شاهد رونق معاملات 

تهاتری رهن و اجاره خواهیم بود.
لازم به یادآوری اســت که دولت سیزدهم وعده 
ساخت ۴ میلیون مســکن طی ۴ سال را داده بود 
که با اتمام عمر دولت سیزدهم، این وعده بر زمین 
ماند و رؤیای عده زیادی از مســتأجران با ناکامی 
مواجه شــد و در نهایت این مســئولیت بر دوش 

دولت چهاردهم افتاد.
با این حســاب دولت چهاردهم عــلاوه بر اینکه 
نسبت به تکمیل واحدهای در حال ساخت نهضت 
ملی مســکن متعهد اســت، باید برخی از موارد 
دیگر را در حوزه های مســکنی از جمله ســامانه 

خودنویس نیز به اتمام برساند.  

 نائب رئیس اتحادیه مشاوران املاک تهران گفت: 
مطابق آمارهای رســمی منتشــره، پایین بودن 
قدرت خرید مردم سبب شــده تا  ساختمان های 
نوســاز از اولویت خرید افراد خارج شود و اکنون 
بیشــترین تقاضا برای واحدهای پنج تا ۲۰ سال 

ساخت است.
داود بیگی نژاد افزود: افزایــش نقطه به نقطه نرخ 
اجاره بها در مرداد ماه امسال )نسبت به مرداد ماه 

سال گذشته( ۴۷.۳ درصد به ثبت رسید.
وی بیان داشــت: در مهرمــاه آرامشــی در بازار 
اجاره بهای پایتخت شــاهد بودیــم و فایل های 
پیشنهادی از ســوی مالکان به مشاوران املاک 
افزایــش یافــت؛ همیــن موضوع بــه کاهش 
قیمت های پیشنهادی موجران و افزایش قدرت 

چانه زنی مستاجران منجر شد.
این مقام صنفی همچنین از رکود سنگین حاکم 
بر بازار خرید و فروش مســکن خبــر داد و اظهار 
داشــت: این مساله ناشــی از بالا بودن قیمت ها و 
همچنین عدم همراهی لازم از سوی بانک هاست 
و باید گفت رقم قراردادهای منعقده با احتیاجات 

هم خوانی ندارد.
وی ادامه داد: از ابتدای امســال تاکنون، آمارهای 
ماهانــه قراردادهای خرید و فــروش منعقده در 

پایتخت از چهار هزار قرارداد فراتر نرفته است.
بیگی نژاد خاطرنشــان کرد: بیشــترین تعداد 
قراردادهــای منعقد شــده خریــد و فروش 
تهران به ترتیب در مناطق ۵، ۱۰، ۲ و ۴ بوده و 
مطابق آمارها ساختمان های نوساز از اولویت 

خریــد مردم خارج شــده و بیشــترین تقاضا 
برای واحدهای پنج تا ۲۰ ســال ساخت بوده 

است.
وی اضافه کرد: بــه این ترتیب، بــه دلیل نبود 
قدرت اقتصادی لازم نزد مــردم، هزینه ای که 
باید، در ســبد ســازندگان برای تولید مسکن 

قرار نمی گیرد.
نائب رئیس اتحادیه مشاوران املاک تهران اظهار 
داشــت: نکته قابل توجه اینکه، در شهرهای نوار 
ساحلی شــمالی کشــور که همواره از بازار ملک 
در پایتخــت تاثیــر می گیرند، شــاهد متفاوت 
شدن قیمت ها هســتیم و اکنون تعداد فایل های 
زیر قیمت )حتــی تا ۴۰ درصد زیــر قیمت های 

گذشته( خودنمایی می کند.

برق

معاون وزیر نیــرو گفت: صنعت 
بــرق مدیــون فعالیــت بخش 
خصوصی است و دســتگاه های 
دولتــی بایــد انعطــاف پذیری 
بیشــتری نســبت به آنها داشته 

باشند.
همایون حائری معاون وزیر نیرو 
در امور انــرژی در آئین افتتاحیه 
بیســت و چهارمین نمایشــگاه 
صنعت بــرق گفت: نمایشــگاه 
بین المللی صنعــت برق محلی 
برای ارزیابی رشــد کمی و کیفی 

محصــولات داخلــی 
اســت و بســیاری از 
محصولات که برند بین 
المللــی دارند از همین 
نقطــه شــروع کردند. 
این نمایشگاه نمونه ای 
فعالیت های صنعت  از 
برق در طول سال است.

حائری اضافه کرد: ســال گذشته 
در کنار نمایشگاه برق نمایشگاه 
فن بازار بــرای تجاری ســازی 
محصولات برگزار شــد که هر دو 

ســال یک بــار برگزار 
می شــود. باید نتیجه 
این نمایشگاه را امسال 
در محصولات مشاهده 

کنیم.
وی با بیان اینکه مدیون 
فعالیت هــای بخــش 
خصوص در صنعت برق هستیم، 
ادامه داد: دســتگاه های دولتی 
بایــد انعطاف پذیری بیشــتری 
در مواجهه با آنها داشــته باشند و 
میدان را برای فعالیت های بخش 

خصوصی باز کنند.
به گفتــه حائری، وزیــر نیرو هم 
اکنــون در اجلاســی در چیــن 
حضور دارد با این وجــود تاکید 
داشت که این نمایشگاه در موعد 

مقرر خود برگزار شود.
معــاون وزیــر نیرو گفــت: این 
نمایشــگاه اســتراتژی دانــش 
بنیانی خــود را رعایــت کرده و 
محصولاتی که در این نمایشگاه 
عرضه می شود مطابق با نیاز بازار 

و علم روز است.

و:مدیون بخش خصوصی در صنعت برق هستیم معاون وزیر نیر
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